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Gläsiio občinskih organizacij SZDL Celje, Laško in Žalec 

Na zadnjih rokomet-
ijh srečanjih zvezne h- rrri 
ie v Celju smo bili Ш 
ghko priče nekaterim ¡ ^ 
leljubim dogodkom, ki гјјј^ 
laše mesto spravljajo ^ 
, slabo luč ali še glo-
ilje — v temo. Nekate- m 
j »navijači« so posku- ^ 
iali vse napake tistih [ • ] 
la igrišču odpraviti s 
em, da so začeli pre- {=J 
liinjati vse matere tega [ËJ 
¡veta, še bolj pa neka-
gre druge. Upravi pre- l = | 
llagamo, da o tistih, U U 
[j so vodili napad na П|1 
lodnika posnamejo film i = j 
.Western v Laškem«, LËi 
¡a one druge, ki na ig-
•išču »ljubijo« matere г ^ 
)a organizirajo seminar Ш 
) lepem vedenju. l i f l 

V ŽALCU ENKRAT VIŠJI NARODNI DOHODEK NA PREBIVALCA KOT V ŠENTJURJU PRI CELJU • KAKO JE 
Z USTVARJANJEM DOHODKA IZVEN MATIČNE OBČINE? • ALI JE POTREBNA KOREKTURA MEJE MED 

ŠENTJURJEM IN ŠMARJEM 

Šentjur pri Celju bi že 
morda prenehal biti problem 
zaradi nerazvitosti, če bi bile 
v zadnjih letih realizirana 
nekatera predvidevanja in 
obljube, še vedno je prema-
lo ljudi zaposlenih izven 
kmetijstva in s tem je seve-
da, majhen tudi dohodek. 
Naj zato ponovno omenim ob-
ljubljeno kartonažno tovar-
no. Novih 400 delovnih mest 
predvsem za ženske, bi po-
menilo, da bi bila končno 
presežena magična številka 
2000 zaposlenih od 17.000 
prebivalci. Kot kaže pa se 
nikomur z jasno odločitvijo 
glede postavitve tovarne ne 
mudi. šentjurčani še vedno 

upajo in čakajo ter medt/em 
pyoòivajo na devetem mestu 
med enajstimi manj razvitimi 
občinami v Sloveniji. 

Odlok republiškega izvršne-
ga sveta omenja 11 občin т 
Sloveniji kot manj razvite in 
med njimi sta tudi Ptui 
ter Murska Sobota, z našega 
območja pa Šentjur in Šmar-
je, ki je na osmem mestu. 
Na zadnjem mestu je občina 
Lenart v Slovenskih Gori-
cah. 

Število kmečkega prebival-
stva je nedvomen pokazatelj 
tega, kakšne so možnosti v 
posameznih občinah za ust-

(nadaljevanje na 6. strani) 

CELJE V ZNAMENJU RDEČIH NAGELJNOV — V zadnjih dneh so celjske ulice polne mladih 
ljudi, ki so v letošnjem šolskem letu končali srednjo šolo. Veselje, pesem in pripet rdeč 
nagelj so znaki, ki nas opozarjajo na te mlade ljudi, če jih srečamo v mestu. HELENA 
DOLŽAN, maturantka Ekonomskega šolskega centra v Celju je povedala, da je vesela, ker 
je končala šolo in prišla do poklica. Študija ne bo nadaljevala, temveč se bo zaposlila. 

Foto: T.TAVČAR 

VEČ SREDSTEV ZA ŠTIPENDIRANJE 
[ Odborniki celjske občinske 
skupščine SÓ se na zadnji 
skupni seji odločili za druž-
beni dogovor o štipendiranju 
in kreditiranju učencev in 
študentov v občini. Kot vse 
kaže se bodo tej pobudi ob-
činske skupščine, ki ji mo-
ramo tudi sicer priznati iz-
redno vlogo nosilca pri raz-
reševanju zahtevnih kadrov-
skih problemov in kadrov-
ske politike sploh, pridruži-
li skoraj vsi delovni kolekti-
vi v občini. Tudi v tem se 
manifestira enotna p>ot in 
enotnost stališč na tistem 
področju, ki zadeva človeka. 
Občinska skupščina že nekaj 
let sistematično obravnava ta 
vprašanja, opozarja na ne-
skladja, ki so še vedno zna-
čilna in kaže pot reševanja. 
To pa ni korak, ki ga je 
moč napraviti v enem letu; 
ere za proces, za bitko pro-

ti zastareli miselnosti in za 
težnjo — pravega človeka na 
pravo delovno mesto. 

Moramo reči, da so odbor-
niki z razumevanjem podpr-
li pobudo, četudi pripomb 
ni manjkalo in se vprašali, 
kako je sploh mogoče, da 
nekatere delovne organizacije, 
četudi redke, stojijo ob stra-
ni in se z različnimi izgo-
vori izmikajo skupnim napo-
rom. Pri vsem tem se neho-
te pojavlja vprašanje, ali so 
to v resnici stališča samo-
upravnih organov kolektivov 
ali niso morda le mnenja 
nekaterih posameznikov. 

Osnovni namen družbenega 
dogovora je v tem, da bi z 
njegovo pomočjo povečali 
sredstva za štipendiranje ka-
drov, ki so potrebni za ne-
moten in pospešen družbeni 
razvoj in da bi jih s poseb-
no pozornostjo usmerjali v 

deficitarne stroke. Po tem 
dogovoru bodo organizacije 
združenega dela v gospodar-
stvu namenjale vsako leto 
najmanj 0,50 odstotkov od 
bruto osebnih dohodkov za-
poslenih za štipendiranje, ne-
gospodarske delovne organiza-
cije pa 0,30 odstotka. 

Družbeni dogovor bo zelo 
natančno označeval še druge 
obveznosti in sploh politiko 
štipendiranja in kreditiranja, 
kot merila za podeljevanje 
m ne nazadnje začetek skr-
bi- za vzgojo in izobraževa-
nje kadrov, za podeljevanje 
štipendij itd. 

Gre za dogovor, ki bi naj 
v prvi fazi veljal na jmanj 
pet let. Po sklepu, ki so ga 
prav tako potrdili, naj bi 
podpisovanje družbenega do-
govora sklenili že pred kon-
cem tega meseca. 

Na vsak način gre za po-
membno odločitev in za ve-
lik kamen v celotnem mo-
zaiku kadrovske politike v 
občini. MB 

Ne gre za plat zvona niti za udarec tik pred 
zdajci, marveč za gasitev stanja, ki je več kot 
kritično. Dvanajsta ura je že odbila in zdaj gre 
le za vprašanje, kako rešiti ali omiliti problem, 
da ne bo še bolj boleč, da ne bo prizadel ti-
stih, ki niso krivi in ki jim cesta (zelo slaba) 
in avtobus na njej pomenita življenjsko potrebo 
in edino povezavo med domom in tovarno. 

Na cestali, ki so bile grajene za parizur,ie, 
danes vozijo težki tovornjaki in prepolni avlio-
busi. Na cestah se to pozna. To pa se pozna 
tudi na Izletnikovih avtobusih. In tako je rdečo 
luč priz.çal prav ta kolektiv, četudi bi jo lahko 
kdo drug, toda kolektiv Izletnika je pri tem tudi 
prizadet. Okvare na vozilih so zaradi slabih cest 
takšne, da jih kolektiv težko zmore; finančno 
namreč. 

Interna kontrolna služba pri Izletniku je 
dala na indeks 22 cestnih odsekov, za katere 
meni, da je promet na njih z avtobusi ne samo 
zaradi slabega stanja cest nevzdržen, marveč 
tudi nevaren. In tako je prav ta kolektiv za-

stavil ne le vprašanje vzdrževanja teh cpst, 
marveč tudi nadaljnjih avtobusnih voženj, v 
likor bi cest ne vzdrževali tako kot bi jih mo-
rali. Pri Izletniku namreč pravijo, da bodo mo-
rali na teh odsekih ukiniti redne avtobusne 
j>roge, če . . . 

In prav ta »če« se je pojavil na zanimivem 
srečanju predstavnikov Izletnika, republiškega 
cestne.ga sklada, mnogih poslancev tega ob-
močja, predsednikov občinskih skupščin celjske 
regije, celjskega cestnega podjetja in drugih. 

Posvetovanje jé odkrilo staro rano sloven-
skega cestnega gospodarstva, opozorilo na per-
spektivno reševanje in obstalo pred takojšnjo 
zaeelitvijo rane. Na vsak način problema ne 
bo moč rešiti jutri, saj gre za precejšnja sred-
stva, ki jih zlasti občine vzhodnega predela 
celjske regije (in najbrž tudi druge) nimajo. 
Navzlic temu pa je vprašanje nujno rešiti. Zdru-
zevanje sil in sredstev bo potrebno tudi na tem 
področju. 

MB 

TUDI NA ZBORU SAMOUPRAVLJALCEV 
V LAŠKEM 

BESEDA NI ŠLA IZ UST 
Za Celjem je tudi sindi-

kalni svet v Laškem organi-
ziral z.bor samoupravljalcev 
^ enakim sestavom vablje-
"̂ ih, le da v Laškem direk-
torjev niso vabili. Razumljivo 

da je vnaprej poslano 
gradivo delegatom vsebovalo 
l^odobno gradivo kot v Ce-

pravzaprav še več ga je 

bilo, saj so posredovali skle-
pe komiteja ZKs in stabili-
zacij sko-akci j ski program, ki 
ga je pred dnevi sprejela ob-
činska skupščina. 

Uvodne referate so imeli 
predsednik sindikata Rudi 
Grosar, namestnik sekretarja 
komiteja ZKS Cveto Knez in 
(Nadaljevanje na 6. strani) 



UMRL V BOLNIŠNICI 
Teden dni po nesreči je v celjski bolnišnici umrl 

Inženir FRANC SE2L,IH itz Celja, ki se je težko poško-
doval kot sopotnik v oisebnein avtomobilu pan ferčenju 
v stanovanjsko hišo v Latkovi vasi pri Žalcu. 

SEDEMINTRIDESETA ŽRTEV 
v celjski bolnišnici je umrl tri dni po proanetnl 

Г-sreči v Debru pri Laškem PAVEIL STRAMŠEIK iz 
L iškega 356., Straméek je bil sopotnik v osebnem 
B 'tomobdlu, ko je ta zadel v tovornjak. Tako je letoe 
ž ^ 37 mrtvih v prometnih nesrečah na cestah celjskega 
območja 

HOTEL JE NA AVTOBUS 
FERDINAND SERGON, 57, iz Turja, je v Dobrtešl 

vasi hotel na avtobus. Ko je oplazil, da se ta približu-
je, je hitro prečkal cesto, ne da bi se prepričal, če je 
prosta. V tem trenutku je pripeljal z osebnim avto-
mobilom FRANZ BLUMEL z Dunaja, ki je kflijub izogi-
banju zadel pešca. Zaradi pretresa možganov in drugih 
težjih poškodb so šergona odpeljali v celjsko bolniš-
ШСО. 

VOŽNJA PO LEVI STRANI 
FERDO LORGER, iz Bukovega 21aka, se je peljal 

s kolesom po Bežigrajski cesti. V02ÌI je po levi strani 
cestišča in nenadoma zavil na desno, ko je proti nje-
mu pripeljal z osebnim avtomobilom RUDOLF VEN. 
GUST z Ljubečne. Lorger je padel in obležal netzave-
sten. V celjski bolnišnici so ugotovili, da je dobil 
pretres možganov. 

NEPRAVILNO ZAVIJANJE 
ADAM TAVCAB, 20, iz Zg. Gruàovlja, je voeal z mo. 

pedom po cesti 4. reda proti Celju, za nj im pa se je 
peljal prav tako z mopedom JANEZ PULKO, 28, iz 
Zg. Grušovelj. Tavčar je zmanjšal hitrost m začel na 
cesti zavijati ter obračati. Pulko se je zaletel vanj. 
Tavčar je bü težje poškodovan. 

NESREČA V MEDLOGU 
NE2IKA STEPIHAR iz Medloga se je pripeljala 

z avtobusom v Medlog, izstopila ter s prijateljico 
preókala cesto, ne da bi se pi-e^^ričala, če je cestišče 
prosto. Iz Celja je pripeljal z osebnim avtomobilom 
IVAN RIBE2L, 36, ki jo je kljub zaviranju zadel. Šte-
piharjeva si je zlomile roko in nogo. 

ŠTIRJE POŠKODOVANI 
INGO LAPUH, 28, iz Celja, je vozil z osebnim 

avtomobilom iz Rimskih Toplic proti Celju, njemu 
nasproti pa je priiF>eljal voznik osebnega avtomobila 
ANDREJ CERNILOGAR, 31, iz Laškega. Cernilogar je 
na križišču pred restavracijo »Hum« zavil na levo in 
zaprl pot Lapuhu. Pri trčenju so bili laže poškodovani 
voznik Lapuh ter sopotnika IVAN in IGOR BERK, oba 
iz Celja, težje poškodbe pa je dobila ŠTEFANIJA 
BERK. Škode na vozilih je za 22.000 dinarjev. 

PODRL JE OGRAJO 
FRANC MOLIÒNIK, 30, z Gornjega grada, je vozift 

z osebnim avtomobilom iz Nazarja proti domu ter 
v Lačji vasi zapaljal na levo tako, da je podrl ograjo 
mostu. Avtomobil je padel štiri metre globoko v stru-
go Drete, kjer je bilo 80 centimetrov vode. Moličnika 
je iz vode rešil voznik, ki je pripeljal za njim. Težko 
poškodovanega so ga odpeljali v celjsko bolnišnico. 

VOZ SE JE PREVRNIL 
AVGUST BRICMAN, 27, 1и Metleč pri Šoštanju, je 

peljal s travnika traktor, na katerem je bil pripet 
voz s posušenim senom. Zaradi težkega tovora ga je 
pod klancem začelo zanašati in voz se je prevrnil. Na 
vozu je sedel MARTIN BRL02NIK, 62, iz Sentflorjana, 
ki se je teže poškodoval. 

PREHITEVANJE AVTOBUSA 
AVGUST REBERNTK, 51, iz Globoč pri Vojniku, se 

Je peljal s kolesom po Mariborski cesti v Celju in 
na avtobusni postaji prehite\'al dva avtobixsa, iz kate-
rih so izstopali potniki. Ko je bil vzporedno z drugim 
avtobusom, je opazil, da ta daje znak s smerokazem 
o nadaljevanju vožnje. Ustrašil se je trčenja, zavil na 
levo ter taJco zaprl pot mopedistu FRANCU KOVAČU, 

iz Vojnika, ki je pripeljal za njim. Pri trčenju se 
je kolesar teže poškodoval. 

ZAVORE 
ALEKSANDER LONCAREVIC, 50, iz Celja, je na 

Dečkovi cesti v Oelju zaustavil osebni avtomobil, da 
bi sprejel sopotnico. V trenutku, ko je nadaljevaJ 
z vožnjo, je za njim pripeljal s ркзпу eikspresom FEIR-
DINAND RAMSAK, 20, z Galicije in se zaletel v zadnji 
del avtomobila. Ramšak je povedal, da je zablnkirala 
zavora. Dobil je lažje poškodbe. 

Ivan Mihelak, 33, Porukva, 
Ix)škodoval si je desno nogo; 
Jože Debeljak, 31, Zg. Hudi-
nja, poškodoval si je desno 
roko; Karel Judež, 23, Vele-
nje, poškodoval si je levo ro. 
ko; Ivan Flis, 25, Socka, po-
škodoval Si je stopalo desne 
noge; Branlslav Tasič, 46, Ce-
lje, poškodoval si je stopalo 
desne noge; Milan Sevšek, 19, 
Celje, poškodoval si je prste 
leve roke; Ivica Salopek, 19 
Celje, poškodovala si je de 
sno roko; Anton Kaluc, 22 
Velenje, poškodova' si je pr 
ste desne roke; žarko Jepu 
rovič, 42, Celje, poškodoval 
si je levo EKXlleht; Franc 
Blatnik, 26, Gaberke, poško-
doval si je prste leve roke; 
Slavko Gosak, 21, Velenje, 
poškodoval si je vratno hrb-
tenico; Milan Kučiš, 17, Dre-
šinja vas, poškodoval si je 
prste leve roke; Franc Ros, 
27, Loke pri Mozirju, poško-
doval si je prste leve roke; 
Drago Fister, 19, Celje, po-
škodoval si je desno nc^o; 
Anton Rozman, Vrhovo, po-
^odova l s: je levo roko; Al-
bert Kopušar, 56, Celje, po-
škodoval si je levo roko; Na-
da Arčsm, 21, dmiklavž, po-
škodovala si je pi-ste leve no-
ge; Milan Logar, 22, Gaber-
ke pri Rimskih Toplicah, po-
škodoval Si je prste desne 
roke; Slava Laznik, 21, Celje, 
poškodovala se je po glavi; 
Stojan Malic, 30, Salek, po-
poškodoval si je desno kračo; 
Drago Blatnik, 17, Celje, po-
škodoval si je čelo; Karel 
Esih, 26, Tepanje, poškodo-
val si je levo nogo; Viktor 
Potočnik, 19, Velenje, poško-
doval si je levo roko; Jože 
Lebič, 18, Šmartno, poškodo-
val sd je levo koleno; Mar-
tin Bele j, 41, Vodice, poško-
doval Si je levi gleženj; Franc 
Erlih, 30, Ponikva, poškodo-
val si je levo stegno; Cvetko 
Mavric, 41, Polule, poškodo-
val si je desno dlan; FUip 
Vešligaj, 18, Hromeč, poško-
doval si je levo roko; Anton 
Sevčnikar, 22, Topolšica, po-
škodoval si je desno roko; 
Martin Jelen, 17, Žalec, po-

škodoval sd Je desno podleht; 
Jože Penič, 40, Kozje, pošku 
doval Si je prsni koš; Maks 
Cigale, 31, Velenje, p)oškodo-
val si je zatilje; Silvo Klad-
nik, 27, Slivnica, poškodoval 
s» je levo podleht. 

CEi^E 
Poročilo se je 10 parov, od 

teh: Leopold Mlakar in Cvet-
ka Sluga, oba iz Dobrove; 
Stjepan Milojšek in Ivanka 
Teržan, oba iz Celja ter An-
ton Jelenko, Zadobrova in 
Majda Mlinar, Vojnik. 

ŠENTJUR PRI CELJU 
Anton Planko, 25, delavec, 

Par;dol m Marta Arzenšek, 
21, delavka, Jelce; Franc Pia-
huta, 48, delavec. Završe in 
Hilda Polšak, 41, delavka, Но-
timje; Vinko Novak, 28, de-
lavec, Breze m Silva Selič, 
19, delavka. Planinca; Ivan 
Novak, 28, delavec Breze m 
Silva Les jak, 18, delavka, Vo-
druž; Alojzij Ribič, 24, dela-
vec, Podgrad in Štefanija 
Kroflič, 29, delavka. Jazbine; 
Janez Ratajc, 24, ključavni-
čar, Stopče in Verica Vodeb, 
20, šivilja, Tmovec; Franc 
Mlakar, 25, ključavničar, Ko-
strivnica in Zofka Gračner, 
20, Poljedelka, Suho; Franc 
Gajšek, 28, ključavničar. Vrti-
no in Sonja Romih, 19, ku-
harica, Prožlnska vas; Milan 
Feriez, 25, strojni ključavni-
čar, Ponikva in Hilda Sovič, 
20, kuharica. Slatina; Ivan 
Pušnik; 27, delavec, Slivnica 
in Karolina Zalokar, 31, Po 
Ijedelka, Prožinska vas. 

CELJE 
Franc Majerič, 1 dan, Gor-

jane; Zdravko Stibrič, 45, Ce-
lje; Marija Kerner, 83, Galici-
ja in Marjetka Eler, 6, Bo-
tričnica. 
HRASTNIK 

Ivan Kellner, 71, upokoje-

nec. Hrastn'k; Peter Prosenc, 
72, upokojenec, Hrastnik m 
Emil Špan, 29, nabiralec ste 
kla, Hrastnik. 
ŠENTJUR PRI CELJU 

Mihael Podkrajšek, 25, de-
lavec, Dramlje; Angela Ško-
berne, 66, gospodinja, Hruše-
vec in Antonija Planinšek, 
61, upokojenka, Vrbno. 
ŠMARJE PRI JELŠAH 

Franc Strašek, 56, Škofija; 
Terezija Ogrizek, roj. Lipnik, 
81, Podčetrtek; Jožef Božiček, 
79, Hrastje ob Bistrici; Jo-
žefa Kitak, roj. Nežmah, 80, 
Cerovec pod Bočem in Franc 
Hriberšek, 37, Trlično. 

UNION: 
od 10. do 13. jimija ameri-
ški barvni film »Dolina 
smrti«; od 14. do 16. juni-
ja italijanski barvni film 
»Blaznost«. 

METROPOL: 
10. junija še ameriški barv-
ni film »Kaktusov cvet«; 
od 11. do 13. jxinija italijan-

ski barvni film »Ali j,^. 
in svela krona«; od I4 ^ 
17. junija italijanski oarvj^ 
film »Meč za Brandoa«. 

DOM: 
10. junija še ameriški bary. 
ni film »Poziv revoivciašu,] 
od 11. do 12. junija amerj! 
ški barvni film »Privatjy 
detektiv«; od 13. do 14. 
ni j a ameriški barvni füjjj 
»V nočni vročini«; od 15 
do 16. junija ameriški barv! 
ni film »Maščevalec iz Rî  
Ročka«. 

Iste filme predvajamo 
v letnem kinu ob 20.30 uj^ 

Petek, 11. junija ob 17.30 u« 
— Plaut: »Hišni strah« 2¡ 
3. šolski abonma in izven. 

Sobota, 12. junija ob 14. ufl 
— Župančič: »Veronika De 
seniška« — zaključena pred. 
stava za Steklarsko šolo 
Rogaška Slatina in osnovno 
šolo Griže. 

EKONOMSKI ŠOLSKI CENTER V CELJU 
bo sprejel v šolskem letu 1971/72 v: 
• EKONOMSKO SREDNJO ŠOLO 

120 učencev, 
• UPRAVNO ADMINISTRATIVNO SREDNJO 

SOLO 30 učencev, 
• TURISTIČNI ODDELEK EKONOMSKE 

SREDNJE ŠOLE 30 učencev. 
Za vse šole so enaki vpisni pogoj i , in s icer : 
1. uspešno dovršena osnovna šola, 
2. starost do 18 let. 
Za vpis p red lož i te : 
— or ig ina lno spr ičevalo o dovršen i osnovni 
šoli, 
— izpisek iz r o j s t n e m a t i č n e knj ige , 
— izpoln jen obrazec 1,20 (DZS) ko lkovan z 
din 1.—. 
Pr i j ave za vpis s p r e j e m a cen te r do 24. j u n i j a 
1971. S p r e j e m n i h izpitov n e bo . 
Seznam sp re j e t i h novincev bo ob j av l j en n a 
razglasni deski c e n t r a dne 28. j u n i j a 1971. 
EKONOMSKA SREDNJA ŠO"LA bo odp r l a v 
p r i m e r u zados tnega števila p r i j av l j en ih kandi-
datov tud i 1. r az r ed odde lka za odras le . Vpis-
ni pogo j i so razvidni n a razglasni deski šole. 

Ravna te l j s t vo 

V današnjem sestavku bo-
mo povedali nekaj več o šo-
lanju v poklicnih šolah in o 
vpisnih pogojih na splošno. 

O ŠOLANJU V POKLIC 
Poklicne šole imenujemo 

vse tiste šole, ki usposablja-
jo kvalificirane delavce za 
najrazličnejše dejavnosti. Šo-
lanje t ra ja dve do tri leta, 
značilnost pa je, da se v ča-
su učenja prepleta praktično 
delo s strokovno-teoretičnim 
pK>ukom. Ponavadi je polovica 
časa namenjena praktičnemu 
delu v delavnicah. Pri neka-
terih poklicnih šolah je tak-
šno praktično delo organizi-
rano v šolskih delavnicah, 
drugje pa si učenci pridobi-
vajo praktično znanje v de-
lavnicah pri pKxijetjih ali na 
učnih mestih pri zasebnih 
obrtnikih. Tako torej ркзгпа-
mo t n tipe šol, glede na or-
ganizacijo pouka: šola s ce-
loletno organizacijo pouka, 
šola o periodično organizacijo 
pouka in šola, kjer sta kom-

binirana oba omenjena nači-
na. šoie s celoletno organiza-
cijo pouka sprejemajo učen-
ce praviloma na podlagi jav-
nega razpisa, objavljenega v 
časopisju, šole s periodično 
organizacijo pouka, pa spre-
jemajo učence posredno le 
na osnovi sklenjenih učnih 
ali štipendijskih pogodb. Za-
to si morajo učenci, ki se 
nameravajo šolati v takšnih 
šolah najprej priskrbeti uč-
no mesto v podjetju ali pri 
zasebniku, skleniti z njim 
učno ali štipendijsko pogod-
bo (oziroma jo v njihovem 
imenu sklenejo starši); za 
vpis v šolo pa jih pokliče 
nato sama šola. Poklicne šo-
le, ki imajo celoletno in pe-
riodično organizacijo pouka 
imajo dve vrsti oddelkov — 
periodične in celoletne. 

Pogoj za sprejem v poklic-
no šolo je uspešno končana 
osnovna šola — to je uspeš-
no končan osmi razred. Iz-
jema pri tem pa je cena iz 
tujega jezika. Skoro v vse 
poklicne šole se lahko vpi-

šejo učenci, ki so imeli ozi-
roma bodo imeli negativno 
oceno IZ tujega jezika. To 
ne velja za trgovske šole (šo-
le za prodajalce), gostinske 
šole m grafično šolo. V po-
klicno šolo se dalje lahko 
vpišejo le učenci, ki niso sta-
rejši od 18 let. Učenec mora 
Za poklic, ki si ga izbere tu-
di zdravstveno ustrezati. Pri 
tem je mišljeno splošno 
zdravstveno stanje, ustreznost 
čutil, kot sta n. pr . vid in 
sluh, ter druge posebne zdrav-
stvene zahteve, ki jih nare-
kuje posebnost To 
zdravstveno ustreznost pona-
vadi ugotavlja zdravnik — 
specialist za medicino dela 
Vsak poklic postavlja pred 
človeka svojstvene zahteve. 
Učenec je lahko sposoben za 
vrsto poklicev, za vrsto po-
klicev pa ne. Ljudje, ki imar 
jo n. pr. ploske noge, ne mo-
rejo opravljati poklicev, kot 
So natakar, prodajalec, fri-
zer. Tisti, ki imajo težave z 
dihalnimi organi, ne morejo 
delati v poklicih, kjer se dela 

vedno ali pretežno zunaj, м 
prostem in ob vsakem vrf 
menu. Prav tako je občut 
Ijivost kože na razne kemika 
lije ovira pri poklicih, kje! 
se dela z raznimi kemikali 
jami itd. Lahko bi še našt« 
vali, kajti takšnih primerot 
bi lahko navedli veliko. Vai 
no si je zapomniti, da ' 
zdravstveni ustreznosti odio 
ča zdravnik, ponavadi cele 
zdravnik, specialist. 

Naj na koncu še naštejem« 
vrste poklicnih šol. Poznaini 
poklicne gradbene šole, tV: 
darske, kmetijske in gosp<> 
dinjske, kovinarske, meta 
lurške in avtomehaniške, po 
klicne avtomehaniške in vo 
moličarske šole, poklicne šo 
le elektro stroke, kovinarski 
in elektro stroke, lesne in 
zdarske, papirniške in gr» 
fične, tekstilne in oblačilu' 
stroke, usnjarske, čevljarsK« 
in galanterijske, frizerske 
še, gostinske in živilske stro 
ke, šole za prodajalce, P̂ '' 
klicne administrativne ^ 
zdravstvene ix>klicne šole^ 



k u š a r k a 

ŽE DRUGIČ STOTICA V CELJU 
B I V Š I d rugol igaš Lesoni t 1 2 LUri>ke Bis t r ice , ka t e i cga v rs te 

je po izpadu iz I I . zvezne lige zapus t i lo n e k a j s t a n d a r d n i h igral-
cev, ni p reds t av l j a l resne ovire za d o m a č e igralce. Rezui:;i.t 
101:08 (50:32) zgovorno pr iča o super io rnos t i d o m a č e elupe, ž e 
taKOj v začetku t ekme so d o m a č i m prevzeli p o b u d o in so s. s 
h i t ro igro in uspešn imi p r o t i n a p a d i t akorekoč že v p r v e m p j l -
6asu zagotovili zmago. Gos t j e , pr i ka te r ih se je odl ikoval le b.v-
ši igralec l j u b l j a n s k e OUmpi je Po točn ik , tud i v d r u g e m polO s u 
niso mogli zaus tavi t i na le ta domač inov in če ti ne bi na m o m e n -
te Igrali preveč l ahkomise lno bi l ahko bUa razl ika ob kor>'u 
f ï k m e obču tno več ja . Koše za ek ipo Cel ja so dosegli : S a g a o . n 
M. 27, Sagadin T . 25, Sagad in Z. 15, Jer ič 14, E r j a v e c 10, Toma-
šič t , Pešec 4, Leskoiv.^k, Leskovar , Div jak . Jug , Pet rovič . 

ZMAGA V GOSTEH 
v 8. kolu r epub l i ške koša rka r ske lige so cel jski k o š a r k a r j i 

d o s e g t p o m e m b n o s m a g o v L jub l j an i p ro t i ekipi Trnovega . V 
i . polčasu j e bi la igra enakovredna in s ta se ekipi nenehno n-e-
n java l i v vods tvu , v d r u g e m delu pa s t a Miloš in Tone Sagaci :n 
dosegla z a p o r e d o m a 12 točk in Cel jan i to p r ednos t n iso več '.z-
pust i l i iz rok do konca s r ečan j a in zmagal i z r ezu l t a tom Tri'îS 
(37.39). Koše za ek ipo Cel ja so dosegli : T. Sagad in 23, M. Sa-
gad in 16, Z. Sagad in 14, Je r i č 8, Tomaš ič 6, Leskovar 6, E r j a -
vec 2. Po t e m kolu so Cel jani ostal i na 4 mes tu z e n a k i m ^^e-
vi lom točk ko t drugouvrščsina Vrhn ika in t r e t j euvrščen i K r o j , 
a z m a l o s l abšo raz l iko v koš ih . V n a s l e d n j e m kolu ig ra jo Ce-
l j an i spe t d o m a , t o k r a t z ekipo ŽKK Mar ibo r v sobo to . 12. ju -
n i j a . 

PORAZ IN ZMAGA MLADINCEV 
Celjski mlad inc i so v zaostal i t r k m i mlad inske republi-s.ke 

lige vzhod doživeli n e l j u b рогаг v Mar ibo ru p ro t i ekipi Branilca 
z r ezu l t a tom 80:82 p o dveh poda l j šk ih . C e l j a n o m se j e pozna lo , 
da tok ra t ni nas top i l n j ihov di r igent in n a j b o l j š i igralec Miloš 
Sagadin in t a poraz p ro t i povprečni ekpi B r a n k a bo O l j a n e ver-
j e tno stal izgube prvega mes ta v t e j k o n k u r e n c i . 

V n a d a l j e v a n j u m l a d i n s k e republ i ške lige so Cel jani d o m a 
gostiL vodeče m o š t v o v t e j ligi, ek ipo MARIBORA-66 in m u za-
dali prvi poraz . Po ogorčeni borbi so domač in i zmagal i s tes-
n i m rezu l t a tom 62:58 (26:34). V igri , po ln i p r e o b r a t o v so d o m a -
čini vodili že z 12 točkami p rednos t i , a so g o s t j e to p r e d n o s t 
domač inov kmalu anul i ra l i in polčas zakl juči l i v svojo ko r i s t . 
V d r u g e m polčasu p a so Cel jani povsem onemogoči l i n a j b o l j š e g a 
igralca gostov F e k o n j o in na koncu slavili zas luženo zmago . 
Koše za Cel je so dosegli : Pe janov ič 28, M. Sagadin 17, K o š t o m a j 
8. Djtir ičič 5, Janč ič 4. 

AMERIŠKI PROFESIONALCI V CELJU 
Po gos tovan ju jugos lovanske državne reprezen tance , j e u s p ^ 

lo ce l j sk im k o š a r k a r s k i m delavcem dobi t i v goste s lovito amer i -
ško p ro fes iona lno moš tvo GILLETTE L E W I S iz New Y or ka. ki 
ga vodi sloviti Mc Gregor . Gos t j e ki so pr ispel i v Cel je vsled 
m a n j š e p r o m e t n e nezgode sotovar išev , s a m o s šes t imi igralci in 
bre7 t r e n e r j a , so pr ikaza l i 2000-glavi publ ik i zares m o j s t r s k o in 
dul-.ovito koša rko . S r e č a n j e je imelo še posebno obeležje za rad i 
te.ga. ker s ta domače moš tvo okrepi la odl ična igra lca l j u b l j a n -
ske Ol impi je Aljoša 2o rga in nenadkr i l j i v i »žongler« B o r u t Ba.s-
s in . Rezul ta t 133:101 v kor i s t gostov dovo l j zgovorno pove. d a 
j e bila to res odl ična t e k m a in je res škoda , da si s r ečan j a n i 
ogledalo več Cel janov . Gos t j e so prekaša l i d o m a č i n e p redvsem v 
skok ih pod koSem, h i t r o s t j o in neve r j e tno t očn im z a d e v a n j e m 
koša iz vseh pozici l . domač in i pa bi k l j u b t emu lahko omil i l i 
visok poraz , a so se vse p repočas i vračal i v o b r a m b o . Koše za 
Celjf so dose.!ili: Žorga 43, Sagadin T . 17, Sagadin Z. 14, Ba.ssin 
9. Sagadin M. 4, Leskovar 4, Tomaš ič 4 in Jer ič 6. Tekmo s ta 
odl ično vodila P u r iz Žalca in Sus te r iz Cel ja . 

JANEZ C E P I N 

nogomet 

DO KRAJA ŠE DVE KOLI 
č e p r a v je do k r a j a p rvens tvenega t e k m o v a n j a v ce l j sk i no-

gometn i podzvezi še s a m o dve kol i , ne m o r e m o reči , kdo bo le-
to šn j i p rvak podzveze ¡n novi ölan VCSNL. Na jveč možnos t i 
i m a t a n e d v o m n o ekipa Š o š t a n j a in Brežic. T r e n u t n o i m a j o Bre-
žice dve točki m a n j zarad i neod ig rane t e k m e z V o j n i k o m . 

Rezul ta t i 20. kola I . skup ine : Š o š t a n j — Žalec 2:0. Brežice — 
S t raža 1:0, Pap i rn i ča r — Vojn ik 1:3, Senovo — L ju lmo 5:1, Boč 
— C ^ k a r 0:3 brez bo rbe . S r e č a n j e med Ce lu lozar jem in Polzelo 
ie bilo zaradi motornih dirk v TCrftkem nr«RtAvli(»no na noKnei-

V II . s k u p i m je bilo od ig rano s a m o s r ečan j e m e d Pon ikvo 
in Go tov l j ami . Domačin i ko t favor i t i v t em s r e č a n j u so g o s t o m 
pas t i l i ves izkupiček. Rezul ta t 3:4 za Gotov l je . V te j skupini j e 
ekipa Zreč p r v a k in bo v sezoni 1971 72 t ekmova la v I . r az redu 
ce l j ske n o g o m e t n e podzvere . Zan imivo je , da n iso izgubili n i t i 
enega prvens tvenega s r ečan j a . 

V mlad insk i ligi v 12. kolu ni bilo doseženih nepr ičakovan ih 
rezul ta tov . Vodeča Drav in j a , ki za točko beži pred ekipo Cel je 
Kladivar je s težavo p remaga la , p r e d z a d n j o ekipo na l e s tv i« Pa-
p i m i č a r j a , O l i m p in Cel je Klad iva r s t a si točko razdel i la , medt^?m 
ko je Kov ina r iz š t o r kar z 4:0 p r e m a g a l Velenjskega R u d a r j a . 

Rezul ta t i 12. kola : Kovinar — Riidar 4:0, Drav in j a — Papi r -
n i ča r 2:1, Olinrro — Celle Klad iva r f>:0. 

PO DOBRI IGRI ZMAGA V IZOLI 
V 20. kolu r epub l i ške n o g o m e t n e lige je ekipa Cel je — Kla-

d ivar gos tovala • Izoli in p o dobr i igri p resene t l j ivo g ladko p r e 
maga l a domač ine 3:0. Gole s t a dosegla Ce ren j ak 2 in K u d e r 
Goistje 90 zlast i d o b r o igrali т p rvem po lčasu , ko s o — n e k a j 
tu-K p o zaslugi d o m a č e o b r a m b e — dosegli vse t r i zadetke V 
d r u g e m polčasu je bi la igra enakovredne jSa , vendar zmaga go-
stoiv ni p r i š l a nikol i v nevarne vode. Cel jan i so t r e n u t n o na 4 
me.4t« z e n a k i m š tev i lom točk kot d r u g o in t r e t j euvr ščen i ekipi 
— 25. V p r i h o d n j e m kolu i g r a jo d o m a pro t i l j u b l j a n s k i I l i r i j i . 

V feoU so nas top i l i : B a u m a n , Pe te l inek , Ogrizek, Reberfiok, 
Ce rn i i , Osojn ik , D o b r a j c , P levčak, P e r m j a k , Pr igan ica {n K u d e r 

KALVARIJA CEUSKEGA ROKOMETA 
Rokometaši Celja so na go-

jtovajije v Beograd cxipoto-
vali s samo sedmimi (!) ig-
ralci, od tega sta bila kar 
dva vratarja . Vzrok? Baje 
пеброгаглдт glede odhoda iz 
Celja. Preostala sedmerka se 
je bre?. večjih upov na kakr-
šenkoli uspeh srčno borila 
(prvi pvolčas se je končal z 
minimalno prednost jo doma-
činov -— 12:10), medtem ko v 
drugem polčasu zaradi utru-
jenosti niso več vzdržali pri-
tiska domače ekipe. Končni 
rezultat 27 proti 15. Najbolj-
ši strelec je bil Lubej s sed-
mimi zadetki. 

Tako so tudi poslednja upa-
n j a za obstanek v ligi splahr 
nela. V zadnjem obdobju se 
je nad celjskim rokometom 
zgrnilo toliko prahu in vode, 
da si iz tega še najiboljši p>o-
znavalec razmer ne more ust^ 
variti najboljše in najpravil-
nejše podobe. Dejstvo je eno, 
da bodo celjski rokometaši 
po treh letih nastopanja т 
zvemi ligi, pr ihodnje leto ig-
rali v slabši konkurenci in 
da bodo vsled določenih ob-
jektivnih težav, ki bodo po-
godile ekipo, morali začeti 
znova. To Pa je dolgotrajna 
in naporna pot, ki zahteva 

mnogo (xipovedovanj, ki jih 
je zahtevala pK>t, ki so jo v 
dvanajstih letih prehodili 
zdajšnji člani prve ekipe. Pot 
od pionirjev do prekaljenih 
igralcev prve lige ni lahka. 
Zato pa bi jo že na začetku 
morali bolj sistematično pod-
pirati, ne pa »flikati« tako, 
kot berač suknjo. Zdajšnjo 
Kalvarijo celjskega rokometa 
so igralci z nekaterimi člani 
uprave morali vse preveč sa^ 
mi premagovati. Krivda za 
polom celjskega rokometa je 
tako na večih straneh, ne sa-
mo na Skalni kleti. 

Izkušnje, kako se v bodoče 

na j ne bi delalo, imauno. Do-
polnimo jih s pametnimi in 
reainimi/^programi, da bi bil 
štart v ponoven vzpon celj-
skega rokometa v bodoče us-
pešnejši, predvsem pa traj-
nejši. 

T. VRABL 

fiako v prihodnje? Posnetek je z ene zadnjih tekem v Celju, na posnetku pa so od leve proti desni âafaric, 
I^evstik, Presinger in Margue št. 3 (vsi v temnih dresih). Takšnim prizorom bi morali čimprej ponovno pri-
sostvovati, kajti kvalitetne rokometne tekme in s strani gledalcev športno bodrene tekme so bile v Celju 
fcdno rado gledane. Foto: E. Krajne 

POMEMBNI TOČKI 
ZA ŠMARTNO 

v nadaljevanju VCNL so 
klubi s širšega celjskega po-
dročja dosegli naslednje re-
zultate: Fažinar : Olimp 1 : 1, 
Peca : Dravinja 3:1, Osanka-
rioa : Šmartno 1 : 2, Pohor je 
: Steklar 3 : O in Kovinar : 
Dokležovje 1 : 1 . Lestvica: 3. 
Steklar 25 točk, 4. Olimp 23, 
6. Kovinar 22, 9. Dravinja 18 
in 10. Šmartno 16 točk. 

V pr ihodnjem kolu bo iz-
redno zanimivo derbi sreča-
nje med domačim Olimpom 
in Steklarjem iz Rogaške Sla-
tine v Celju. . 
CELJANKE PO ZMA-
GI NAD JESENICAMI 

— DRUGE 
Odboj karice Celja so tudi 

tokrat zmagale. Žrtev je bi-
la solidna ekipa Jesenic, ka-
tero so domačine po lepi, di-
namični in enakovredni igri 
gladko (Xlpravile s 3:0. Ce-
Ijanke so tako na drugem 
mestu s 14. točkami, v pri-
hodnjem kolu pa igrajo po-
novno doma proti Brestanici. 

CeljanKe so proti Jeseni-

cam nastopile v naslednji po-
stavi: Lesjak, Meznarič, Hva-
la, Stojkovič, Doberšek, Aš-
kerc, Kastelic in Pečovnik. 

GABERČANI 
NESREČNO IZGUBILI 

TOČKI V IZOLI 
Odboj kar j i Gaber j a so go-

stovali v Izoli ifi v dramatič-
nem srečanju tesno izgubili 
z domačini 3:2. Trenutno so 
na šestem mestu s 23. točka-
mi v nedeljo pa igrajo doma 
proti vodeči ekipi v republi-
ški odbojkarski ligi Kanalu. 
Gaberje: Aškerc, Kaj tner , Žil-
nik, Jager, Gropolt, Vodenik 
in Pipan. 

NAJBOLJŠA 
DVOJICA CELJE I 

NA 18. MESTU 
Na kegljišču Konstruktor-

ja v Dariboru je v okviru re-
publiškega prvenstva za mo-
ške dvojice nastopilo 76 pa-
rov. Najboljša dvojica iz Ce-
lja je bila Lubej — Vanovšek 
s 1708. podrtimi k ^ l j i in je 
osvojila 18. mesto. Na 24. me-
sto sta se uvrstila Grimi — 
Druškovič 1685, na 3;. Kav-

ka — Kran j c 1656 podrtih 
kegljev itd. J. ШВБУ 

USPEH ZA MLADE 
ATLETE 

KLADIVARJA 
v šestih slovenskih centrih 

so bila področna tekmovanja 
za mlajše mladince in mladiiv 
ke. V Celju so poleg domači-
nov nastopili še atleti iz Ve-
lenja in Raven na Koroškem. 
Največ uspeha so razumljivo 
imeli domačini, med kateri-
mi so 2anagali: med mlajšimi 
mladinci Strniša, Skok, Sam-
bol, Kovačič, Orličnik in Hu-
madaj , med mlajšimi mla-
dinkami pa Točajeva, Ambro-
ževa, Lul^jeva in Sinanoviče-

KOCUVAN ODLIČEN 
V ZAGREBU 

Na Hanžekovičevem memo-
rialu v Zagrebu je izmed 
celjskih atletov, ki so se ude-
ležili velikega mednarodnega 
tekmovanja, najbolje uvrstil 
Miro Kocuvan. Prepreči j ivo 
je zmagal v teku na 400 m 
s časom 46,9, kar je samo za 
desetinko slabše od rekorda 
SRS in tri desetinke slabše 
od rekorda SFRJ. 

Ф Na rednem šahovskem 
brzotumir ju šahovskega klu-
ba Savinjčan iz Šempetra je 
med 13 šahisti bil najboljši 
Ranzinger z 11 točkami pred 
Skokom in Pipalom 9,5, Voš-
njakom 8,5 točke itd. 

Ф V Gotovljah pri Žalcu 
so minuli teden praznovali 
50-letnico nogometa. Odigrali 
so tudi pri jatel jsko srečanje 
(veterani). Zmagali so starej-
ši z remita tom 1:0. 

ф Odbojkaši Partizana Bra-
si ovče so v nadaljevanju pr-
venstva v II . republiški od-
bojkarski ligi doma izgubili 
slrečanje z ekipo ELKO iz 
Maribora gladko 0:3. 

CELJSKI REKORD 
JAGRA 524 KROGOV 

Letošnje občinsko prvenst-
vo- v strel janju z MK pu-
ško serijske izdelave je bilo 
izredno uspešno, sa j je kar 
deset strelcev izpolnilo nor-
mo za nastop na republiškem 
prvenstvo — 465 krogov. 
Zmagal je Tone Jager, ki je 
dosegel tudi nov celjski re-
kord v omenjeni disciplini 
— 524 krogov (prej 522). Sle-
dijo: Dobovičnik 510, J. Jeram 
505, ing. Seršen 504, Dečman 
488 krogov itd. 

35 KOLEKTIVOV IGRA MALI NOGOMET 
Komisiji za rekreacijo se 

J« prijavilo za tekmovanje v 
i^alem nogometu v okviru 
SSI 1971 kar 35 kolektivov. 
Poleg tega pa še 7 za konku-
fenoo starejših članov. 

Ekip>e so razdeljene v 5 
l̂̂ upin in igrajo vsaka z 

^sako po posrečenem siste-
v katerem igra vsaka 

•̂'iipa enkrat tedensko po dve 
illuni in na istem igrišču in 
^ trajalo predtekmovanje 
^amo tri tedne. V finalu pa 
^ bodo pomerile enakopla-
®irane ekipe posameznih sku-

Letošnji vrstni red je 
^niemben, ker bodo drugo 
J^o igrali Po liga sistemu, 
^ ig ran i sta bili že prvi 
^ e koli. Tekme so bile zelo 
Orlacene, saj samo 6 ekip 

ni doseglo zmage. 
Razveseljivo je, da so se т 

tekmovanje vključile tudi ta-
ke ekipe, ki doslej sploh še 
niso sodelovale na SSI — Di-
mnikarstvo, Interevropa, us-
lužbenci JNA. 

V četrtek in petek bodo 
igrali 3. in 4. kolo na igriščih 
na Skalni kleti, š landrove ka-
sarne, Ingrada, Administra-
^чтге šole. 

VODI ŽELEZNICA PRED EMOINCETISOM 
Tekmovanje v nogometu v 

okviru SŠI — 1971 se bo na-
daljevalo jeseni. 

V šestem kolu I. lige so bi-
li doseženi naslednji rezulta-
ti: Cinkarna : Klima 4:3 — 
strelci: Strašek 1 in Metodije 
3 za Cinkarno in Ramšak 2 
ter Vidmar za Klimo. 

Kovinotehna : Ingrad 6:0 — 
Vrunč 2, Dom 2 in Ulaga 2, 
Cetós : Tehnomercator 2:1 — 

Maček in Vravnik (autogol) 
2И Cetis ter Zaje Tehnomer-
cator. železnica : železarna 
6:1 — Regner, Reberšak 3, 
Ratajc in Hohnjec ter Kli-
nar za železarno. Emo : Aero 
6:1 — Golob 3, .Seničar 2 in 
Kvartič ter še le j za Aero. 

ZGP Mladinska knjiga 
Ljubljana, poslovalnica Ža-
lec, razpisuje prosto de-
lovno mesto prodajalke. 
Informacije dobite v po-
slovalnici Mladinske knji-
ge v Žalcu. 

DEKLETA ODIGRALA DVE KOLI 
V ODBOJKI 

Osem ekip članic je že od-
igralo prvi dve koli spomla-
danskega dela tekmovanja v 
odbojki. Igrajo vsak četrtek 
zvečer v telovadnicah ND 
Partizan mesto in v Storah. 

Doseženi so bili naslednji 
rezultati: 

Prosveta : Cinkarna 2:0, 
Cinkarna : Toper 2:0, Pro-
sveta : Cetis 2:0, Toper : Ce-
tis 2:0, Ingrad : Savinja 2:0, 
Savinja : Železarna 2:0, In-
orad : železarna 2:1, Kovino-

tehna pa ima dve zaostali 
tekmi. 



Kulturna prizadevanja 
P l ^ E : STEFAxN ŽVIŽEJ 

Jesenice: 
SKUPŠČINA RKPUBLIŠKFGA ZI)KU2ENJA 
(iLEDALlŠKlH SKUPIN 

Po enoletnem delu Združenja gledaliških skupin 
so se pret;eklo soboto sestali na Jesenicah predstav, 
niki amaterskih društev v katerih delujejo dramske 
družine iz 1/se Slovenije. Iz naše občine so se te letjie 
skupščine udeležili predstavniki Amaterskega gleda-
lišča iz Celja, Prosvetnega društva »Zarja« iz Trnovelj 
in Prosvetnega društva »France Prešeren« iz Vojnika. 
Iz široke in temeljite razprave so povzeli predvsem 
tele sklepe: 
1. utrditi bo potrebno to Združenje z novimi člani 
(novimi gledališkimi skupinami); 
2. vnaprej se bo potrebno boriti z& enotno delo na 
gledališkem področju; 
3. družbeno vrednotenje te dejavnosti je še vedno 
premajhno, zato bo potrebno ukreniti vse potrebno 
za popularizacijo Združenja in s tem tudi gledaliških 
prizadevanj; 
4. bo vrednotenje mora odsevati tudi v višini dode-
ljenih družbenih sredstev v okviru Kulturnih skup-
nosti; 
5. zavzeli so se za temeljito strokovno in organizacij, 
sko preosnovo s katero želijo dvigniti kakovost gle-
daliških predstav; 
6. amaterski gledališčniki morajo biti številneje za-
stoï>ani v strokovnih odborih Kulturnih skupnosti — 
tu l i v republiški; 
7. združenje mora skrbeti za vsestransko organizacij-
sko pomoč vsem svojim članom. 

Sklenili so tudi, da bo nujno potrebno ustanoviti 
področno združenje, ki bo v Celju. To področno zdru-
ženje bo imelo samostojne pravice v okviru republiške-
ga, zajemalo pa bi občine s področja vse celjske regije. 

Griže-Gotovlje: 
GOSTOVANJE S KOMEDIJO »VSTAJENJE JOŽEFA 
SVEmA« 

Prosvetno društvo »Zarja« iz Trnovelj pri Celju 
je v teh dneh gostovalo z groteskno komedijo Igorja 
Torkarja »Vstajenje Jožefa švejka«. Kljub temu, da 
je bil termin gostovanja skrajno neprimeren (obilo 
prireditev v teh dneh), so doživeli primeren obisk in 
prisrčen sprejem. 

UPRIZOPtITEV SPEVOIGRE »MEŽNARJEVA LIZIKA« 
Zvesti tradiciji, so Žalčani preteklo soboto in ne-

deljo postavili na oder spevoigro iz arhiva starih 
operet: »Mežnarjeva Llzika'(. Delo je režlral Avgust 
Jordan iz Gotovelj. Predstava je vzbudila med Žal-
čani precejšnje zanimanje in bo nedvomno pomagala 
polniti blagajno tamkajšnje »Svobode«. To pa je bil 
morda tudi cilj! 

PESMI IN IGRE ZA 
UUDSKE MNOŽICE 

ali p a b e r k o v a n j e o Mežnar j ev i Liziki, V s t a j e n j u Jožefa 
Šve jka , g o s t o v a n j u f inskega pevskega zbora in izpraz-
n j e n e m b ra s lovškem jezeru , v k a t e r e m so se kopal i 
s a m o paglavci ; d a ne bo pomote , za rodk i bodočih 
žab! 

Zadnja sobota in nedelja sta 
bili za prebivalce žalske ob-
čine naporni. Tisti redki lju-
bitelji veselja ob pesmi in igri 
so se kaj težko odločili, kam 
jo bodo mahnili! Prireditev je 
bilo namreč toliko, da si se 
le težko odločil, kaj si boš 
ogledal in marsikdo je upra-
vičeno potarnal, da je škoda, 
ker med organizatorji ne vlar 
da nobenega sodelovanja o 
tako imenovanem koordinira-
nju ali vsklajevanju priredi-
tev. Baje bi bilo bolje, če bi 
bilo vsak teden nekaj, ne pa 
eno soboto ali nedeljo vse. Pa 
še res je! 

V soboto se je bilo žalča-
nom ka j težko odločiti, kam 
jo bodo mahnili: ali v kino 
dvorano gledat opereto Mež-
narjevo Liziko ali v dvorano 
Kmetijskega kombinata po-
slušati gostovanje mladinske-
ga pevskega zbora s Finske, 
ki je nastopil na koncertu sku-
paj z domačim pevskim zbo 
rom osnovne šole. Lepo so se 
razdelili (namreč ljubitelji! ) 
in vsak po svoje uživali. Mež 
narjeva Lizika je res bila p r e 
več v nebo vpijoča, vendar v 
določeniii momentih odlična. 
Tekst bi bilo treba skrajšati 
in prilagoditi. Odličen pa je 
bil mlajši Rizmalov fant, ki 
je brez težav mojstrsko vodil 
orkester. Pohvala velja tudi 
vsem, ki so nastopali, za zgor-
nje napake pa niso krivi! Tu-
di petje je bilo prijetno, ško-
da le, da je bilo isti večer. 
Za nameček pa so v ne več 
kot dva kilometra oddaljenih 
Grižah gostovali igralci iz Tr-

novelj pri Celju in uprizorili 
»Vstajenje Jožefa švejka«, 
igro, ki je veliko pozornosti 
doživela tudi na medobčinski 
dramski reviji v Vojniku. Dru-
gih prireditev, ki so še bile, 
niti ob vseh teh ne bomo 
omenjali. 

Nedelja: popoldne ponovi-
tev neke Lizike, zvečer v Go-
tovaljah Švejk, ob BraslOTO-
kem jezeru pa vse polno lju-
di, ki so občudovali izpraznje-
no jezero. Baje so se odločili, 
da ga bodo očistili. Ne tisti, 
ki so si ob jezeru postavili 
roštilje in razgrnili odeje tei 
ob njih razpletli steklenice, 
temveč turistični delavci. Po-
gled na mlako, v kateri so se 
kopali samo »paglavci«, je bil 
pretresujoč. Blato, alge in ne-
kaj druge zelenjave ter ribiči 
ob robu, ki so poskušali sre-
čo s krapi. Slednji so bili 
pametnejši. 

Nekdo se je ob jezeru spra-
ševal, zakaj ne asfaltirajo ce-
ste iz Braslovč do jezera. Od-
govor: verjetno se bojijo pre-
velikega obiska! Priznajmo pa 
jim to, da so cene mierne in 
da ljudje radi prihajajo v tisti 
svet ob jezeru. Samo moral 
bi biti solidneje urejen. 

Tako sobota in nedelja v 
spodnji Savinjski dolini, kjer 
je poleg številnih prireditev 
bilo še vedno tudi pred gostil-
nami polno avtomobilov, zna-
nilcev turizma. 

Tisto izrečeno na začetku 
sesta irka o koordinaciji pa nI 
bilo brez osnove . . . 

tv 

S S E J E S K U P Š Č I N E O B Č I N E L A Š K O : 

V LAŠKEM MISLIJO ZARES 
PRVA OBČINA NA CELJSKEM OBMOČJU Z IZDELANIM IN SPREJETIM STABILIZACIJ, 
SKIM PROGRAMOM • PLEJADA POROČIL NA TEMO: POŠTENOST OBČANOV • ČUT 

ODGOVORNOSTI ODBORNIKOV NA REŠETU 
Po pogovoru predsednika 

Tita v Labinu delovni ljud-
je s povečano pozornostjo 
spremljajo dogodke in pre-
mike, ki imajo za cilj od-
pravitev cele vrste negativ-
nih pojavov, predvsem pa 
doslednost pri izpolnjevanju 
nalog v stabilizacijskih napo-
rih. Res je, da rezultati ne 
morejo biti dlani kar 
čez noč, toda kakšni bodo 
le-ti, zavisi seveda od začet-
nega zagona in doslednosti. 
Ce bi sodili to pogojne, po-
tem lahko rečemo, da v la-
ški občini mislijo zares. Po-
ročali smo že, da je na zad-
nji seji komiteja ZKS v La-
škem bila na široko razgr-
njena problematika gospodar-
skih gibanj v luči stabilizaci-
je, no na minuli seji občin-
ske skupščine so bila ta gi-
banja predočena že v poveza-
vi s konkretnimi predlogi 
stabilizacijskih nalog in 
sprejet je bil stabilizacijski 
program. Le-ta začenja z 
analizo, po kateri z gospo-
darjenjem v preteklem letu 
ne bi mogli biti nezadovolj-

ni, če bi ne bilo tudi senč-
ne strani, da dohodek le ni 
rastel Izključno na osnovi 
povečane produktivnosti. Skr-
bi povzroča prezadolženost 
gospodarstva, ki ima za 20 
odstotkov višje terjatve, kot 
v letu 1969. Vendar tudi to, 
da je gospodarstvo v občini 
za 25 odstotkov večji dolžnik, 
kot pred letom dni, ni za 
pohvalo. 

Stabilizacijsko-akcijski pro-
gram je zelo konkreten. Za-
čenja pa, kot bi se spodo-
bilo na vseh ravneh v naši 
ceiotr.i družbi, pri vrhu. Ta-
ko je skupščina sprejela 
sklep, da bo razbremenila 
gospodarstvo z zmanjšanjem 
prispevne stopnje od osebne-
ga dohodka od 5 na 4,5 od-
stotka. Sklenili so presežek 
planriranih dohodkov dosled-
no preliti v sklad skupnih 
rezerv itd. Kdor takole pri 
sebi začne, ima več pravice 
zahtevati tudi od drugih. 
Program v priporočilu 
gospodarskim organizacijam 
apelira na delovne kolektive, 
da temeljito pretresejo vse 

možnosti prispevka k stabili-
zaciji, tudi pri tistih vpraša-
njih, ki so navidezno majhna. 
Poudarek je tudi na revizi-
ji začetih in načrtovanih in-
vesticij, hkrati pa na utrje-
vanju samoupravljanja v de-
lovnih organizacijah, pospeše-
no akcijo pri sklepanju druž-
benih dogovorov in samo-
upravnih sporazumov. V La-
škem, kjer so v lanskem le-
tu našteli še 578 delavcev z 
manj kot 800 ND dohodka, 
so za minimum v letošnjem 
letu, ki naj bi znašal vsaj 
900 ND. 

Na seji skupščine so po-
slušali celo vrsto poročil od 
občinskega sodišča, občinske-
ga javnega tožilstva, postaje 
LM, sodnika za prekrške in 
inšpekcijskih služb. Ker v 
podrobnosti ne moremo za-
hajati, naj povemo le to, da 
skreganost občanov z zakoni 
in predpisi v minulem letu 
ni bila večja, je bila pa za-
to pod ostrejšim kursom 
kaznovalne politike in delež-
na tudi ostrejše kritičnosti 
med javnostjo. 

še en dokaz, кали zares 
mislijo v Laškem. V gradivu 
ki je bil odbornikom poslan' 
je bilo tudi ogledalo odgo! 
vornostj vsakega med njimi 
Ob splošnem podatku, da je 
bila udeležba na sejah skup. 
ščine s strani občinskega 
zbora povprečno 75-odstotrja 
zbora proizvajalcev pa le 64 
odstotna je bilo poimensko 
povedano, kako je kdo op. 
ravljal odborniške dolžnosti. 
Tako imamo tudi napisano 
črno na belem, da je edini 
odbornik, ki r i nikoli manj. 
kal JOŽE OJSTERŠEK, da 
pa je recimo takih, ki so 
od 18 sej izpustili deset ¡ц 
več, kar troje. Podoben iz-
kaz odgovornosti je bil pa 
sredovan tudi za vse občin-
ske komisije. No, bilo bi 
prav, če bi na razglasne de-
ske krajevnih skupnosti to 
analizo javno razobesili. Vse 
pa kaže, da se za seznam 
utegne zanimati občinska or-
ganizacija ZK, posebej га 
imena, ki so tudi v njeni 
evidenci. 

J. KRAŠOVEC 

VEG MLADIH V ZVEZO KOMUNISTOV 
Ф Na seji konference Zve-

ze komunistov občine Mo-
zirje, ki je bila minuli te-
den so podali oceno aktiv-
nosti Zveze komunistov v 
občini ter spregovorili o na-
logah te organizacije v pri-
hodnjem obdobju. 

Ф Vrste Zveze komunistov 
je potrebno pomladiti z no-
vimi kadri, ki bodo priprav-
ljeni sposobni prevzeti 
mnoge odgovorne dolžnosti. 
Ive ena tretjina članov ZK v 
občini .je mlajša od 35 let. 

Komite občinske organizaci-
je ZK Mozirje je pred ne-
davnim med celotnim član-
stvom izvedel oosebno an-
keto, iz katere so razvidni 
mnogi zelo zanimivi podatki. 
Anketo oziroma njene ugo-
tovitve so obravnavali tudi na 
zadnji seji konference t e rna 
tej podlagi ocenili aktivnost 

komunistov v občini. Ugotov-
ljeno je bilo, da so komuni-
sti, posebno tisti, na odgo-
vornejših mestih v minulem 
obdobju doprinašalj bistven 
delež k napredku celotnega 
razvoja, da pa seveda pri 
delu obstajajo še mnoge sla-
bosti in pomanjkljivosti, ki 
jih bo potrebno odpraviti. 

Ko so govorili o aktualnih 
problemih svoje organizacije, 
so ugotovili, da bo nujno 
potrebno pomladiti vrste 
Zveze komunistov, saj je bi-
lo v zadnjem obdobju vse 
premalo mladih sprejetih v 
to organizacijo, še posebej 
bo potrebno temu vprašanju 
posvetiti vso pozornost, saj 
se je v zadnjem obdobju za-
poslilo več sto mladih de-
lavcev, med katerimi je 
prav gotovo precej takih, ki 
bodo lahko prej ali sl^j po-
stali aktivni sestavni del or-

ganizacije ZK v občini. . 
V izredno bogati diskusiji 

je bilo načetih še več dru-
gih vprašanj, ki so pomemb-
na za sedanji politični ''tre-
nutek in jih bo nujno sklad-
no reševati v prihodnjem ob-
dobju. Tu gre med drugim 
za obsežne naloge komuni-
stov pri realizaciji ustrezne 
kadrovske politike v občini. 
Predvsem bo treba voditi 
več računov o strokovrjsm 
kadru, ki ga v občini še ve-
dno primanjkuje. Na področ-
ju gospodarstva so bili v 
minulem obdobju doseženi ne-
kateri pomembni uspehi 
(predvsem zaposlovanje) ven-
dar bo treba gospodarstvu 
tudi v bodoče posvečati vso 
pozornost. Vse kaže, da bo 
možno še dodatno odpiranje 
novih delovnih mest, saj bi 
Gorenje lahko tu odprlo še 
en nov obrat. 

Pri notranjih gibanjih î 
sami Zvezi komunistov še 
posebej zaskrbljuje ugotovi-
tev, da je iz čl^jistva izsto-
pilo predvsem nekaj delav-
cev iz neposredne proizvod-
nje, čemur je potrebno po-
svetiti vso pozornost. Ocena 
celotnega družbeno politične-
ga stanja na področju obči-
ne je taka, da ni razlogov 
za pesimizem, vendar pa bi 
tudi pretiran optimizem gle-
de rjadaljnjega razvoja ne 
bil ravno na mestu. Akcije 
komunistov morajo izhajati 
iz realnih razmer in objek-
tivne ocene, le tako bo moi 
zagotoviti največjo učinkovi-
tost celotnih prizadevanj te 
organizacije v občini. 

Konference mozirskih ko-
munistov se je udeležil tudi 
sekretar medobčinskega ko 
miteja ZKS Celje, tovariš Ja-
nez Zahrastnik. B. S, 

NA DOBRI POTI GOSPODARJENJA 
Kovinsko podjetje »KO-

MOS« v Slovenskih Konjicah 
je zrastlo iz skromne obrtne 
delavnice, ki je zaposlovala 
17 delavcev. Leta 1965 se je 
k tej delavnici pripojilo e-
lektrokovmsko podjetje, ki je 
od tega leta naprej poslovar 
lo kot »Ključavničar«, zapo-
slovalo pa je že 47 delavcev. 

Novo vodstvo podjetja je 
VSo skrb posvetilo zaposlo-
vanju kvalificiran delovne si-
le, kar vse je seveda vplivalo 
na obseg in kvaliteto proiz-
vodnje. Kmalu zatem se je 
podjetje premenovalo v »KO-
MOS« in pod tem imenom 

posluje še danes, ko je tu 
zaposlenih 62 delavcev in 13 
vajencev. Podjetje dosega v 
zadnjem obdobju izredno le-
p>e poslovne rezultate, saj so 
v prvih štirih mesecih letoš-
njega leta napram istem ob-
dobju lani povečali obseg 
proizvodnje kar za 216 od-
stotkov. Podrobnejši pogled 
v poslovanje kaže, da se ob-
seg proizvodnje v letošnjem 
letu stalno povečuje, iz me-
seca v mesec. Temu primer-
na je seveda tudi finančna 
realizacija, kar vse pogoju-
je dobro poslovanje in lepe 
gospodarske dosežke. 

Za razliko od mnogih 
majhnih kolektivov imajo v 
»Komosu« vse samoupravne 
akte vsklajene z zakonodajo. 
Sploh posvečajo samouprav-
ljanju izredno pozornost, kar 
brez dvoma zelo pozitivno 
vpliva na bok gospodarskih 
gibanj. Kot prvi v svoji ob-
čini so že 1. 2. 1967 prešli na 
42 urni delovni teden. V tem 
obdobju so proizvodnjo pove-
čali za 400 odstotkov, število 
zaposlenih pa za 35 dstotkov. 
Proizvodna prizadvanja ko-
lektiva gredo predvsem v šti-
rih smereh: proizvodnja not-
ranje opreihe za industrijo 

in trgovino, transportni! 
sredstev, izdelovanja naprai 
in konstrukcij za kmetijstvi 
in gradbeništvo ter proizvod 
nja vseh vrst okovja. 

Največji problem s katerim 
se ubada ta prizadevni kolefc 
tiv so proizvodni prostori ii 
seveda tudi pomanjkanje oö 
ratnih sredstev, kar pa s® 
veda pri tolikšnem povečanji 
proizvodnje naprav lanskerni 
letu ni čudno. Kolektivu 
bilo nedvomno potrebno 
diti učinkovito pomoč, da l'i 
prišli do ustreznih prostorom 

B.Š 

PRIPRAVLJAJO GA ZA 11. JUNIJ V ŠEMPETRU V SAVINJSKI DOLINI 
v okviru prireditve in pro-

slav na čast praznika žalske 
občine bo 11. julija v Šem-
petru v Savinjski dolini prvi 
zbor invalidov Slovenije. 

Nalogo za pripravo in iz-
vedbo tega pomembnega sre-
čanja je dobilo društvo teles-
nih invalidov za občino Žalec, 
društvo, ki je bilo ustanov-
ljeno lani in ima že zdaj nad 
1.100 članov. Po številu je 
najmočnejše v naši republiki. 
Sicer pa ne gre samo za iz-
redno število, marveč tudi za 
njegovo dejavnost, ki se ka-

že v habilitaciji in rehabilita-
ciji, v zaposlovanju invalidov, 
v odpiranju novih delovnih 
mest, v odpravljanju nezdra-
vih in nevarnih pogojev za 
delo, v pravni pomoči itd. V 
društvenem. delovnem načrtu 
ima svoje mesto tudi skrb za 
rekreacijo in kulturno udej-
stvovanje. 

Organizator prvega zbora 
invalidov Slovenije se je odlo-
čil za prijeten gozdiček ob 
Savinji pri šešenskem mostu, 
torej blizu Šempetra v Sa-
vinjski dolini. Program zbo-

ra bo pester; nastopali bodo 
pevski zbori, folklorne sku-
pine, recitatorji, godbe itd. 
Vrh tega bodo izvedli tekmo-
vanja za invalide v šahu, stre-
l janju in plavanju. Poskrbe-
li pa bodo tudi za prijetno 
zabavo. 

Zbor bodo združili še z raz-
stavo izdelkov, zaposlenih v 
invalidskih podjetjih in za-
vodih. 

Na zjboru pričakujejo okoli 
3.000 invalidov in drugih, saj 
gre za prireditev, na katero 

so povabili tudi vse drug* 
Zato bo prav ta dogodek ^ 
samo opozoril na organizac'' 
jo, marveč tudi na njeno čic 
vekoljubno nalogo, na vsaK"" 
dnevno skrb za telesno 
zadetega človeka. 

-rtii 



KDAJ V DOBRNI NOV HOTEL? 
jColektiv zdravilišča v Do-
ifHi je zlasti v zadnjih treh 
ftih dokazal, da je sposo-
len uspešno rešiti še tako tež-
.fi vprašanja in se prilagodi-
j novim pogojem dela in ри> 
'ovanja. Opravil je zrelostni 
g)it najvišje stopnje, spre-
gi svoj delovni program in 
jčrtal pot perspektivnega 
e^voja. 
Iz zadrege, deloma zaradi 

lepripravljenosti, v kateri se 
g znašel 1965. leta po izidu 
jkona v omejitvi financira-
ija kopališko-klimatskega 
idravljenja, se je izkopal že 
968. leta. Zaključna račima 
¡adnjih dveh let pa govorita. 
Ja so težave za njim in da je 
Bpešno rešil ne samo nagra-
evanje, marveč da je vlagal 
lorazmerno precejšnja sred-
itva tudi v sklade. »Ta us-
jeh ni slučajen,« je v raz-
rovoru ugotovil direktor zdra-
vilišča dr. Jože Križnič, »saj 

krivulja poraste ekonomske 
zmogljivosti zavoda stalno na-
rašča.« 

Zdravilišče, ki opravlja 
službo medicinske rehabili-
tacije ginekoloških in revma-
tičnih bolnikov, se je uve-
ljavilo zlasti kot medicinski 
faktor. Tako imenovana tu-
ristična veja dejavnosti poča-
si izginja, z njo pa tudi silno 
razgibana krivulja s skoki in 
padci obiskov bolnikov in 
gostov. Iz prejšnje sezonske 
ustanove, se je razvil zavod, 
ki opravlja svojo nalogo sko-
raj enakomerno skozi vse le-
to. Zdravljenje pač ni od-
visno od lepega ali slabega 
vremena. Tu je medicinska 
rehabilitacija, ki se enako 
uspešno razvija v vseh letnih 
časih. Prihod pacientov je 
več ali manj stalen in razpo-
rejen skozi vse leto. Nanj 
vpliva tudi zdravstvena služ-
ba, saj zdaj lahko z večjo 

pravico priporoča zdravlje-
nje v tem ali drugem mese-
cu. Regulator obiska imajo v 
lastnih rokah, in to se pozna. 
To pa znajo ceniti tudi bol-
niki. Dobrna že dobiva svoje 
stalne goste, paciente. Mno-
gi med njimi prihajajo tudi 
po dvakrat na leto, še več pa 
je takih, ki se zaupajo ko-
lektivu tudi po več let zapo-
vrstjo. 

Dobrna se uveljavlja doma 
in na tujem. Med pacienti je 
okoli 25 odst. tujcev. Zanimi-
va je ugotovitev, da je čeda-
lje več takšnih domačih de-
lovnih organizacij, ki pošilja-
jo svoje člane v Dobrno na 
rehabilitacijo! 

Obisk bi bil prav gotovo 
večji, če bi Dobrna rešila 
svoj osnovni problem, to je 
graditev novega hotela z vse-
mi nujnirni zdravliliškimi ob-
jekti in ne nazadnje tudi ure-
ditev turističnega centra. Na-

črti za to nujno potrebno ak-
cijo so pripravljeni. Zahteva-
jo pa okoli 15 milijonov za 
gradnjo hotelskega in medi-
cinskega objekta ter 5 milijo-
nov za ureditev turističnega 
središča z odprtim kopalnim 
bazenom in drugimi objekti. 
Najvažnejši je seve hotelski 
in medicinski objekt (hotel B 
kategorije) z nekaj nad sto 
ležišči. Gre za idealno loka-
cijo in medsebojno povezavo 
hotelskega in zdraviliškega 
dela, kar bi bilo zlasti ugod-
no za težje bolnike. Dela bi 
lahko opravili v enem letu. 

Kolektiv si močno prizade-
va, da bi za to gradnjo dobil 
nujno potrebne kredite. Do-
sedanje delo, zlasti pa uspehi 
kažejo, da je takšna investi-
cija ekonomsko utemeljena. 
In prav zato pričakujejo sko-
rajšnjo rešitev vprašanja in 
začetek del. 

M. Božič 

SOLIDARNOSTNI DINARJI 
Govorimo o tistih starih, 

lesposobnih ljudeh, ki v 
skritih kotih mest ali od-
jiakn.jenih kmečkih bajtah 
irvotarijo s pomočjo social-
ne podpore. Skoraj vsi ni-
вајо lastnih sredstev za pre-
jhrljenje m nimajo zavezan-
cev, ki bi morali po zakonu 
ali pogodbi skrbeti zanje. Tar 
ko so prisiljeni živeti odbera-
Öüh podpor, ki v najbolj-
šem primeru znesejo 250 di-
narjev. 

Pri centru za socialno de-
lo v Celju smo izvedeli, da 
je v letu 1970 prejemalo 
stalno denarno pomoč i29 

odraslih oseb, med njimi je 
bilo 294 oseb ali 68,5 odstot-
ka, katerim je družbena po-
moč edini vir preživljanja. 
Vsem ostalim pa je ta po-
moč le dopolnilna. Po staro-
stni strukturi je 255 podpi-
rancev starih nad 60 let ali 
59,4 odstotka, ostali pa so 
stari od 19 do 60 let. 

Družbeno pomoč dobivajo 
iz naslednjih razlogov: inva-
lidska pokojnina je premajh-
na, zato dajo dohodek k 
njej, nadalje so tu osebe, ki 
se z rednim delom niso ni-
koli preživljale — dninarji 
in dekle, ki se pogosto za-

radi duševne zaostalosti ni-
so mogli redno zaposliti. Vi-
šina denarne pomoči na celj-
skem območju se je gibala 
od 50 do 250 mesečno, torej 
je celjska občina že lansko 
leto dosegla najnižjo stop-
njo socialnega dodatka, ki je 
bil za letošnje leto v skup-
ščini odobren. 

še vedno pa so denarne 
pomoči prenizke za tiste 
podpirance, ki jim je pomoč 
edini vir preživljanja, pa če-
prav dobi 250 dinarjev. 

Revščina posameznikov se 
skriva predvsem tam, kjer 

je revna tudi občina. Zato 
so podpore tako nizke, ker 
reven revnega ne more reše-
vat. Prelivanje sredstev iz 
naših bogatejših sredin v za-
ostale kraje — za socialne 
podpore, za preventivno 
zdravstvo, zà lačne in bose 
otroke — tako solidarnost 
bi morali urediti nekompro-
misno. Tu ne bi smeU ime-
ti pomislekov, saj gre za so-
dalo, ki po solidarnostnem 
ključu daje gospodarsko raz-
vitejši manj razvitemu, ki si 
sam ne more pomagati. 

Z. S. 

NA PRVEM MESTU UMRLJIVOST ZARADI BOLEZNI DIHAL, NA DRUGEM MESTU 
UMRLJIVOST ZARADI POŠKODB 

Vrstni red najpogostejših 
obolenj kaže na očitno pove-
zavo med njimi in splošnimi 
higienskimi razmerami, pre-
hrano ter varstvom pri de-
lu. Bolezni dihal so precej 
verjetno v zvezi z onesnaže-
njem ozračja v Celju in oko-
lici, bolezni kože pa s sploš-
nimi higienskimi prilikami 

in preskrbo s pitro vodo. 
Večje število obolenj srca in 
ožilja v celjski občini se po-
javlja zaradi večje koncen-
tracije izpostavljenih oseb in 
mestnega načina življenja. 
Zanimivo pa je dejstvo, da 
beležimo več poškodb v re-
giji kot pa v mestu, kar bi 
glede na število zaposlenih v 

industriji pričakovali ravno 
obratno. Res pa je, da je 
varnost pri delu v kmetij-
stvu ter privatnih in manj-
ših družbenih dejavnostih 
slabša kot v večjih industrij-
skih podjetjih. 

Večji odstotek spolnih bo-
lezni in tuberkuloze v obči-

ni Celje in to 0,14 odstotka, 
nastane predvsem zato, ker 
oba ustrezna dispanzerja v 
Celju oskrbujeta tudi sosed-
nje občine. 

Podrobnejša analiza obole-
vanja prebivalcev bi presegla 
naš okvir in sodi v poročilo 
o delu zdravstvene službe kot 
celote. Z. S. 

BIL SEM PRESENEČEN 
v četrtek, 20. maja sem se z motorjem peljal 

v štore. Na Teharski cesti mi je iz žepa padla denar-
nica. Izgubo sem opazil šele v Štorah. Zaradi soraz-
merno majhne vrednosti denarnice (približno 100 din 
in hokejska izkaznica) nisem potem niti povprašal na 
PM, če jo je kdo vrnil. 

V ponedeljek, 24. maja pa me je prijetno presene-
tilo, ko mi je miličnik Edo Vranjek prinesel denarnico 
na dom. Našla jo je ZDENKA GLAVAČ s Teharske 
ceste 60. Najditeljici se najtopleje zahvaljujem. 

Ne toliko kot občutek, da imam spet tistih nekaj 
izgubljenih jurjev, me je grela zavest, da so še po-
šteni ljudje. 

I^-sjak Vhiko 
TUDI TO SE ZGODI 

v torek 11. maja 1971 sem v pisarni kmetijskega 
kombinata 2alec v Celju naročila človeka, ki naj bi mi 
poškropil eno visoko sadno drevo. Tam sem pustila 
svoj natančni naslov: Oblakova ulica 18, prva ulica 
za bolnišnico. 

Res je 6 dni nato 17. maja ob 14. uri prišel do 
mene traktorist in mi rekel: — Iskal sem vas po 
mestu celo uro! 

Odgovorila sem mu: — Saj v mestu vendar ni 
sadnega drevja in tudi točen naslov sem navedla! 
Poškropiti vam bo treba le tole edino drevo — hruško, 
ki je okrog 9 metrov visoka. Vse drugo drevje je pri-
tlično in sem ga letos že sama dvakrat poškropila, 
visoke hruške pa s petlitersko kanto ne dosežem. Saj 
bom vaše delo plačala. 

V grobem tonu mi je odvrnil: — Pa še to hruško 
sami pošpricajte! In se je usedel na traktor in je od-
peljal. Menila sem, da je odšel zato, ker je bila že 
14. ura in je bil njegov delovni čas končan, pa bo 
prišel naslednji dan. Potem sem ga več dni čakala, 
zdaj pa vidim, da ga sploh ne bo. Lani sem za to 
delo plačala 10 novih din in sem zdaj menila, da bo 
letos cena dvakrat višja, a tudi to bi rada plačala, 
samo da bi se zatrle gosenice, ki mi vse po vrtu uni-
čujejo. 

Tako kakšen tak uslužbenec tudi proti volji pod-
jetja dela čisto po svoje, kakor se rnu zljubi. Ni se 
mogoče na vsakogar zanesti, da bo sploh kaj storil, 
in mu je težko zaupati, da bo svoje plačano delo tudi 
v redu opravil, žalostno! 

POTNIK DO SOPOTNIKA 
Vedno kritiziramo javna prevozna sredstva ali vo-

znike in sprevodnike. Tokrat pa poglejmo malo ljudi, 
ki uporabljajo avtobuse za svoja potovanja, ki so 
nujna v našem tempu življenja. 

V mislih imam avtobiis Izletnika Celje na progi 
Celje—Nazarje, s prihodom na Polzelo ob 14.45 uri. 
Doživetje na tem avtobusu mi je vtisnilo slab pečat 
o potnici L. Marjani iz Polzele. Ko je pri Cimpermanu 
na Polzeli izstopila, je grobo nastopila do sopotnice 
S. Marije, ki je mati petih otrok in skorad enkrat 
starejša od nje. Razumem, avtobus je bil poln in da 
je bilo težko izstopati, če bi tov. Marjana L. hotela 
izstopiti, bi se lahko preje pripravila brez nerganja, ne 
p^ da na izstopni postaijd povzroča take stvari, ki ji 
niso nikakor primerne, če bi vsi potniki imeh takšen 
odnos do sopotnikov, ne verjamem, da bi bilo poto-' 
vanje prijetno in da bi Izletnik dobil še kakšnega spre-
vodnika s tako dobrimi živci. 

Upam, da bo ta članek izboljšal odnose do koristni-
kov javnih prevoznih sredstev. s . M. 

DENAR ZA KINO 
Deževalo je. Na cesto so v siju uličnih luči v mla-

kušah plesali razigrani kolobarji. Pol devetih zvečer 
bilo, ko sem stopila skozi vrata kina Metropol. Vrteli 
so šeheremdo. Vse mi je še šumelo po ušesih od buč-
ne glasbe г bojnih pohodov in zmage dveh ljudi v sve-
tu ljubezni, ko se je stegnila predme drobna roka: »De-
nar«. Korak mi je zastal. Majhno bitje v modrih hlačah 
in rjavi bluzi. »Denar za kino«, je še enkrat rekel. Otro-
ku ni bilo videti več kot sedem let, kasneje mi je po-
vedal, da jih ima dvanajst, samo kdo bi verjel! 

»Zakaj hočeš tako pozno v kino?« ga povprašam. 
»Nisem vedel, da je že prej tudi«. Modre oči je povesil 
in gledal na cesto. Na čelo je imel prilepljenih nekaj 
modrih kodrov. »Kaj ti pusti mama, da si tako рогпо 
zunaj?«, me je zanimalo* »Je v službi,« »Pa oče?« »Pu-
sti!« Ta otrok mora vendar domov, si pravinj. in ga pri-
mem čez ramena. »Boš kremšnito?« »Raje bi denar«. 
»Denarja ne dam, boš pecivo?« »Bom«. 

Zavila sva v slaščičarno Na-na. Ko je bila na mi^ 
pred njim rezina, pred mano pa ribezov sok, se je spo-
mnil: »Jaz ne bi tega, bi torto!« Gledal me je, kot da je 
čisto naravno, da sedi z menoj in naroča. »Pojej, kar 
si dobil,« sem mu rekla. »Potem bi pa sok!« Vzel ga je 
in dal predme rezino, nato pa dvakrat dvignil kozarec 
in hitro izpil, se dvignil in hotel oditi. »Kaj, ne boš po-
čakal, da pojem?« Vsedel se je in me gledal. Naenkrat 
je bilo nekaj mučno resnega v njegovih očeh. Streslo 
me je, ko sem pomislila, da v tem vrvežu nt edini, ki 
tako pozno ponoči tava oTcrog. Nepremično je sedel, le 
roki, s katerima je preje prosil za denar, je tokrat dr-
žal na obrazu in grizel umazane nohte. 

Vstala sva, obljubil mi je, da bo takoj šel domov. 
Potegnil je vrata k sebi in me prvič otroško odkrito 

pogledal v oči: »Izvolite!« »Hvala! Pojdi takoj spat in 
ne hodi več tako pozno po mestu!« Njegova drobna po-
stava je izginila v temi. 

Nekaj rne je stiskalo. Kje je odgovornost staršev in 
ali se res ne morejo toliko potruditi, da bi spramU 
otroka zvečer v posteljo? 

Stopala sem po cesti in deževne kaplje so padale. 
Zdelo se mi je, da jočejo. Edine iz srca. 

ZDENA PODPECAN 



REALNE OBČSNSKE MEJE 
Nadaljevanja s 1. strani 
varjanje dohodka. Največ 
ljudi v kmetijstvu ima Mur-
ska Sobota, Šentjur pa je 
na 5. mestu z 49,6 odstotica 
kmečkega prebivalstva. Za 
primerjavo —• 2alec kot ena 
najmočnejših kmetijskih ob-
čin ima le še 25,2 odstotka 
kmečkega prebivalstva. 

Zanimivi so tudi podatki 
o narodnem dohodku, ki so 
ga izračunali za leto 1968. 
Šentjur ima narodnega do-
hodka 3.150 novih dinarjev 
na prebivalca, Šmarje pri 
Jelšah 3.706, Lenart je na 
zadnjem mestu z 2.565 di-
narji , medtem, ko ima Ža-
lec 7.344 dinarjev. Na izred-
no kratki razdalji v eni 
kmetijski občini kar enkrat 
večji narodni dohodek kot v 
drugi. 

Morda izračun narodnega 
dohodka le ne daje povsem 
realne slike, saj so rjekateri 
mnenja, da je ta v Šentjur-
ju višji. Narodni dohodek 
na prebivalca se izračunava 
glede na mesto zaposlitve. 
Kar 700 ljudi iz Šentjurske 
občine pa je zaposlenih v 
železarni Store in к«т je to 
nekaj manj kot polovica 
vseh zaiwslenih Sentjurčanov 
bo verjetno realen narodni 
dohodek na prebivalca višji. 
Tolikšna dnevna migracija 
delovr« sile predstavlja za 
Šentjur ne samo problem 
zaradi ustvarjenega dohodka, 
ki se tako ne kopičj v ma-
tični občini temveč izven nje. 
prispevki iz osebnega dohod-
ka zaposlenih zunaj Šentjur-
ja sicer pridejo v občinski 
proračtirj, vendar ves ostali 
dohodek s katerim je mož-
no izboljšati življenjsko ra-
ven zaposlenih ostaja izven 
šentjurskih meja. Izredno po-
zitivna izjema je železarna 
štore, katere delavski svet 
je v 'zadnjih treh letih odo-
bril 300.000 dinarjev za nego-
spodarske investicije v Šent-
jurju. Zato ni čudno, če je 
Aci Svetina, v razgovoru o 
problemih šentjurske občine 
dejal: 

»Menim, da bo v sloven-
skem merilu nujno potrebno 
govoriti o vprašanju statusa 
občine in razčistiti problem 
participacije dohodka, ki ga 
delavci ustvarjajo izven me-
ja občine v kateri živijo in 
uporabljajo vse usluge. Pri-
mer Železarne je zelo v re-
du. zato radi poudarjamo v 
šali, da je štorska železarna 
naia — šentjurska — naj-
večja tovarna.« 

Tako kot bi radi v Šent-
jur ju razčistili vprašanje 

participacije dohodka med 
občirjami nastaja v nekaterih 
okoliških krajih, ki mejijo 
na šmarsko občino vse bolj 
akutno vprašanje: ali so ob-
činske meje realne začrtane 
in ali niso ponekod prav te 
eden od vzrokov, da se stan-
dard počasneje dviguje kot 
marsikje drugje. Za to po-
dročje je tipična izjava kme-
tov iz okolice Loke pri žu-
smu: 

»Saj gre naprej in je iz 
meseca v mesec bolje, toda 
tudi mi imamo časopise, ra-
dioaparate ter televizorje in 
vidimo, da gre drugod dosti 
hitreje naprej kot pri nas.« 

Vprašanje občinskih meja 
in pripadnosti nekaterih kra-
jev določeni občini je že ze-
lo staro. Baje so bili občin-
ski družbeno politični delav-
ci iz Šentjurja v precejšnji 
nevarnosti, ko so se leta 
1962. na Vinskem vrhu pogo-
varjali o tem, da sodi ta 
k ra j pravzaprav k šentjurski 
občini glede cestne povezave 
m gospodarske pripadrx)sti. 
Na drugi Stranj prihajajo ve-
sti iz Spodnjega Tinskega o 
gibanju, da bi zaradi svoje 
geografske pripadnosti Loki 
pri žusmu, ki je šentjurska, 
morali biti tudi oni in ne 
kot dosedaj v mejah občine 
Šmarje. TaJto je polovica 
šolskih otrok v Loki iz šmar-
ske občine. 

Loka pri Žusmu je na 
meji med obema občinama 
in nekateri v Šentjurju so 
mnenja, da bi dejansko Lo-
ka sodila prej k Šmarju kot 
Šentjurju. Ko so začrtovali 
mejo med občinama je bila 
nekdanja samostojna občina 
Loka razdeljena na polovico, 
odpadlo je Tinjsko. Ali ^^ 
bila realnejša meja med 
obema občinama nad Volčjo 
jamo, kar bi Loko in Tinj-
sko povezalo s šmarsko ob-
čino. Hkrati s tem pa bi se 
bilo potrebno pogoл'•arjati o 
Vinskem vrhu. k jer nekateri 
prebivalci sodijo, da so mno-
go bolj povezani s šentiur-
iem kot z matično občino. 
Tako Vinski vrh nima niti 
cestne zveze s Šmarjem in 
morajo l judje na opravke v 
Šmarje preko Šentjurja. 

S takšnimi trditvami ne 
bi želeli razburjati duhove, 
ampak omogočiti prebival-
cem. da bodo dejansko v ok-
virih tiste občine, kjer bo za 
njih bolje glede na geogra.f-
sko in gospodarsko pripad-
nost. Morda bi se da-
nes dalo realneje pogovar-
jati o občinskih mejah, 
kot je to bilo nekoč, ko 

so deževale razne do da-
nes neizpolnjene obljube. 
Za zaključek samo primer, 
da so v nekem kraju prebi-
valci zbirali podpise z željo, 
da bi se priključili šentjur-
ski občini. Minilo je nekaj 
dni, ko je na občino prispe-
la nova podpisna lista z isti-
mi imeni, da želijo ostati v 

šmarski občini. Ne gre za 
rjikakršno delitev krajev, ki 
manj razvitim občinam kot 
sta Šentjur in Šmarje mor-
da pomeni samo dodatno 
obremenitev, temveč zato, da 
se bodo ljudje laže vključili 
v gospodarsko in tudi poli-
tično življenje v občim. 

MILAN SENICAR 

DVANAJSTA JE ODBILA 
Nadaljevanje s 1. strani, 
načelnik za gospodarstvo 
Franc Perše. Vsi trije govor-
niki, zlasti i>a tovariš Cveto 
Knez, so v svoje prispevke 
vnesli obilo žgočih proble-
mov ob katerih bi konkre-
tizacija samoupravljalcev iz 
prakse ne mogla izostati. 

In vendar beseda iz vrst 
neposrednih upravljalcev ni 
in ni mogla iz ust. Tisti, ki 
so se priglasili k razpravi, so 
ostali na ravni načelnosti, pri 
obče znanih problemih. Kon-
kretno o razmerah, izkušnjah 
in interesih v lastnih kolekti-
vih ni razpravljal nihče. In 
vendar je v Laški občini nad 

500 delavcev, ki so lani d o 
bivali manj kot 800 ND do-
hodka, znano je, da manjka 
gospodarstvu in negospodar-
stvu blizu 300 strokovnjakov 
vseh profilov, kot je znano 
tudi to, da so nekateri dis-
locirani obrati podjetij s se-
dežem izven občine brez sa-
moupravnih organov. Pa tudi 
to, da so bili marsikje že 
obstoječi obratni delavskj 
sveti enostavno ukinjeni itd. 

Upajmo, da bo septembra, 
ko bo iniciaitivni odbor, iz-
voljen na zboru, sklical tista-
novno sejo konference samo-
upravljalcev, bolj živahno. 

J. Krašovec 

OLGA 
ŠILJAR 

Pravzaprav je domači • 
Lučah bolj i)oznajo kot Ho-
čevar j evo Olgo, poznajo pa 

jo dobro tudi drugod v ol>-
čini, sa j sodi v vrsto žena, 
ki že desetletja neumorno 
delujejo na raznih področ-
jih življenja. Sicer gospo-
dinja doma, kjer skrbi za 
svojo družino, je Olga ne-
tmioren delavec, ki se po-
javlja skoraj povsod, od 
Turističnega društva katere-
ga predsednica je, preko or-
ganizacije ZIB do krajevne 
skupnosti kjer prav tako 
opravlja funkcijo predsed-
nika. Skratka aktivna žen-
ska, ki ji nikoli ni žal čar 
sa, ko je treba poprijeti za 
delo Od katerega bo imel 
koristi kra j v katerem živi 
in njegovi prebivalci. 

Je prava savinj čanka in 
vneta Lučanka, vesele in 
delovne narave. Kaj jo to-
liko vzpoduja k nenehnemu 
delu; prav gotovo l judje 
sami, Lučani, ki vedo kaj 
hočejo, ki imajo izreden 
smisel za kolektivno nasto-
panje m organiziranje ak-
cij v katerih vedno uspejo, 
je povedala. Ponosna je na 
svoj domači kraj , na njego-
vo nenehno rast, na razvi-
jajoči se turizem, na napre-
dek kmetijstva. Na področ-
ju turizma bo potrebno še 
veliko opraviti. Nujno po-

treben bo bazen, pa manjši 
hotelski objekt in žičnica za 
vedno bolj razvijajoči se 
zimski turizem. Kaj jo mo-
ti p n delu? Morda najbolj 
to, đa nekateri, ki imajo od 
turizma največ koristi, vse 
preveč stoje ob strani in so 
bolj kot k pomoči skloni k 
kritiki, tudi neopravičeni. 
O da. pa tudi mladim zame-
ri, sa j so jim uredili čudo-
vito klubsko sobo s televi-
zorjem, ki pa so ga pred 
nedavnim prodali, ker nihče 
več ni zahajal v mladinski 
prostor, čeprav je bil ravno 
ta s strani mladih postav-
ljen kot osnovni problem 
za njihovo nedejavnost. Pa 
prosvetno društvo, ki je bi-
lo nekoč zelo aktivno, že 
menda tri feta ni imelo obč-
nega zbora, tudi to jo mo-
ti. 

Navezana je na svoj k ra j 
to pK)nosna na njegov raz-
voj. Ljudje so plemeniti, 
dobri in imajo ogromno 
dobre volje ter pripravlje-
nosti za skupno delo. Po-
magajo si med seboj in ve-
sele se ob svojih uspehih, 
z njimi pa se veseli tudi 
Olga, saj je v mnogih pri-
merih soudeležena kot ak-
tivna akterka. Dolgo že dela 
v dobrobit svojega kraja in 
rada bi pritegnila tudi tam, 
k jer stvari šepajo pa 

ve, da ne zmore, na koncu 
koncev pa so tu tudi še 
drugi. 

Koliko sej, posvetovanj, 
poti, koliko ur prostega ča-
sa je v minulih desetletjih 
poklonila svojemu kraju. 
Koliko veselih trenutkov ob 
skupnih uspehih in koliko 
bridkih razočaranj ob ne-
razumevanju posameznikov? 
Veliko je bilo, tako enega 
kot drugega. Delati s ta-
kimi ljudmi kot So naši, 
dobri po srcu, trdni v be-
sedih in dejanjih ter ne-
umorni pri delu je lepo, je 
pristavila. Včasih pa bi člo-
vek vse skupaj pustil, pa 
vendarle ne gre, ne morem, 
ne smem, moram zato ker 
hočemo vsi skupaj doseči 
še več, kraj mora še napre-
dovati in tudi bo. En člo-
vek ne pomeni nič, prav 
malo, VSI skupaj pa smo že 
nekaj in to je bistvo na-
ših uspehov, ki jih v pre-
teklosti ni bUo malo 

Veliko je tod pridnih in 
vestnih ljudi, ki delajo za 
napredek kraja, veliko in 
ena med temi neimiornimi 
tvorci napredka je tudi Ol-
ga Siljar, Hočevarjeva Olga, 
ki jo prozna j o prav vsi, od 
šolarjev do socialnih pod-
pirank, Od turističnih delav-

ev do kmetov . . . Bemi 

ZA RAZVOJ SREDNJIH SOL 
NE LE CELJSKA OBČINA 

Po zaslugi ravnated 
šolskega centra za bi 
govni promet, p.^-ofesor 
Ludvika Rebeuška ima 
Stafetnem intervjuju ti 
krat besedo podpreds^ 
nik celjske občinsli 
skupščine, prof. Jože Mi 
rolt. Osnovno vprašan 
Je zadelo na perspektivi 
program razvoj srednj 
ga in zlasti poklicn^ 
ftolstva v Celju in v b 
zvezi, kako je bilo 
gradnjo novih učilnic г 
pirtrebe tega šolstva 
zadnjih desetih letih. 

»Občinska skupščina Je že pripravila prvi osnut« 
programa perspektivnega razvoja občine za obdobj 
1971. do 1975. leta,« je dejal tovariš Marolt in nad( 
Ijeval: »v njem so nakazane tudi osnovne smerni« 
razvoja šolstva, vzgoje in izobraževanja, v tem tu( 
srednjega šolstva. Skupščina ga bo dala v гагргат; 
z željo, da ga vsi prizadeti in občani skrbno obra 
navajo ter s svojimi pripombami in predlogi dopo 
nijo. Vsi bodo imeli torej dovolj priložnosti, da s 
temeljito seznanijo s smernicami razvoja šolstva 
občini ter sodelujejo že pri sestavljanju tn oblikovî 
nju takega programa, ki ne sme in ne more bit 
le program občinske skupščine, temveč program obč 
ne kot temeljne družbeno politične in samoupravu 
organiizacije vseh občanov, ki so živo zainteresira® 
pri reševanju problemov v2^oJe tn izobraževanja.« I 

»In kakešn bo končni program perspektivne$:a ra:, 
voja šolstva?« 

»Gotovo je, da bo upošteval sedanje potrebe vzgo 
Je in Izobraževanja, kakor tudi perspektivne potreb« 
gospodarstva in družbenih služb. Zato bo o b s e ^ ir 
zahteven, zlasti še, ker je šolstvo in posebej šolstvo 
druge stopnje v zadnjih letih v občini zaostajalo zs 
potrebami.« 

lahko ob tej u.çotovitvi postavimo še drugo 
vprašanje, ki pa naj osvetli nekatere rezultate?« 

»Menim, da je prav, da ob analizi težav na pod 
ročju sredn.lega šolstva opozorimo tudi na rezultat« 
ki so bili doseženi na tem področju po vojni. Né 
dvomno je šolstvo v celjski občini doseglo v ten 
obdobju velik razmah, se vsebinsko izboljšalo te 
razmeroma hitro prilagojevalo potrebam sodobnegi 
gospodraskega in družbenega razvoja, število učence; 
osnovnih šol se je v 25. letih povečalo od 3700 м 
oldoli 7000. število učencev srednjih in poklicnih šo 
pa od 1400 leta 1946. na 4800 letos. Zaradi tega je bil( 
potrebno razširiti zmogljivosti vseh vrst šolskih pro 
sitorov. V tem obdobju je bilo zgrajenih 12 novili 
prenovljenih, razširjenih ali moderniziranih pa seden 
starih šolskih poslopij. Osnovno šolstvo je od 1946. leti 
dobilo 108 sodobno opremljenih in urejenih učilnic 
ter drugih pomožnih prostorov, srednje šole pa ^ 
učilnic, nekaj delavnic ter pet dijaških domov. Kliul 
temu je stiska za učnimi prostori, zlasti v srednjen 
šolstvu izredno velika. Opozoriti je, da je bil dotol 
mladine iz Celja, zlasti pa še iz sosednjih občin i 
povojnem obdobju- izredno velik, saj se je poveči 
za tri in pol krat. Med naraščanjem števila učencei 
in izgradnjo šolskih prostorov je nastalo očitno ne 
skladje, ki se še danes neprestano povečuje. V zad 
njih desetih letih je srednje šolstvo pridobilo le nov 
trakt pri ekonomski srednji šoli z desetimi učilnicam 
in nekaj pomožnimi prostori ter delavnice srednji 
tehniške šole. Razen tega je bilo v nekaj sredste 
vloženih v ureditev šolskih prostorov v peđagoši 
gimnaziji in v gimnaziji splošne smeri. To pa je vsi 
kakor premalo. Zato so srednje šole v težavnem^ po 
ložaju in morajo vsako leto odklanjati čedalje več di 
jakov. Vzrokov za takšno stanje je več. Pri vsem tei 
je tudi treba reči, da položaj srednjega šolstva â 
dolgo ni zadovoljivo urejen. To velja tudi za finan 
ciranje, zlasti še za vzdrževanje zgradb in investici] 
ska vlaganja. Takšno stanje pa ne more dolgo t r a j ^ 
Zdaj, ko programiramo razvoj, moramo določiti tuđ 
nosilce financiranja, sicer bo program postal le maW 
vreden list papirja. Menim še, da za razvoj srednje^ 
šolstva v Celju ne more biti odgovorna le obči» 
Celje sao te šole niso samo celjske, marveč tudi re 
gijskè, saj se na njih šola le 37 odstotkov celjskih « 
"kar 63 odstotkov otrok iz sosednjih občin. Zato m» 
rajo pri programiranju razvoja in realizaciji prog^ 
ma sodelovati vse občine celjske regije pa tudi r» 
publika. Tu pa bi morale bolj kot doslej s o d e l o ^ 
še delovne organizacije, zlasti, kadar gre za razw 
poklicnega srednjega šolstva.« _ 

»In katerim šolam bi morali po vašem mnenju V 
svetiti v programu največ,}o pozornost?« 

»Največjo pozornost bomo morali posvetiti šolaW 
tehničnih, ekonomsko komerciahiih in pedagoških » 
drov Zato Je že zdaj v programu posvečena poseo^ 
skrb zlasti srednje tehniški šoli, šolskemu centru J 
blasrovni promet, gostinski šoli in šolskemu свп^ 
Borisa Kidriča. Najtežje Je seveda v srednji tehni^ 
šoli, nič boljše pa nI v drugih šolah In vsaka 
terifl svojo rešitev in razširitev.« . 

»Koga predlagate za nasledn.jega sobesednika v ^ 
intervjui«?« ^ 

»Glede na to, da smo v intervjuju odprli 
srednjega in zlasti pok l i cne^ šolstva in ker ti V ^ 
lemi niso le celjski, marveč so regijski in republis^ 
predlaeram, da bi. v naslednjem intervjuju sodelo^ 
predsednik šentjurske občinsike skupščine Aci S ^ i ^ 
in povedal, kaJco si sosednje občine zamišljajo reši^ 
tega vprašanja, ki Je glede na obisk njihovih mla^ 
ljudi v teh šalah tudi njihovo vprašanje.« ^ 



Tltii.« Mflcrîii«: Fla'-ns: 

MOSTELLARIA ALI 
HIŠNI STRAH 

ZADNJA P R E M I E R A V S L O V E N S K E M LJUDSKEM 
GLEDALIŠČU V CELJU 

Piuutus povezuje novo atiš-
ko komedijo s prizadevanji 
novega veka. Pisal je za rim-
ski plebs, saj je iz njega tudi 
izšel. Bil je gledališki delavec 
in postavi j alee kulis, morda 
ceio plesalec v mimu; trgovec 
in kofično zaradi dolgov su-
ženj v mlinu. Potem je za-
čel, verjetno zaradi denarja, 
pisati za oder. Predeloval je 
grške snovi, učil pa se je tudi 
pri fabuli Atellani, domači 
burki s stalnimi tipi in im-
provizacijo, ter pri mimu, im-
provizirani rimski ljudski 
igri. Zapustil je kakih dvajset 
komedij. To so karakterne 
veseloigre ter komedije zmeš-
njav in intrig s svatbo na 
koncu. Figure so večinoma 
ustaljene. Nastopajo: prebri-
sani in predrzni sužnji, baha-
vi vojaki, lahkomiselni zaljub-
ljeni sinovi, pedantni in sko-
pi očetje, premeteni zvodniki, 
vlačuge, bedaki, šarlatani, ode-
ruhi in skopuhi. Je mojster 
tako imenovane nižje komike 

i in drastičnih burk, burlesknih 
scen ter besedne igre. 

Res veliko dolguje Menan-
¡ dru in Filemonu, a je vendar 

te predelave, tudi sam jih je 
tako imenoval, napolnil s po-
sebnim rimskim življenjem. 
Ker je na severno Italijo, od 
koder je bil, grška kultura 
manj vplivala, se je lahko bolj 
prosto obračal k vsernu, kar 
je prejel iz mlajše atiške ko-
medije. Tako je iz elegantnega 
vzorca napravil po grobem 
okusu svojih someščanov su-
rovo burko z baletnimi in 

' glasbenimi vložki. Ker je bil 
človek iz ljudstva, je prinesel 
sveži, duhoviti dialog narav-
nost z rimskih ulic. Pri rim-
skem plebsu je bil zaio zelo 
priljubljen. 

Nič manj ga ni cenil novi 
čas, saj je povzemal njegove 
snovi: »Skopuha« Držič, Mo-
liere, Fielding in St. Popovič; 
Captivi in Miles Gloriosus Les-
sing, Menaechmi ш druge 
Shakespeare. Veliko pa mu 
dolgujejo Camoes, Holberg, 
Goldoni, Kleist in Giraudoux. 

Mostellaria je druga Plau-
tüva komedija na naših odrüi. 
Pisec je dejanje prenesel v 
stare Atene. To je komedija o 
bogatem trgovcu Teopropidu 
in o njegovem sinu Filolahu 

-Očeta je pot popeljala v dalj-
ni Egipt, da bi še povečal 
svoje imetje. Doma je pustil 
mladega, neizkušenega sina in 
sužnje, da bi mu čuvali imet-
je. Tranio je zli duh v hiši. 
Zvit, zapravljiv, lahkomiseln 
in gibčen zapelje sina v za-
pravljanje in razsipavanje oče-
tovega imetja. Filolahes živi 
»sladko življenje« s svojo lju-
bico Filematium in prijate-
ljem Kalidamatom. Potem se 
vrne oče. Tranio mu ne da т 
»zakleto« hišo, ki se je ne sme 
nihče dotakniti, čeprav v re-
snici v n je j popiva sin z dru-
ščino. Z nakupom sosedove 
hiše pa opraviči sinovo po-
tratnost. Nazadnje se preva-
ra odkrije, Tranio bi moral 
biti kaznovan, a se zateče v 
azil k oltarju pred hišo. Teo 
propides besni, nazadnje pa 
se pomiri in odpusti sinu in 
sužnju Traniu. 

Komedija kot da ima dve 
zasnovi, kar je opazno tudi v 
režiji Zvoneta šedlbauerja. 
Prvo dejanje je izrazito bur-
leskno. Taka je tudi igra Bo-
ruta Alujeviča (Filolahes), Ja-

ne šmidove (Filematium), 
Marije Goršičeve (Škafa), 
Bruna Vodopivca (Tranio), 
Branka Grubarja (Grumio), 
Anice Kumrove (Sfairia), Ja-
neza Bermeža (Kalidamates), 
L j erke Belakove (Delfium) in 
drugih. 

Drugo in tretje dejanje je 
grajeno že na karakterni ko-
miki. Pavle Jeršin je svojega 
Teopropida izoblikoval do 
življenjske verjetnosti. Njego-
vi prehodi od veselja ob vmi t 
vi do zaskrbljenosti, začuđe-
nosti, do rahle topoglavosti, 
jeze, besa, nemočnosti — in 
na koncu do človeške priza-
nesljivosti in odpusti j ivosti so 
bili podani z vso potrebno fi-
neso. Zadnje Jeršinove vloge 
govore o velikem volumnu 
njegove interpretacijske zmož-
nosti. Nekaj podobnega bi 
lahko tudi rekli za vlogo ode-
ruha Misargirida, ki jo je in-
terpretiral Marjan Dolinar. 
Njegov nastop nam je prika-
zal gibčnost pridobitniškega 
duha, ki sprejme tudi telesno 
in duhovno ponižanje, da pri-
de do denarja. Njegov napad 
in umik je bil mojstrsko pre-
tehtan. Sosed Simon Jožeta 
Pristova je bil t ret j . člen v 
značajskem trikotniku. Pre-
brisanega soseda je zaigral z 
njemu lastno zadržanostjo. 

Scena je bila zasnovana re-
alistično, pripravil jo je Uroš 
Vagaja, prav tako kostumi, ki 
sta jih izoblikovali Mija Jar-
čeva in Melita Vovk-Štihova. 

In kaj nam pove ta križan-
ka burke in komedije? Prav 
gotovo tu ni nobene družbene 
aLi filozofske ostrine Le to, 
da je mladina vedno radoži-
va, starost pa pridobitniška, 
pa tudi odpustljiva, česar ni 
prerasel tudi naš prehodni 
čas. 

Ob zaključku sezone še ne-
kaj besed o repertoarni poli-
tiki štihovega celjskega gle-
dališča. Dobili smo to, kar 
smo slavisti že davno želeli: 
ravnovesje med klasiko in so-
dobnim gledališčem na eni 
strani in med tujimi in do-
mačimi novitetami na drugi, 
vmes pa še kaka ljudska in 
mladinska igra. V režiji je 
koncept sprejemljiv: gleda-
lišče naj ne kaže ogledala 
samo preteklim časom in lju-
dem, ampak tudi današnjemu 
človeku. Avtor preds.tave ni 
samo pisec, ampak tudi reži-
ser. 

JANEZ ERKIJVVEC 

II. MESTO ZA JOŠTOV FILM „NA KMETIH" 
Pred nedavnim je bil v Ma-

riboru festival kratkometraž-
nih igranih filmov. Srebrno 
medaljo je osvojil film »Na 
ктеГШ« v proizvodnji kino 
kluba Ljudske tehnike EMO 
Celje in v režiji Stanka Josta. 
Jost je prejel diplomo za re-
žijo. Film je posnet, tako kot 
»Rdeče klasje«, po motivih 
Potrčevega romana, le da je, 
po besedah avtorja Potrča, 

Jostov film bližji literarni 
vsebini predloge in v nekate-
rih sekvencah pristnejši. 

Jost je posnel film »Na kme-
tih« v slikovitem kmèêkem 
okolju Zibike. V glavnih vlo-
gah so nastopili člani SLG Ce-
lje Marija Goršičeva, Pavle 
Jeršin, Bruno Vodopivec in 
Anica Kumrova. V ostalih vlo-
gah pa so igrali kmetje do-
mačini. 

Film je posnet v barvah, 
t raja pa petdeset minut. Uvr-
stitev v sam vrh lanskoletne 
amaterske filmske proiz\-od-
nje v Sloveniji, pomeni več 
kot laskavo priznanje filmski 
ekipi. Ljudski tehniki EMO 

in ne nazadnje nov uspeh 
mladega režiserja Josta. 

Naj še povemo, da snema 
Jost te dni že nov film za ka-
terega je sam napisal scena-
rij. V njem spet sodelujejo 
člani SLG Celje, zgodba pa 
govori o pojmu »sreče« in 
psihičnih problemih današnje-
ga človeka. Jost nam je zaupal 
samo še to, da bo tudi ta film 
posnet v barvah in da ga bo 
predvidoma posnel do konca 
jeseni. Pri snemanju novega 
filma mu želimo prav tako 
srečno roko za kamero kot jo 
je imel »Na kmetih«. 

A.KUMER 

V prostorih Študijske knjižnice so podpisali celjski kulturni delavci »zgodovinski« akt 
o financiranju kulture. Akt so podpisali predstavniki vseh kulturnih institucij ter predsednica 
10 Celjske kulturne skupnosti Mila Stamejčič (prva na desni shrani). 

MATURANTI 
NA EKONOMSKI 

ŠOLI CELJE 
Učenci oziroma dijaki zad-

njih letnikov celjskih srednjih 
šol so te dni končali ali prav-
kar končujejo z rednim po-
ukom, da se v naslednjih de-
setih dnevih pripravijo na svoj 
zadnji srednješolski izpit, na 
maturo. 

Tako tudi na ekonomskem 
šolskem centru. Od 104 učen-
cev četrtih razredov, jih je 
razred končal 101 učenec aU 
okoli 97 odst., med njimi 
enajst z odličnim uspehom, ki 
so mature oproščeni. To po-
meni, da bo v junijskem roku 
opravljalo zaključni izpit 90 
rednih učencev. Tu gre za 
učence ekonomske srednje šo-
le, torej za bodoče ekonomske 
tehnike, medtem ko bodo na 
upravno-administrativni sred-
nji šoli absolvirali le v oddel-
ku za odrasle, ki je dejansko 
zadnja generacija bivše dvo-
ne administrativne šole. Ab-
solvente mladinskih oddelkov 
upravno-administrativne šole 
pa bomo srečali šele čez tri 
leta. GG 

„MIŠELOVKA NA JESENICAH" 
Dramska skupina Svobode 

na Polzeli je minuli teden za-
pisala v svojo kroniko dela 
nov uspeh. S kriminalno zgod-
bo Agathe Cliristie Mišolovka 
so nastopili na republiškem 
srečanju dramskih skupin na 
Jesenicah. Treba je povedati, 
da republiške revije amater-
skih dramskih predstav vklju-
čujejo v svoj program naj-
boljšo bero gledaliških priza-
devanj, ki jo odkrije republiš-
ka komisija na terenu. To pa 
tudi pomeni, da so stalni gost-
je revije močne igralske dru-
žine, ki imajo običajno dobre 
materialne, kadrovske in teh-
nične pKjgoje za dosego kvali-
tete. 

Največkrat pa je njihovo 
delo pogojeno tudi s sodelo-

vanjem poklicnih gledadiščni-
kov. Zaradi tega pomeni pri-
zadevanje polzelske Svobode 
tem večji usipeh, saj so bili 
na reviji, poleg Sladkega vrha 
in Slave Klavore iz Maribora, 
edini štajerski predstavnik na 
letošnjem dramskem srečanju. 

Gledalci so predstavo nape-
to spremljali, kar gre pripi 
sati umirjeni in dobro pri-
pravljeni igri nastopajočih. 
Uradna žirija je na kasnejših 
razgovorih pohvalila zastavlje-
ni koncept režiserja Jaka Jer-
šiča, hkrati pa opozorila na 
nekatere pomanjkljivosti, ki 
bi, odpravljene, pomenile še 
večjo kvaliteto predstave pol-
zelskih gledaliških entuzia-
stov. A. KUMER 

SREBRNA IN 
BRONASTA ZA 

CEUSKE PEVCE 
Tisto, kar smo pogreša-

li pri zadnjih mladinskih 
pevskih festrvalih v Celju, 
smo doživeli letos? C-elja-
ni se nismo izkazali samo 
kot dobri organizatorji, 
temveč ponovno tudi kot 
dobri pevci, predvsem 
mladi. Dva celjska zbora 
sta bUa v tekmovanju 
jugoslovanskih mladin-
skill zborov deležna veli-
kega priznanja: mešani 
mladinski zbor Gimnazije 
Celje pod vodstvom prof. 
Cirila Vrtačnika je v kon-
kurenci jugoslovanskih 
dekliških in mešanih mla-
dinskih zborov osvojil 
drugo mesto za zborom iz 
Niša ter srebrno plaketo 
s 85,8 točk. Zbor, katere-
ga tradicija sega več kot 
dvajset let nazaj, je po 
odhodu priznanega diri-
genta prof. Egona Kuneja 
in prevzemu nov^a vod-
je prof. Cirila Vrtačnika z 
mnogo volje, napora, pri-
zadevnosti in znanja us-
pel ponovno ujeti korak г 
najboljšimi zbori in doka-
zati, da je mladinsko pet-
je v Celju na najboljši 
poti. Srebrna plaketa je 
veliko priznanje za pre-
stali trud in lepa naĝ ra-
da za delo v naprej. 

Bronasto plaketo je 
osvojil mladinski zbor os-
novne šole I. celjske čete 
Celje pod vodstvom mla-
dega dirigenta Vida Mar-
cena v kategoriji predmu-
tacijskih zborov. Tudi ta 
zbor je pred leti doživel 
vrsto sprememb, v zad-
njem času pa pod vod-
stvom Vita Marcena po-
kazal toliko znanja, da so 
ga občudovali tudi na 
največji mladinski glasbe-
ni prireditvi v Jugoslaviji 
ter mu upravičeno pode-
lili visoko priznanje. Ce 
upoštevamo, da je bila 
prav na letošnjem koncer-
tu izredno močna konku-
renca — vsi zbori so po-
kazali zvrhano mero pev-
skega znanja — je uspeh 
celjskih zborov še toliko 
večji in dragocenejši ter 
trden temelj za prihodnje 
festivale. Letosn,ü festival 
je po dolgem času ponov-
no pokazal, da nismo sa-
mo dobri' organizatorji, 
temveč, da imamo v svoji 
sredini tudi dobre pevce 
ter vzgojitelje. Foto re-
portažo o festivalu objav-
ljamo na 10. strani. 

T. VRABL 

KRISOVEC: LJUBLJANSKA SREČANJA 
DR. JANEZ 
STANONIK 

Zasedba Filozofske fakulte-
te je končana. Tudi študent 
Boris Vuk, ki je nekaj dni gla-
doval v avli je zdaj že v 
zdravniški oskrbi. In kakšen 
je učinek akcije študentov? 
To je bilo prvo vprašanje, ki 
sem ga zastavila dr. Janezu 
Stanoniku: 

»V toku akcije so študentje 
izkristalizirali določene zahte-
ve. Med drugim so pred slo-
vensko javnost postavili vpra-
šanje avtonomije in eksterito-
rialnosti univerze. Akcija je 
bila povsod, da so o tem raz-
pravljali tudi na najvišjih fo-
rumih. 

Kar zadeva tisti del zahtev, 
ki se nanašajo na reformo 
univerze, menim, da bi jih 
bilo vsaj delno mogoče rešiti 
tudi v okviru fakultete. Del-
no pravim zato, ker nekateri 
teh problemov presegajo okvi-

re pristojnosti fakultete. Eden 
takih je npr. zahteva po mož-
nosti enoipredmet^ega študija. 

Določeno stopnjo podpore 
so imeli študentje tudi med 
profesorji. Nekateri med nji-
mi so imeli posebna predava-
nja za demonstrante.« 

Svoja otroška leta je Janez 
Stanonik preživljal v Doliću 
pri Mislinji, kjer je bila nje-
gova mati učiteljica. Po kon-
čanem drugem razredu osnov-
ne šole pa je živel v Celju pri 
očetu, ki je bil tu odvetnik. 
Maturiral je leta 1940 — to je 
bila zadnja predvojna matura 
v Celju. V začetku vojne je 
nekaj časa delal pri železnici, 
potem pa je odšel v parti-
zane. 

Po vojni je študiral nemšči-
no in angleščino v Ljubljani. 
Tema njegove doktorske di-
sertacije so bili ostanki nemš-
kih srednjeveških rokopisov 
na Kranjskem. Pred nj im sta 
se 8 U> tematiko ukvarjala 

prof. Kos in prof. Stele, ki sta 
napravila bibliografijo teh 
tekstov. Dr. Stanonik je med 
njimi našel nekaj rokopisov, 
ki jim avtorja bibliografije 
nista posvečala posebne po-
zornosti. Med njimi tekst 
mrtvaškega plesa, ki do ta-
krat sploh ni bii znan v nemš-
ki literaturi, različne verzifi-
cirane tekste zagovorov, ri-
man koledar in nekaj nabož-
nih pesmi. 

Habilitacijo iz anglistike je 
dr. Stanonik napravil iz ame-
riške književnosti. Napisal je 
knjigo Moby Dick — mit in 
simbol, ki govori o folklornih 
elementih tega Melvillovega 
dela. Kasneje je dobil štipen-
dijo fordovega sklada in štu-
diral na univerzah v Berkele-
yu in Harvardu. Zbral je sta-
rejše tekste, ki govore o be-
lem kitu in potem skušal ugo-
toviti kako so vplivale na na 
stanek Moby Dioka. 

Kasneje se je dr. Stanonik 
veliko ukvarjal s problemi 
kulturnih stikov med Sloveni-
jo in anglosaškimi deželami. 
Posebno ga je zanimal pri-
mer Andreja Bernarda Smol-
nikarja, ki je bil sošolec in 
prijatelj Matije Copa. Smolni-
kar se je izselil v Ameriko in 
tam postal utopični socialist. 
Zanimivo je, da je tam usta-
navljal utopične socialistične 
kolonije. Napisal je tudi pre-
cej knjig, ki so zelo zanimive 
za našo literarno zgodovino, 
saj v njih opisuje svoje so-
dobnike. Dr. Stanonik je ob-
javil študijo o stikih Smolni-
karja s pesnikom Longiello-
vom. Smolnikarjev lik je ame-
riškega pesnika zelo zanimal, 
saj ga je nekajkrat prikazal 
v svojih delih. 

Dr, Stanonik pravi, da ma-
terial o Smolnikarju Se daleč 
ni izičrpan, in da да pri ob-
delavi <:̂ aka veUV» dela. 



MUC, OTROKA IN ODRASLI 
Pred tednom v celjski bolnišnici na 

rentgenskem oddelku. 
Gruča bolnikov na hodniku, vsak s 

Süojimi teèavavamì, zaradi katerih so 
»e ргШ1 fotografirati v notranjost. Med 
to pisano skupino dve deklicL Rdečelič-
ni, zdravi kot dren, pa vendar boječi, 
vprašujočih oči, ki so iskale pomoči. 
Ena je imela v naročju košaro, v košari 
muca, ki je bil začuda miren in ni ka-
zal éelje da bi pobegnil. 

Muc v bolnišnici! Kaj takega? 
Deklici sta čakali, ko pa se jima 7e 

zdelo, đa bi morali biti na vrsti, se za-
čneta smukati okoli medicinske sestre. 

Kaj bi radi? — 
Muc. Muc ne more hoditi. Striček 

veterinar je rekel... — 
— Muca imate. Ampak deklici. To 

je bolnišnica za ljudi. Tu ne smeta ime-
ti živali. — 

— Saj nisva midve bolni Muc. muc 
je zbolel. Striček veterinar je rekel, da 
bi ga dali flikati.., — 

Glaska se deklicam treseta, oči so 
polne upanja. Teta v belem je poklicala 
strička zdravnika, ki deklicam dopove-
duje, da muca ne morejo in ne smejo 
slikati na rentgenu. TolaSi ju, da so 
muce trdožive živali in da se bo tudi 
njihov muc pozdravil. Na tihem se 
zdravnik jezi nad tistim veterinarjem, 
ki je otroka takole povlekel za nos in 
ju napotil v bolnišnico. 

Toda ni toliko važno, kako so de-
klici prepričali zdravnik in sestra. Pri-
sluhnimo raje ostalim. 

— Vesta kaj, deklici. Vrzita muca s 
košaro vred v vodo! — 

Deklicama se strah vseli v oči. Stis-
neta muca v košari še bolj k sebi. 

Nekdo se spomni in z značilno kret-
njo pokaže kaj bi on storil, kako bi 
muca prijel za zadnji nogi in ga tre-
ščil ob zid. 

Deklicama se zrcali groza v očeh. 
— Kaj, mačke v bolnišnici Saj še 

za Ipidi ni časa. Ti otroci. Kdo neki jih 
vzgaja. Sramota. — 

Deklici se kradoma izmuzneta iz hod-
nika in si globoko oddahneta, ko sta 
muca, bolnega muca, rešili iz grozeče-
ga kraja. 

Res. Muc ne sodi v bolnišnico. Kdo 
ve, če se med tem že ni zlizal in se spet 
prekupicuje v veselje njegovih lastnic. 
Toda deklicama je ostalo v spominu, 
kaj So tisti grdi strički v bolnišnici re-
kli, da bi ga vrgli v vodo, da bi mu za-
vili vrat. 

Deklici sta majhni. Kaj vesta o tem, 
kaj je prav. Njun muc jima je bil ti-
stikrat vse. 

No morda so tisti, ki so govorili o 
utopitvi, o zavijanju vratu med tem 
prebrali v časopisih kakšno sporočilo, 
kako so neki mladi nepridipravi na-
padli starčka, kako storili io in ono. Se-
veda so se zgražali; češ, ta brezsrčna, 
podivjana mladina. In morda ti mladi 
ljudje nikoli niso imeli muca, ki bi ga 
imeli tako zelo radi, da bi se tresli za 
njegovo zdravje, za življenje. Ali pa so 
se zgledovali po odraslih, ki bi to mr-
cino zadavili, utopili, zastrupili. 

Kaj hočemo. So odrasli, ki jim ne 
moreš verjeti, da bi bili kdaj otroci. 

-ček 

^ CELJE 

KATEGORIZACIJA 
SOB 

v Dobrni dela posebna ko-
misija, ki pregleduje tn oce-
njuje turistične sobe pri za-
sebnikih. Gre za običajno ka-
tegorizacijo, od katere je se-
ve odvisno tudi ovrednotenje 
posameznih sob. 

Dobrna ima tudi letos vsa-
ko soboto direktno avtobus-
no zvezo z Gradcem. Progo 
vzdržuje graška poštna di-
rekcija. 

POSVETOVANJE 
O SPLOŠNO LJUD-

SKEM ODPORU 
Minuli teden je bilo na Zla-

tiboru v Srbiji zvezno posve-
tovanje o aktualnih vpraša-
njih splošno ljudskega odpo-
ra. Na posvetovanju so sode-
lovali predstavniki posamez-
nih republik. Iz Celja se je 
tega pomembnega zbora druž-
beno političnih delavcev ude-
ležil predsednik občinske 
konference SZDL Celje, tova-
riš Janko ževart. 

PONOVNE VOLITVE 
Pri volitvah članov skupšči-

ne socialnega zavarovanja 
kmetov so v volilni enoti, ki 
zajema Celje, štore, Svetino 
in Ljubečno, 'kmetje z veliko 
večino izvolili Branka Pre-
korška iz Škofje vasi. Volilna 
komisija je naknadno ugoto-
vila. da ne more biti član te 

skupščine, ker je v zemljiški 
knjigi vpisana kot lastnica 
vpisana njegova mati. Zaradi 
tega so morali volitve v tej 
volilni enoti ponoviti. Nova 
kandidata sta kmeta Prano 
Videč iz Svetine in Jože šah 
iz Trnovelj pri Celju. Na Sve-
tini so volitve opravili minulo 
nedeljo, v ostalih krajih pa 
bodo volili danes, to je v če-
trtek, razen v Ljubečni kjer 
bodo ponovne volitve predvi-
doma konec tedna. Taka po-
manjkljivost se v bodoče prav 
gotovo ne bi smela več po-
noviti! 

ANTON LAH — NO-
VI ODBORNIK 

v nedeljo, 6. junija so bi-
le v s&demnajsti volilni enoti 
za volitve odlX)mika v občin-
ski zbor celjske občinske 
skupščine nadomestne volit-
ve. To je enota, ki zajema del 
Dolgega polja. Od 1198 vpisa-
nih volivcev je volilo 891 u-
pravičencev ali 74 Od 
dveh kandidatov je največ 
glasov dobil Anton Lah-Zma-
go in sicer 486, drugi kandi-
dat Mirko Tajnšek pa je dobil 
390 glasov. Petnajst glasovnic 
je bilo neveljavnih. 

Gled ena takšno odločitev 
volivcev, je Anton Lah-Zmago 
postal novi odbornik celjske 
občinske skupščine. 

DELO NAPREDUJE 
Pisali smo že o anketi, ki 

jo pripravljata občinski son-
ferenci ZMS in SZDL Celje 
in nosi naslov »Odnos mla-
dih do komercializacije živ-
ljenja.« Komisija, ki dela pri 
izvedbi te zanimive ankete je 
imela ' sejo minulo sredo in 
sklenila pritegniti k sesta-
vi vprašalnika še nekaj stro-
kovnjakov. Vprašalnik mora 

biti gotov do 20. junija,- ko 
bodo prešli na anketiranje, 
ugotoviti nameravajo pred-
\'sem odnos mladih do šund 
literature in pornografije, as-
pekt izobraževalnega sistema 
ter vlogo filma in televizija 
pri tem. Namen ugotovitev te 
ankete ni v tem, da bi pod-
vzeli ukrepe za prepoved do-
ločene vrste literature, tem-
več predvsem v tem, kako 
ustvariti pri mladih ljudeh 
ustrezen odnos do teh pojar 
vov, še posebej če pri tem 
upoštevamo pomanjkljiv si-
stem spolne vzgoje. 

VERIFIKACIJA 
KANDIDATUR 

v torek je bila redna seja 
Izvršnega odbora Občinske 
konference Socialistične zveze 
delovnih ljudi Celje. Na seji 
So verificirali možne kandida-
te za člane delegacije repub-
liške organizacije SZDL Slo-
venije in zvezne konference 
SZDL. Poleg tega pa so verifi-
cirali tudi možne kandidate 
za člane predsedstva SFRJ, ki 
naj bi v tem novem organu 
delovali s področja republike 
Slovenije. Posebno zanimiva 
je bila razprava v prvem de-
lu, saj je predlaganih možnih 
kandidatov več, kot bo štela 
delegacija, na drugi strani pa 
so med njimi nekateri znani 
celjski družbeno politični de-
lavci in kar težko bo odločiti, 
kdo bo zastopal številno član-
stvo tega področja v zvezni 
konferenci SZDL. 

SVEČANA AKADE-
MIJA SLEPIH 

NA LISCI 
Ob zaključku tedna slepih, 

šestega junija, je Zveza sle-
pih iz Celja organizirala 
skupni izlet članstva na go-
ro Lisco pri Sevnici. Izlet so 
priredili v počastitev jubilej-
nega praznika — 25 letnice 
Zveze slepih Slovenije. 

Zanimanje za izlet je bilo 
izredno, za člane In spremlje-
^ I c e je bilo brezplačno. Aka-
demija, ki so jo priredili, je 
potekala v prijetnem vzduš-
ju. 

Vprašuje: Jure Krašovec 
Odgovarja: Božo šola 

Crnolas sobesednik živah-
nih oči prestavi pisalni stroj 
s klubske mizice v njegovi 
»mini pisarni«. Občinski 
funkcionar brez tajnice. Tu-
di če bi jo imel, bi v tej 
pisarnici imela prostor kveč-
jemu na njegovih kolenih. 

Podatke iz osebne ligitima-
cije, prosim? Božo šola, star 
21 let. Po poklicu tekstilni 
tehnik. Trenutno zaposlen 
kot profesionalni predsednik 
konference ZMS v občini La-
ško. Ste Laščan? Ne. Bosa-
nec. Rojen sem v Derventi. 
Občan v laški občini .šele 
enajst mesecev. Bosanec? Od 
kod ta gladka slovenščina? 
Naučil sem se je v Kranju, 
kjer sem hodil v tekstilno 
šolo. Ne zamerite. Po nepol-
nem letu ste pravzaprav pri-
šlek v Laškem in že na ta-
ko pomembnem položaju. Ka-
ko da so se članj mladin-
ske konference tako hitro 
ogreli za vas? Naj ne zveni 
neskromno. Kot mladinski 
aktivist na šoli v Kranju 
sem se zagrizel v laški VOL-
NI v delo v mladinskem ak-
tivu, Najbrž sem bil le to-
liko uspešen, da so me opa-
zili in registrirali. In vas iz-
volili za predsednika. Kdaj? 
Marca letos. Ali je res, da v 
Laškem гл mladinskega akti-
va? Zakaj? Žal, res je. TVi 
aktiva. Tudi v rudarski Reči-
ci in partizanskem Jurklo-
štru ga ni. Vse kaže, da 
manjka organizatorjev, pred-
vsem sposobnih. Jih ni in 
jih tudi ni bilo? O, bili. To-
da odhajajo. V srednje šole, 
med študente. Je to edini 
vzrok. Ni nič ostalo doma? 
Ne, n¡ edini vzrok. V La-
škem mladina nima kam. 
Shajališča so lokali. Če bi 
imeli recimo klub, bi se ver-
jetno mladina zbirala. Ste 
prepričani? Sem. Pogle.ite 
Breze, kjer imajo strelski 
dom, kako aktivni so. 
Ne samo kot strelci, tudi dru-
.gace. Igrajo, šahirajo, se po-
čutijo kot kolektiv, ki ve, ka j 
hoče. Kaj pa akademski klub, 
vam je v̂  pomoč? Stiki štu 
dentske rnladine z mladino v 
domačem kra.iu so prešibki. 
Tudi njim je .glavno vprašanje 
prostorov. To bi bila pomemb-
na stična točka. Imate načrte, 
kot predsednik mladine? Kon-
ferenca ima načrte. Nekaj sva 
jih ravno omenjala. Vesel 
bom, če jih bomo rešili. Ste 
zato, da se ob letu lotiva bi-
lance razčiščenih in rešenih 
problemovj Velja. 

NA LESARIADI 
CELJANI DRUGI 

v Celju so bile letne športa 
ne igre delavcev lesne stroke 
iz vse Slovenije. Tekmovalo 
Je preko "̂ПО tekmovalcev v 
petih športnih panogah. Or-
ganizator tekmovanja LIK 
Savinja Celje, ki je na lan-
skëm tekmovanju zmagal, je 
tekmovanje pripravil odlično. 
Ob otvoritvi v domu TVD 
Partizana Gaberje je vse na-
stopajoče pozdravil direktor 
Edo Gole. Vse ekipe so bile 
izredno izenačene, zmagala pa 
je ekipa Bresta iz Cerknice s 
274. točkami pred LIK Savi-
nja Celje 265, Glin Nazarje pa 
je bil deseti s 132. točkami. V 
ix)sameznih disciplinah so Ce-
ljani zmagali: članice v od-
bojki in kegljanju, člani v 
streljanju in Rudi Klovar med 
posamezniki v streljanju. Vsi 
najboljši so prejeli nagrade 
in priznanja. 

m ŠMARJE 
PRI JELŠAH 

BISTRICA 
OB SOTLI 

v letošnjem letu je ljudska 
knjižnica v Bistrici za svojo 
dejavnost in nabavo knjig do-
bila pol milijona dinarjev, za 
potujočo knjižnico pa je ob-
činska knjižnica Šmarje na-
menila 150 do 200 dinarjev. 

Izposojanje v poletnem ča-
su je zaradi poljskih del 
manjše in ni nagrajeno, za-
to ni čudno, če so težave s 
kadrom. 

RAZGIBANA 
ROGAŠKA 
SLATINA 

v Rog-aški Slatini imajo že 
zdaj ne samo precejšnje šte-
vilo gostov, marveč je tudi 
sicer ta zdravniški kraj moč-
no razgiban. Prireditev za 
razvedrilo in zabavo ne manj-
ka. Tako je v pivnici odprta 
razstava del akademskega sli-
karja Legata, v gostišču Bel-
levue imajo vsak dan, razen 
ob sredah, ples od 21. do 02. 
ure zjutraj. Tu igra ciganski 
trio Baranja. Vsako sredo, so-
boto in nedeljo pa imajo ples 
tudi v restavraciji Pošta. 

-bes 
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ŠENTJUR 

TURISTIČNE 
POBUDE 

Na zadnjem občnem zboru 
članov turističnega društva v 
šenjur ju so ugotovili, da so 
razmeroma lepe uspehe do-
segli zlasti v urejevanju kra-
ja, vzdrževanju cvetlic, na-
sadov itd. Na tem delovnem 
obračimu pa je predsednik 
občinske skupščine, tov. 
Svetina opozoril, da se bo 
skupščina močneje zavzela za 
izboljšave v gostinstvu, za 
asfaltiranje cest, za ureditev 
križišča z glavno cesto itd. 
Na zboru so govorili še o iz-
kopavanjih na Rifniku, o za-
četkih turistične dejavnosti 
na Ponikvi in v Dramljah 
itd. Ko so volili člane novega 
upravnega odbora turistične-
ga društva, so za predsedni-
ka izbrali tov. šaleja. 

W ^ W VELENJE : 

MLADI ZA 
RUDARJE ' 

Te dni bodo predstj 
rudarskega šolskega ( 
v Velenju obiskali jj 
osemletke v Sloveniji ; 
pogovarjali z učenci, ti 
stimi, ki so opravili na 
šest razredov, o možne« 
daljevanja šolanja v po 
rudarski šoli, ki traja | 
ta. V naslednjem šo] 
letu nameravajo namreč 
sati 200 mladincev v poj 
šolo za rudarje-kopač-e.: 

KONJICE: 

KAJ JE AKCIJA 
Pod tem naslovom je 

dinski aktiv iz Konusa: 
niziral v nedeljo velià 
bavno glasbeno priredií 
je bila v Domu Ki 
Na prireditvi so sodé 
mladinski aktivi iz dej 
organizacij konjiške o 
Prireditev je poživila še 
na revija, za veselo ra 
ženje ob dobri modeini 
bi pa je poskrbel ansi 
Flamingo iz Zreč. Pokn 
celotne zabavnoglasbeni 
daje je bil industrijski 
binat Konus iz Slovei 
konjic. 

PIONIRSKI KV 
Občinska komisija 7 

venskih Konjicah je pi 
četrtek organizirala | 
ski kviz, ki je bil v ! 
kulture. Na prireditvi 
delovalo pet ekip zgo 
skih krožkov s posaaîi 
šol celotne občine. Sod 
li pa so še gojenci ta 
šnje Glasbene šole, ansi 
Flamingo iz Zreč in fo 
na skupina prav tako iz 
Prireditev si je ogleda] 
liko ljudi, ki so biU ze 
dovoljni. 

OCENA GIBAF 
GOSPODARSTÌ 
v torek popoldne je ' 

Slovenskih Konjicah dv 
redna seja zbora de 
skupnosti tamkajšnje 
ske skupščine. Odbon« 
najprej obravali analii 
spodarskih gibanj v o^ 
prvih ' štirih mesecih, ] 
pa so obravnavali aJf 
naloge gospodarstva n 
činskem območju in i 
nje reformnih ter stabiï 
skih ukrepov ter sklepe 
litičnih forumov in H-
gresa samoupravljalcev. 
ferent ob tej točki dnÉ 
reda je podal politični 
tar komiteja občinske 
nizacije ZKS tovariš i 
Ban. 

Podjetje Slovenijašport export-import Ljubljana, 
Miklošičeva 18 oglaša za potrebe prodajalne v 
Celju prosta delovna mesta več prodajalcev. Kan-
didati morajo poleg splošnih izpolnjevati še na-
slednje pogoje; kvalificiran trgovski delavec s 
prakso ali brez nje. Prednost imajo kandidati, ki 
so delali na področju športa, lova in ribolova in 
ki obvladajo tu j jezik. Prijave sprejemamo 10 dni 
od objave. 

Odbor za kadre Tovarne volnenih odej Škofja 
vas pri Celju razpisuje naslednje štipendije: 

— 1 štipendijo na višji ekonomsko-komercialni šoli 
knjigovodsko-finančna smer 

— 1 štipendijo na. višji ekonomsko-komercialni 
šoli spilošno-komercialna smer 

Prednost pri dodelitvi štipendij imajo študentje 
in dijaki višjih letnikov. Pismene vloge sprejema 
splošni sektor podjetja do 20. junija 1971. 

Minuh teden 
nem posvetovanìA 
družnic Ljubljarisi 
skem. Posvetovam 
boru je bilo паП^ 
darskih gibanj tel 
zvoju severovzhod 
direktorja celjske^ 
Trogarja se je P^s 
di direktor podrv 
Franjo Lubej. Po ( 
sedah in pregl£^^ 
tega področja seli 
va diskusija, v 
udarjeno, da boä{ 
razcvetu tega àeU 
pomembno vlogo 

K razpravi se 1. 



OBSEŽNA 
PRAZNOVANJA 
[ladina v Slovenskih Ko-
^h je izredno lepo in s 
irilnimi prireditvami pro-
eja mesec mladosti. Pro-
ni je bil bogat, raznovr-
(1 in je pritegnil veliko 
skovalcev. 
idinci, ki obiskujejo gim-
jjo v Celju so pripravili 
leben, zelo uspešen reci-

Sredi maja je bilo sre-
ije pevskih zborov z osnov-
, šol (nastopilo je sedem 
ifov iz žreč. Loč in Slov-
njic) in razstava dveh sli-
:jev-samoukov. Po otvoritvi 
istave so imeli predstavo 
na Na klancu. Na sam dan 
jdosti so organizirali sve-
1 sprejem 350 pionirjev v 
,te mladinske organizacije, 
jar je bila še svečana se-
občinske konferenc ZM na 
eri so podelili priznanja 
zaslužne j šim mentorjem in 
xJsednikom najboljših mla-
iskih aktivov v občini. Zve-
• so organizirali maldinsko 
čanje na bazenu kjer so 
pravili tudi kulturni pro-
im in kurili taborni ogenj. 
I koncu meseca mladosti so 
adinci iz Konusa pripra^ 
i še igro »Strogo zaupno«, 
đladina konjiške občine je 
temi prireditvami in mno-
ni športnimi srečanji tako 
edno lepo in z bogatim pro-
unom proslavila mesec 
adosti. Mladim gre, za nji-
vo res izrédno aktivnost 
6 priznaлje. H. J. 

t t " 
LAŠKO 

S R E Č A N J E MLADI-
NE NA ŠMOHORJU 
Občinska konferenca ZMS 
iško in Mladinski odsek 
iminskega društva iz La-
jega bosta priredila v so-
ito in nedeljo 12. in 13. ju-
ga »SREČANJE MLADINE 
A ŠMOHORJU«. Srečanja se 
odo udeležili mladi planin-
1 štajerske in Zasavja ter 
üadiiia laške občine. 
Na Smohorju, daleč od 
rupa , tovarniških strojev in 
vtomobilskih motorjev, se 
odo spwznali mladi delavci 
1 dijaki raznih podjetij in 
ol in se poveselili. Ob kre-
Ц bodo priredili krajše zar 
evno tekmovanje, na kate-
№ bodo sodelovali mladin-
Џ. aktivi posameznih krajev-
№ skupnosti in podjetij. Za 
äfts bodo poskrbeli mladi 
larmonikarji. 
'V nedeljo pa bodo še obi-
Mi Kal in Mrzlico, ali pa 
i vrnili v dolino. 

NASTOP 
MLADINSKEGA 

PEVSKEGA ZBORA 
IZ BUKAREŠTE 

ûan po končanem mladin-
cem pevskem festivalu v 

so bili mladi pevci iz 
'ukarešte v gosteh pri Rim-

ljanih. številni pevci tain-
kajšnjih osnovnih šol, pa tu-
di drugi prebivalci so jim pri-
pravili izredno lep sprejem 
in se v zelo velikem številu 
udeležili koncerta, ki je bil 
v ponedeljek ob 19. uri v 
hotelu Po.šta. V prvem delu 
sta nastopila otroški pevski 
zbor ter 70-članski trogla.sni 
zbor, oba iz Rimskih Top-
lic, pod vodstvom dirigenta 
Julija Goriča. Mlade pevce 
je pozdravil ravnatelj osnov-
ne šole Antona Aškerca iz 
Rimskih Toplic ter jim izro-
čil pozdravne šopke, navdu-
šeni mladi Romuni pa so v 
zahvalo poudarili, da so se 
v turneji po Sloveniji ravno 
v Rimskih Toplicah najbolje 
počutili, da je bil to za njih 
enkratni dogodek in da si 
takšnih srečanj želijo v bo-
doče še več, saj imajo Rim-
ljani »zlata srca«. 

i ^ r П 
ŽALEC TS¿% 

90 LET HRANILNI-
ŠTVA V SAVINJSKI 

DOLINI 
Danes dopoldne bo. v Žalcu 

manjša slovesnost ob 90. let-
nici hranilništva v Savinjski 
dolini. Prireditev pripravlja 
ljubljanska banka,* podružni-
ca v Celju s svojo ekspozitU; 
ro v Žalcu. 

PARTIZANSKO 
SREČANJE 

Krajevna organizacija zdru-
ženja ZZB NOV Braslovče je 
pripravila minulo nedeljo 
skupno s krajevno organizaci-
jo SZDL partizansko sreča-
nje na Dobrovljah. Srečanja 
so se udeležili nekdanji bor-
ci in predstavniki javnega in 
političnega življenja občine 
Žalec. V krajšem kulturnem 
programu so sodelovali učen-
ci Osnovne šole Braslovče in 
mladina. Tav— 

# 
VITANJE I 

DAN PROSVETNIH 
DELAVCEV 

Minuli petek so se v domu 
kulture v Vitanju zbrali ob 
dnevu prosvetnih delavcev vsi 
pedagogi občipe Slovenske 
Konjice. V prepolni dvorani, 
zborovanja so se udeležili tu-
di upokojeni učitelji, je nav-
zočim govoril dr. France 
Strmčnik o vlogi prosvetnega 
delavca. O aktualnih vpraša-
njih v naši družbi ter idej-
nih izhodiščih vzgoje in izo-
braževanja je govoril dr. 
Marko Bračič, član republi-
škega izvršnega sveta. Jože 
Kokot je podal zanimive ugo-
tovitve o problemih nagraje-
vanja prosvetnih delavcev in 
o izobrazbeni strukturi uči-

teljskega kadra v občini. Po-
svetovanja se je udeležil tu-
di Igor Ponikvar, predsednik 
medobčinskega odbora sindi-
kata delavcev družbenih 
služb. Po končanem »urad-
nem« delu so se posamezni 
šolski kolektivi preko izbra-
nih ekip pomerili še v od-
bojki. Dan prosvetnih delav-
cev je izredno lepo uspel, 
navzoči So kritizirali samo 
to, ker se ga ni udeležil nih-
če s strani predstavnikov ko-
njiške občine. 

—bes 

A MOZIRJE 

JUTRI 
SEJA OBČINSKE 

SKUPŠČINE 
Jutri, to je v petek, se 

bosta na skupni seji sestala 
oba zbora skupščine občine 
Mozirje. Po pregledu sklepov 
zadnje seje bodo odborniki 
obravnavali analizo poslovnih 
rezultatov delovnih organi-
zacij v lanskem letu, poroči-
lo o delu postaje Milice, na-
to pa bodo obravnavali vrsto 
predlogov posameznün odlo-
kov in sklepov. Obravnavali 
bodo tudi finančni načrt Te-
meljne izobraževalne skup-

nosti, finančni načrt sklada 
za otroško varstvo, ter poro-
čno o doseženih dohodkih in 
izdatkih prračuna v prvih šti-
rih mesecih letošnjega leta. 

Poleg vrste drugih pomemb-
nih zadev (o seji bomo poro-
čali prihodnjič) bodo tudi 
določili kraj za letošnje pra-
znovanje občinskega prazni-
ka občine Mozirje. 

PORAST 
KAZNIVIH DEJANJ 
Iz poročila postaje milice 

v Mozirju je razvidno, da se 
je v lanskem letu število ka-
znivih dejanj na področju ob-
čine v odnosu na prejšnje 
leto nekoliko povečalo. Med-
tem, ko je bilo predlani sto-
rjenih 137 kaznivih dejanj, se 
je. število le-teh v letu 1970 
povečalo na 151. Med kazni-
vimi dejanji so daleč na pr-
vem mestu tatvine. Vlomnih 
tatvin je bilo 30, navadnih 
tatvin pa 46. Manjših tatvin, 
zatajitev in goljufij je bilo 
14, medtem ko je bilo storje-
nih 7 goljufij, 5 primerov po-
škovanja tujih stvari, ©n 
primer grabeža in en primer 
prikrivanja. To so kazniva 
dejanja s področja družbene-
ga in zasebnega premoženja, 
medtem, ko so bila storje-
na kazniva dejanja tudi na 
drugih področjih. Poiročilo 
milice bo obravnavala ob-
činska skupščina. 

Mladi igralci amaterji iz Dramelj so se v mesecu apri-
lu in maju predstavili publiki z Nušičevo komedijo 
»NAVADEN .ČLOVEK«. Dvakrat so igrali v domačem 
kraju, nakar so gostovali še na Ponikvi, Šentvidu in 
Dobju. Prizadevni igralci so bili deležni toplega spre-
jema, domače občinstvo pa si želi, da bi se čimprej 
lotUi pripravljanja nove uprizoritve. 

na skup-
r^ktorji po-
^ na štajer-
''¡o v Mari-
Jüítóz gospo-
^^emu ra-
cije Poleg 
S'Zdravka 
^Meiern tu-
J kmetijstvo 

be-
razvoja 

^lo sanimi-
J zlasti po-
¡r^Podarskem 

nedvomno 
ЈЧг banke, 

^(li Franjo 

Lubej. Povedal je, da mu je pred dnevi 
prišla v roke študija »Razvojni koncept 
živinoreje ter predelave mesa in mleka 
v severovzhodni Sloveniji«. Gradivo je 
ocenil kot enega najkvalitetnejših ma-
terialov, ki ga je s tega področja kdaj 
koli imel v rokah, pri tem pa dodal: 
»Ko človek pregleduje te številke in 
analizira posamezna gibanja kmečke 
proizvodnje v zadnjih letih, ki so tu 
nanizani, se resno sprašuje, kaj bomo 
čez tri ali štiri leta sploh še jedli, če 
se bo tako nadaljevale?« 

XXX 
Krompir seveda, saj je na jedilnikih 

oh slabih časih to edina rešitev, samo 
od kod je to vprašanje; mogoče iz uvo-
za... 

ZDRUŽENO PODJETJE 
SLOVENSKE ŽELEZARNE LJUBLJANA 
ŽELEZARNA ŠTORE 
r a z p i s u j e 
za šolsko leto 1971-72 naslednje 
Š T I P E N D I J E 

Na visokih šolah: 
metalurška fakulteta — 2 štipendiji 
elektrotehniška fakulteta — 1 štipendija 
strojna fakulteta — 2 štipendiji 
ekonomska fakulteta — 3 štipendije 
pravna fakulteta — 1 štipendija 
filozofska fakulteta — psihologija — 1 štipendija 
Na višjih šolah: 
višji tehniški šoli strojne stroke — 2 štipendiji 
Na srednjih šolah: 
gradbena stroka — 2 štipendiji 
metalurška stroka — 2 štipendiji 
upravno-administrativna smer — 2 štipendiji 
Na poklicnih šolali: 
ključavničar — 18 štipendij 
kovinostrugar — 13 štipendij 
rezkalec -— 9 štipendij 
orodjar — 4 štipendije * 
elektro-aviogeni varilec — 4 štipendije 
vodovodni instalater — 4 štipendije 
obratni elektrikar — 8 štipendij 
elektromehanik — 5 štipendij 
instrumentalec — 4 štipendije 
modelni mizar — 4 štipendije 
strojni kalupar — 30 štipendij 
talilec pri elektro peči — 15 štipendij 
talilec pri SM peči — 15 štipendij 
Za poklic strojni kalupar, talilec pri elektropeči in 
talilec pri SM peči sprejemamo tudi kandidate, ki 
so zaključili 6 in 7 razredov osnovne šole. Za te 
poklice nudi podjetje poleg štipendije tudi celotno 
oskrbo v internatu. 
Kandidati naj vložijo pismene vloge za štipendijo, 
zaključno spričevalo ali potrdilo o do sedaj oprav-
ljenih izpitih z ocenami, kratek življenjepis ter po-
trdilo o premoženjskem stanju na kadrovski sektor 
železarne štore, štore pri Celju do 15. julija 1971. 

ODPRAVITI 
VELIKE RAZLIKE 

Problemi socialne diferenciacije, o katerih je nedavno 
tega spregovoril tudi slovensiki CK ZKS, so med delovnimi 
ljudmi živo odjeknili. Neopravičeno bo^ ten je , visoki do-
hodkl, ki niso odraz osebnega dela, so tisti problemi, o 
katerih delavci pravzaprav neradi govorijo, čeprav pa jih 
po drugi strani prevelike razlike v premoženju med posa-
meznimi kategorijami zelo motijo. Odločili smo se napotiti 
med delavce iz neposredne pro i^odnje ter jih pobarati 
kaj oni sodijo o teh vprašanjih in kaj bi bilo po njihovem 
mnenju potrebno ukreniti, da bi se raalike omilile. Obiskali 
smo podjetje »Komos« v Slovenskih Konjicah, kjer so nam 
posamezniki odgovorili takole: 

BEZENSEK MARKO, dela-
vec: Moti me predvsem to, 
ker imajo nekateri vsega pre-
več, drugi pa premalo. Tega 
v socialistični družbi ne bi 
smelo biti, čeprav razlike v 
osebnih dohodkih morajo bi-
ti. Delavec si le s težavo 
ustvari določeno imetje, če 
kaj ima, si je to odtrgal do-
besedno od ust, drugi pa 
imajo vsega na pretek. Dogo-
voriti se bo treba za določe-
na razmerja in zmanjšati ra-
zlike. Misliti je treba gledati 
tudi na malega človeka, tudi 
ta ima svoje potrebe. 

ZIEBARTH MILAN, priu-
čen ključavničar: Razlike v 
osebnih dohodkih morajo bi-
ti, to je popolnoma normal-
no. če si je nekdo ustvaril 
določeno premoženje zgolj s 
svojim delom, s svojo spo-
sobnostjo in na pošten način 
me to nič ne moti, drugo 
pa je seveda vprašanje kako 
si nekateri lahko privoščijo 
prenekatero stvar, ko je ven-
dar nemogoče, da bi to ustva-
rili samo s svojo plačo. Mi-
slim, da bi bilo koristno ma-
lo preveriti od kod posamez-
nikom toliki dohodki. 

GORJUP PAVLA, priučena 
strugarka: Tako velike razli-
ke kot smo jim priča so ne-
pravilne. Eni komaj živijo, 
drugi pa si privoščijo luk-
sus, to ne bi smelo biti. Le 
od kod nekaterim toliko de-
narja, da si v času ko grade 
hišo, lahko privoščijo celo 
menjavo avtomobila? Treba 
se bi bilo zavzeti za delavce, 
ki so prikrajšani. Sto jurjev 
plače je minimimi za živ-
ljenje. Uveljaviti bi bilo po-
trebno dosledno delitev po de-
lu pri nekaterih pa malo po-
kukat od kod so si ustvarili 
takšen Standard. 

TAKS FRANČIŠKA, delav-
ka: Tudi jaz obsojam preveli-
ke razlike, ki jih v sociali-
stični družbi ne bi smelo bi-
ti. Razlike v osebnih dohod-
kih morajo biti, morali pa bi 
zagotoviti, da bi tudi dela-
vec, ki pošteio dela in gara 
2» svoje delo dobil toliko, da 
bi lahko dostojno živel. Niž-
jim kategorijam bi bilo 
vsekakor potrebno povečati 
osebne dohodke saj so abso-
lutno prenizki, ker cene ne-
nehno naraščajo. V posamez-
nih primerih bi morali pre-
veriti od kod ljudem toliko 
denarja. 

FURMAN ŠTEFAN, klju-
čavničar: Predvsem me moti-
jo prevelike razlike v osebnih 
dohodkih med posameznimi 
kategorijami zaposlenih de-
lavcev. iMislim predvsem na 
kvalificirane in še zlasti na 
mlade ljudi, ki se po konča-
nem šolanju zaposlujejo v 
podjetjih. Preveliko bogate-
nje posameznikov mislim ni 
v skladu z našimi načeli in 
ne bilo bi odveč v nekaterih 
primerih malo ugotoviti od 
kot izvirajo njihovi dohodki. 
Uveljaviti bo potrebno do-
sledno nagrajevanje po vlo-
ženem delu. 



SKLEP: 

v Celju je bil od 3. do 6. junija jubilejni mladinski 
pevski festival posvečen 30-letnici OF in 25-letni-
ci rojstva festivala — Nastopili so mladi pevci 
iz vseh republik Jugoslavije ter iz Finske, Madžar-
ske, Romunije, Avstrije in Italije — Festival je 
še enkrat potrdil pravilnost odločitve glasbenih 
strokovnajkov pred 25. leti, ko so se odločili, da 
bodo z množičnimi koncerti začeli krepiti mla-
dinsko petje. Rezultati so presenetljivi: jugoslo-
vansko mladinsko petje je prav po zaslugi celjskih 
glasbenih zanesenjakov doseglo zavidljivo kvali-
tetno ravan, ki jo priznavajo tudi strokovnjaki ti-
stih evropskih držav, kjer ima mladinsko petje 
globoke korenine. 

OLGA VRABIC, PREDSEDNICA 
( KLISKE OBČINSKE SKUPSČINE 

Udeležba tuj ih mladinskih pevskih zborov na festi-
valu dokazuje, da so med mladino raznih narodov in 
držav globoko vsajene težnje in hotenja za poglablja-
njem in utrjevanjem prijateljskih in humarah odnosov 
meci narodi. 

Letošnji mladinski pevski festival se odvija v poseb-
no slavnostnem vzdušju, saj je poteklo četrt stoletja, 
odkar je v Celju, leta 1946., neposredno po končani 
narodnoosvobodilni vojni zadonela iz otroških grl zma-
c;ovita pesem o osvobojeni domovini. Takrat je mladin-
ska pesem predstavljala znanilko novega obdobja, 
mogočen izraz sproščenih ustvarjalnih sil slovenskega 
maroda.« 

BENO ZUPANČIČ, 
GENERALNI SEKRETAR 

»Tudi zato vam pravim, 
da gre zmreraj za še ne-
kaj več kot samo za petje 
kot samo za tekmovanje 
kot samo za prireditev. 
Za nekaj gre, kar je se-
stavni del človeškega živ-
ljenja in hotenja tiste nji-
hove narave, ki jo je tre-
ba vzgajati in ki se izra-
ža v plemenitem veselju, 
v igri, ljubezni, v tovari-
štvu v želji po družbi so-
ljudi med ljudmi in med 
narodi, v pesmi, v ustvar-
jalnosti vseh vrst, v vsem 
tistem, kar dela človeka 
bolj človeškega, kar mu 
pomaga v nenehnem pri-
zadevanju, da bi bil jutri 
bolj človeški kot je še da-
nes, da bi delal, ustvarjal 
in pel čira bolj brez skrbi 
in da bi njegova pesem 
pomagala živeti človeka 
vredno življenje tako nje-
mu kot drugim. 

Dragi mladi, za konec 
predlagam, da se nekaj 
domenimo in sklenemo, 
ko nas je že toliko na 
kupu. Nekaj zgodovinske-
ga seveda! Sklenimo, da 
ljudi brez posluha kratko 
in malo ni! Ce bo kdo tr-
dil kaj drugega, mu ne 
bomo verjeli. 21akaj, to bi 
pomenilo, da lahko človek 
živi brez pesmi, brez gla-
ve brez srca. In če še to 
ne bo zaleglo, ga bomo 
kaznovali na najhujši 
možni način — nehali ga 
bomo poslušati!« (Plo-
skanje) 

Celje je tudi letos pričakalo mlade pevce in goste tako, kot vedno: v zastavah, 
cvetju, transparentih, soncu, dobrih željah in petju! Še posebej slovesno je bilo 
pred vhodom v Narodni dom, kjer se se najboljši zbori iz vse Jugoslavije pote-
govali za zlate, srebrne in bronaste plakete. 

Vrhunec festivala je bil tam, kjer se je rodil — v množičnosti. Letošnji mno-
žični koncert je bil na prostoru Muzejskega trga. Mladi pevci, ki so ob godb! na 
pihala zapeli šest pesmi so ob koncu izvabili prisrčen aplavz, odobravanje in sol-
ze poslušalcev, ko so jim ob laključnih taktih pesmi ж ruticami т rokah poma-
hali v pozdrav. 

Tudi gostje niso štedili s priznanji, saj so bili nadvse navdušeni nad izvajanjem 
mladih pevcev. Od leve proti desni: generalni sekretar zvezne konference SZDL 
Beno Zupančič, ki je imel tudi slavnostni govor, sekretar Občinske konference 
SZDL Celje Bojan Volk, predsednica skupščine občine Celje Olga Vrabič, ki je 
imela pozdravni govor, Ivan Tavčar, • predsednik ZKPO Slovenije, Andrej Svetek, 
predsednik organizacijskega odbora festivala, Jurček Vreže, začetnik in še zdaj 
aktivni dejavnik festivala ter Igor Ponikvar, predsednik medobčinskega sindikata 
delavcev družbenih dejavnosti. 

Med najbolj zadovoljnimi so bili trije glasbeni entuziasti: (od leve proti desni) 
Vid Marčen, ki je s svojim zborom osvojil bronasto plaketo ter vodil združeni 
zbor na množičnem koncertu, Pavle Bukovac, »siva« eminenca, ki je skrbel /a 
red in normalno odvijanje množičnega koncerta (odlično!) in prof. Ciril Vrtač-
nik, ki je z gimnazijskim zborom osvojil drugo mesto in srebrno plaketo. 

Tudi takole so si nekateri poiskali mesta, da bi čimbolje videli, slišali ali fotograr 
firali pevski festival. Jože Zorko se le s svoio kamero pogumno spazil na streho, 
T želji, da čimbolj vemo posname mnoztcni Koncert. Pa še naj kdo reče, da ljudje 
ničesar ne žrtvujejo za kulturo! 

Tri dni med pevci hodila in reportažo pripraviU: MILAN BOŽIC 
TONE VRABL 



NAGRAJENI REŠEVALCI 
2reb je nagrade razdelil ta-
ole: 
nagrada: 50 din — DARIN-
KA VRECER, Zagrad 37, Ce-
lje, 

, nagrada: 30 din — MALCI 
KOZAR, Mozirje 181, 
nagrada: 20 din — CIRILA 
i'ODKRIŽNIK, Zagrad 9, 
Slov. Bistrica, 
nagrada: 20 din — MARJAN 
GRADIŠNIK, V. P. 6972/12, 
11273 Batajnica, 
nagrada: 10 din — DARIN-
KA RAUTER, Planinna 23, 
Planina pri Sevnici, 
nagrada: 10 din — IVAN 
STANCER, Celje, Aškerče-
va 3, 

, nagrada: 10 din — MINKA 
BEZENŠEK, Celje, Linhar-
tova 18. 

Vsem izžrebancem bomo na-
rade i)oslali f>o pošti, česti 
uno! 

REŠITEV 
Vodoravno: trata, Aalen, Ski-
I, A, gen, harfa, kava, vrba, 
atis, at, prevoz, ris. J, krop, 
traža. Re, top, Iza, 1, DV, 
mi. Rab, uk, igrica, Lovran. 

lAGICNI LIK 
iodoravno in navpično: 1. 
laklada, 2. akvarij, 3. Kla-
lanj, 4. maraton, 5. edinost. 

ZA BISTRE OČI 

Sličici se med seboj razlikujeta v 20 podrobnostih. 
Poskusite najti vse! 

Na podlagi 26. člena s ta tu ta 
SKLADA ZA FINANCIRANJE U K t Z B E N I H 
DEJAVNOST! OBČINE LAŠKO 
komisi ja za podel jevanje š t ipendi j 

RAZPISUJE 
JAVNI NATEČAJ 
za podelitev š t ipendi j učencem in š tuden om za š tud i j na slede/'ih íolnh: 

a ) VISOKE SOLE uspehom, če predloži jo pot rd i lo šole, da so se 
1 na fakul te t i za naravoslovje in tehnologi jo, . učili pod izredno teekimi pogoji , 

oddelek za tekst i lno tehnologijo 
2 na ekonomski fakul te t i 2. Za š t ipendi jo pod d) se lahko p r i j av i jo intere 
1 na pravni fakul tet i " senti za katerokol i viš jo ali visoko šolo, ki 
1 na fakul te t i za a rh i tek turo , gradbeniš tvo in i zpohi ju je jo razpisne pogoje. 

geodezijo — geodetsko komunalni oddelek 
1 na fakul te t i za a rh i tek turo , gradbeniš tvo in 3. Ob enakih ostal ih pogoj ih ima jo prednost tisti 

geodezijo — oddelek za a rh i tek turo interesenti , ki ob i sku je jo višje letnike šole, za 
1 na biotehnični fakul te t i — gozdarsko lesni ka te re je š t ipendi ja razpisana, 

oddelek 
1 na filozofski fakul te t i , psihologija 4. In teresent i vložijo p ismene vloge, kolkovane г 

^^ , ^^ ^ ^ 1 din upravne takse na naslov: Skupščina 
b) VIŠJE ŠOLE občine Laško — Komis i j a za pode l jevanje šti 

1 na pedagoški akademi j i — ortopedagogika pendi j . 
1 na višji komercialni šoli K vlogi pr i loži jo izpohijen vpraáalnik za dode-
1 na visoki konfekci jski šoli Utev š t ipendi je z ustreznimi l is t inami, določe-

nimi z vpraša ln ikom. 
C) S R E D N J E ŠOLE 

1 na tehniški tekstUnl šoU — tkalska smer 6. Na teča j t r a j a do 30. j un i j a 1971, vloge prispele 
2 na ekonomski s rednj i šoli p o tem d a t u m u ne bodo obravnavane. 
1 na tehniški šoli za kemi jsko s t roko 
1 na tehniški šoli za lesno s t roko 6. Prednos t v na teča ju i m a j o občani občine Laško 
1 na tehniški šoli za s t ro jno s t roko 
2 na gimnazi j i pedagoške smeri 7. O imdu na teča ja bodo interesenti obveščeni. 
2 na gimnazij i 

8. Interesent i , , ki bodo na na teča ju uspeli , sklenejo 
d ) ena NA VIŠJI ALI VISOKI S O U K A T E R E K O U s Sk ladom pogodbo. 

SMERI. 
9. In te resentom, ki ne bi zadosti l i vsem na teča jn im 

pogojem, ne bodo vloge vzete v pos topek. 

RAZPISNI POGOJI: Vprašalniki k vlogi za dodelitev š t ipendi je (točka 
4 na teča jn ih pogojev) , so na razpolago v spre 

1. v razpisu za podeli tev SUpeadij lahko sode lu je jo jemni p isarni upravn ih organov občine Laško in 
učenci in š t uden t j e , k i so v zadn jem letu šo lan ja na vseh k ra jevn ih urad ih občine, 
dosegli n a j m a n j sledeči učni uspeh: učenoi 8. 
razreda osnovne šole prav dober uspeh, učenci Zainteresirani lahko dob i jo in formaci je o na teča ju 
s redn j ih šol dober uspeh, fttudentje viš j ih in in o določbah pravi lnika o pode l jevan ju štipendi.i 
visokih šol dober uspeh. osebno vsak u radn i dan na oddelku za obče zadeve 

in družbene službe občine Laško, soba št . 29. 

Ne glede na določbe prve alinee p re j šn jega od- Sklad za f inanc i ran je družbenih dejavnost i 
s tavka lahko sode lu je jo v na teča ju tud i učenci, občine LaiMco, komis i j a za podel jevanje 
И so končali 8. razred osnovne šole le z dobr im š t ipendi j 

& L E R EMIL LILEK - VELIKI HUMANIST 50. OBLETNICI MATURE 

tStrog je oče, ki zahteva, 
kar mora biti.« 

»Boriti se je proti surovosti v 
familiji in krutosti гшргат 
Hvalim.« 

^Najhujša človekova nasprot-
nika sta alkohol in tobak.« 

»Uri tudi levo roko^ sicer 
iesna stran možganov pre-
feč trpi.« 

»Krepi voljo, krepka volja je 
Pot do uspeha.« 

poštu j nasprotnikovo mne-
nje! Bodi v občevanju vselej 
gentleman.« 

»Filozofija mora registrirati 
'Rezultate ved in tvoriti sin-
ieso.« 

Gornje misli Emila Lile-
ita navajam iz svoje be-
težnice, ki jo še danes hra-
ftim. Položil jih je na srce 
lam maturantom, ki smo se 
1. julija 1921. poslavljali od 
'Cel j sike gimnazije. 
; Sledeč znanemu geslu: Ne 
Samo, kar veleva mu stan, 
W more, to mož je storiti 
(lolžan!, je izrabil še zadnjo 
Priložnost, da še enkrat na 
lirafcko povzame svojo življen-
j e modrost, ki je dihala iz 
^ e h e m ^ a njegovega predava-
''ia iz svetovne in narodne 
•godovine. še enkrat je iz-
pričal svojo veliko ljubezen 
^ spoštovanje do svojih 
'^i^cev, še enkrat je odprl 
^^ed nami svojo plemenito 

dušo ter nam spregovoril iz 
srca v srce. 

Njegov »vade mecum«, ka-
kor je sam imenoval svoj 
poslovilni govor, me je 
kot misel vodila skozi celo 
moje življenje. Zakaj beseda, 
ki je izgovorjena ob tako 
pomembnem dogodku, kot je 
abiturientsko slovo, se zari-
je v človekovo zavest in naj-
de odmeva v odločilnih člo-
vekovih trenutkih: tako bi 
ravnal moj velik učitelj! Se-
veda je to spoznanje včasih 
prišlo prepozno. Vem, da bi 
me tedaj Emil Lilek vpra-
šujoče prebodel s svojim 
predimim pogledom in me 
nemo posvaril, kakor me je 
nekoč kot četrtošolca, ko 
sem ga razočaral s svojim 
odgovorom. Ta njegov po-
gled me je skelel, da sem se 
z vso silo vrgel na študij 
zgodovine. Ko sva se v osmi 
zopet srečala pri zgodovin-
stiem pouku, sva bila naj-
boljša prijatelja. 

Prizanesljivo je odpuščal na-
pake, če je videl tvoje kesa-
nje in prizadevanje, da na-
pako popraviš. Imel je iz-
redno lastnost, da ni poznal 
maščevalnosti, da je odpu-
ščal celo svojim osebnim na-
sprotnikom. Te si je nako-
pal s svojo odkritosrčnostjo 
in poštenostjo, zakaj resni-
ca in poštenje često bodeta 
v oči. Emil Lilek je imel po-
gum, da je obsodil vse, kar 
je spoznal za zgodovinsko 
in družbeno laž. 

Zaradi obsodbe pretiranega 
kulta Zrinjskih — Ггапкора-

nov si je nakopal hude na-
sprotnike v Anti Tresiću-Pa-
vičiću in drugih takratnih 
meščanskih politikih na Hr-
vaškem. Zato ni dobil direk-
torskega mesta na klasični 
gimnaziji v Zadru, čeprav je 
v letih 1907—1909 začasno 
upravljal to gimnazijo. Do 
direktorskega mesta se ni 
dokopal niti v Celju, kamor 
je prišel v jeseni 1909. Postal 
je le »didaktični in pedago-
ški vodja nemško-slovenskih 
samostojnih razredov«, admi-
nistrativno podiejen ravnate-
IjtV nemške klasične ginrna. 
zi je .Klemensu Prof tu. 

Jeseni 1913 sem prestopil 
prag te okrnjene slovenske 
gimnazije v Kukovčevi hiši 
Pred grofijo 21. Malo je 
manjkalo, da nam prva sve-
tovna vihra ni odpihnila 
te dvojezične šolske ustano-
ve, ki si jo je slovenski na-
rod z muko priboril, živo se 
še spominjam dneva, ko 
smo büi zbrani v Maksimili-
janovi cerkvi pri šolski ma-
ši; kakor bomba je udarila 
med nas novica, da je izvr-
šen atentat na Franca Ferdi-
nanda. Naše gimnazijsko po-
slopje je kmalu zasedlo voja 
štvo. Le odločnemu Lilekove-
mu prizadevanju se imamo 
zahvaliti, da nam je izposlo-
val zasilne prostore v »nem-
ški« gimnaziji. Pod Lileko-
vim vodstvom smo slovenski 
dijaki hodili t ja do petega 
razreda, nakar smo prišli 
pod neposredno vodstvo Kle-
mensa Profta. O teh črnih 
dneh našega šolanja smo go-

vorili že poprej. 
Jeseni 1918 so nam podalj-

šali ix>čitnice za dober me-
sec. šesti razred smo začeli 
v zelo neurejenih razmerah. 
Avstro-ogrski vojaški stroj je 
začel pokati na vseh straneh. 
Slovenci smo glasno dvigali 
glave in nismo več priznava^ 
li avtoritete nemških profe-
sorjev. Sredi mesta smo jav-
no zažgali črno-žolto zastavo. 
Težko smo čakali dekret Na-
rodne vlade v Ljubljani, ko 
naj bi Proft in Lilek zame-
njala vlogi. Medtem ko je Li-
lek postal »2ačasni« ravna-
telj slovenske gimnazije, naj 
bi Protft postal vodja samo-
stojne nemške vzporednice. 
Toda Proft je nenadoana »zbo-
lel« in tako smo Slovenci in 
Nemci ostali še pod istim 
klubokom. Začasno je rav-
nateljeval prof. Engelbert Po-
točnik V začetku januarja 
1919 so nas Slovence in Nem-
ce končno ločili, vendar le 
za kratek čas, ker so nem-
ške paralelke po dveh, treh 
.mesecih odmrle. Večina nem-
ških profesorjev se je bila 
odselila v Nemško Avstrijo 
in Nemčijo, nemški dijaki 
p>a so se razkropili V jese-
ni 1919 smo se preselili v 
novo gimnazijsko poslopje na 
Otoku, ko se je iz nje izseli-
la začasna vojaška bolnišni-
ca. Klasična gimnazija se je 
hkrati prelevila v realno 
gimnazijo po vzoru srbskih 
gimnazij. Vsi Celjani, pred-
vsem pa dijaki celjske gim-
nazije, smo pričakovali, da 
bo Emil Lilek imenovan za 

novega direktorja (tudi ta 
naziv je bil nov). Zato smo 
bili presenečeni, ko se nam 
je kot novi direktor predsta^ 
vil Anton Jeršinovič. Vsi 
smo čutili, da se je Emilu Li-
leku zgodila kirivica, čeprav te-
ga sam ni pokazal. Nasprot-
no, s prav mJadostnim p>o-
letom — takrat miu je bilo 
68 let — in stoičnim mirom 
se je povrnil k predavanjem 
zgodovine. 
' Kar se je drugim mor-
da zdela »capitis deminutio«, 
je bila za nas dijake prava 
sreča. Nemški profesorji so 
namreč enostransko in ne-
znanstveno obravnavali zgo-
dovino, z Emilom Lilekom pa 
smo dobili za predavatelja 
visoko izobraženega moža, 
mojstra svoje stroke in peda-
goga velikega formata. Za naš 
razred je to bik) še toliko 
pomembnejše, ker smo bili 
tik pred vstopom na uni-
verzo. Njegov zares akadem-
ski način razlaganja snovi je 
bil temeljita priprava za na-
daljnji študij. Z intenzivnim 
načinom dela in zanimivo 
obravnavo tvarine je dose-
gel, da smo si v zadnjem le-
tu gimnazijskega šolanja pri-
dobili več zgodovinskega 
znanja kot vsa prejšnja leta. 
Zgodovinsika snov zanj ni bi-
la skupek bajk, pustolovskih 
dogodivščin roparskih vitezov 
in vojnih izživljanj kronanih 
glav, marveč sklenjen niz do-
godkov in gibanj, političnih, 
kulturnih, verskih üi nacio^ 
nalnih, ki so prispevali k 
razvoju človeške misli od ča-

sov krapinskega človeka pa 
vse do najnovejših tokov in 
gibanj, številnih letnic, ce-
sarskih in papeških rodovni-
kov in druge navlake m tr-
pel; prav to pa .so nam vte-
pali v glavo nemški profe-
sorji. 

Zgodovinsko snov je prika-
zoval skozi prizmo svojih de-
mokratičnih in kozmopolit-
Sikih nazorov, ki so ga tesno 
povezovali z najnaprednejši-
mi duhovi svoje dobe. Viso-
ko je cenid osebna prijateljst-
va češkega filozofa Tomaža 
Masarika in srbskega antro-
pologa Jovana Cvijiča ter 
nam je posredoval njune 
misli in znanstvena dogaja-
nja. 

Emil Lilek je bil goreč po-
bornik svobode misli in 
prepričanja. Všeč mu je 
bU dijak, ki je imel svoj jaz 
in samoniklo sodbo; v tem 
duhu nas je metodično vzga-
jal. Mimo vseh uradnih učbe-
nikov zgodovine je snov izbi-
ral in prednašal s poudar-
kom na tistih dejstvih, ki so 
utegnila v nas pobuditi svo-
bodno razmišljanje in razvi-
jati sposobnost, da ločimo 
dobro od zla, bistveno od ne-
bistvenega, napredno od na-
zadnjaškega. Tako je npr. z 
nami obširno obdelal franco-
sko revolucijo, njene vzroke 
in posledice ter nam zluščil 
njeno pozitivno jedro, da je 
visoko dvignila zastavo svo-
bode, bratstva in enakosti 
ter formuliraJa temeljne člo-
vekove pravice. 

Dalje prihodnjič 



ZUNANJEPOLITIČNI PREGLED 

tetrta obletnica šestdnevne 
vojne lia Sinaju je minila bre/ 
incidentov, vendar pa tudi 
brez očitnih znamenj, da bi se 
utegnile razmere končno nor-
malizirati. Obe strani sta se 
vzdržali kakršnih koli oboro-
ženih akcij in to je svet tudi 
pričakoval. Po diplomatski 
ofenzivi Kaira in vrsti stikov 
na najrazličnejših ravneh ,је 
sicer v zadnj(>tm času ka/ulo, 
da utegne priti do tako želje-
nega trajnega miru, pa so vsa 
prizadevanja ostala brez sa 
dov. V Kairu so v priložnost-
nih govorih vojaški voditelji 
sicer ob obletnici izjavili, da 
je »bitka neizbežna« in da se 
»spopadu, brez katerega iil 
vrnitve okupiranega ozemlja, 
ni mogoče izogniti« — toda 
te izjave malokdo jemlje do-
besedno. So bolj izraz notra-
njih potreb in, vsaj malce, 
namenjene Izraelcem v sva-
rilo. Večina opazovalcev se še 
vedno strinja, da bi Izraelci 
bržkone dobili tudi to rundo 
boja — če bi do spopada pri-
šlo. Egiptovska armada in ar-
made njenih arabskih zavezni-
kov so sicer na papirju šte 
vilnejše in tudi seznam tan-
kov, letal in topov prekaša 
izraelskega, toda v vojni to 
ni vselej odločilno. Izraelska 
armada je ta trenutek verjet-
no kljub vsej sovjetski pomo-
či še vedno boljša kot arma-

de njenih arabskih nasprotni-
kov in tega se v Kairu in 
drugod po vsej verjetnosti za 
ve(hijo. Ce bi bili povsem pre-
pričani v svojo vojaško pre 
moč, bi najbrž že udarili in 
poskusili uresničiti svoje be-
sede in napovedi — da je 
namreč moč okupirano ozem 
Ije dobiti nazaj samo s silo. 
Ker pa vedo, da tega niso 
zmožni (ali pa je izid vojaške 
akcije vsaj skrajno dvomljiv), 
.še vedno poskušajo z diplo-
matsko akcijo. Toda ta je, kol 
je videti, v slepi ulici. Tak je 
trenutni položaj biižnjevzhod-
ne krize. 

Naš državni sekretar za zu 
nanje zadeve Mirko Tepavac 
je prispel na uradni obisk v 
Peking, s čimer se začenja 
novo obdobje v odnosih med 
Kitajsko in Jugoslavijo. To je 
vrh dosedanjih prizadevanj 
Beograda in Pekinga, ki bi 
očitno rada do.segla tisto, kar 
sta v minulih letih zamudili: 
dobre in plodne obojestran-
ske odnose med državama. V 
tem obisku ni nič presenet-
ljivega, ker je izraz iz meseca 
v mesec boljših odnosov- Spri-
čo tega, da imamo s Kitajci 
vendarle precej stičnih točk 
in da si nedvomno želimo tudi 
bistveno boljše gospodarsko 
sodelovanje, je utemeljena do-
mneva, da bo obisk našega 

državnega sekretarja za zuna-
nje zadeve odprl nove možno-
sti za še boljše sodelovanje 
na vseh tistih področjih, kjer 
ga doslej nI bUo ali pa je bilo 
več ali manj le simbolično. 

Na Kitajskem je tudi ro-
munska državno partijska de-
legacija, ki jo vodi Nlcolae 
Cleausescu. Poročajo, da so 
Romuni doživeli sprejem, ki 
je prekašal vse okvire urad-
nega protokola In na trenutke 
mejil že na pravljičnost. No-
benega dvoma ni, da je Ro-
munija tako le še utrdila svo-
je že tako prisrčne odnose s 
Kitajsko — za zdaj pa lahko 
le domnevamo, kako na to 
gledajo v Moskvi. Verjetno ni-
smo daleč od resnice, če po-
vemo, da bržkone tega ne 
spremljajo z kdove kakišnimi 
simpatijami. 

Sestanek zunanjih in 
obrambnih ministrov dežel 
članic NATO v Lisboni se je 
predvsem ukvarjal s sovjet-
skim predlogom o postopnem 
znižanju tujih vojaških sli v 
Evropi, NATO je sicer po-
zdravil to pobudo, vendar z 
mnogimi pomisleki. Kden Iz-
med njih je, da bi se morale 
ameriške čete —- če bi do ta-
kega sporazuma vendarle pri-
šlo — umakniti kar za 6000 ki-
lometrovC namreč prek Atlan-
tika v Združene države Ame-

rike), sovjetske pa le za ne-
kaj sto kilometrov. Edino, kar 
lahko najiovemo z vso zanes 
Ijlvostjo je, da bodo o tem 
spregovorili še mnogo, mnogo 
besed predno se bo iz pred-
loga izcimil dokončen spora-
zum. 

Položaj v Jordaniji se je za 
silo umiril prav tako hitro, 
kot se je poslabšal, čeprav 
obe strani — komandosi In 
kraljeva vlada — še naprej 
obtožujeta druga drugo, so 
oboroženi spopadi prenehali 
in v deželi je zavladal vsaj 
relativen mir. Medtem je Hu-
sein v nekem intervjuvu izja-
vil, da bi bil voljan pristati 
na manjše spremembe meja, 
če bi to doprineslo k končni 
rešitvi problema. 

Potem ko je policija v 
Stockholmu našla še en re-
volver, ki je bil last terorista 
Anteja Stojanova in omenja-
jo to kot važen dokazni ma-
terial za sojenje, ki se bo za-
čelo predvidoma 20. junija, 
pa je švedska televizija zopet 
dala priložnost ustaškim tero-
ristom, da so z malega zaslo-
na propagirali svoje načrte in 
akcije, kar je vzbudilo med 
našimi delavci na švedskem 
vihar protestov, pričakovati 
pa smemo tudi uradno inter-
vencijo našega zunanjega mi-
nistrstva. 

SPREMENITI, 
DA BO PO STAREM 
PRAVI IN NAVIDEZNI PRIJATELJI KMETOV 
— VSI KMETJE NE MOREJO BITI KULAKJ 

— NOV ZAKON NAJ BO JASEN 
IN NATANČEN 

Kako naj bo po starem, če 
spremenimo? Preprosta 
kmečka pamet tega res ne 
more razumeti. Zakaj naj bi 
sploh spreminjali, če naj os-
tane po starem? Tega pa no-
čejo povedati, čeprav zelo 
dobro vedo nekateri »prija-
telji« kmetov. Sicer pa za-
kaj bi ugibali. Raje poglejmo, 
kaj se je spremenilo pri up-
ravljanju zasebnih gozdov. 
Kmetje ugotavljajo, da nič 
ali skoraj nič, čeprav so tudi 
gozdarji in drugi na javnih 
razpravah podpirali želje 
kmetov v zadruge, organiza-
cije združenega dela in po-
godbene skupnosti. Nasprot-
niki takih idej ne upajo glas-
no izražati svojega nezado-
voljstva. Ne smejo priznati, 
da niso pravi prijatelji vseh 
kmetov. Zato so z besedami 
za nov zakon, hkrati pa ugi-
bajo, kako bi njegovo besedi-
lo prikrojili tako, da v kme-
tijstvu ne bi bilo treba veli-
ko spremeniti. Zlasti ne go-
spodarsko najpomembnejših 
stvari, ki zdaj ustrezajo 

njim. Pri tem iščejo podporo 
tistih kmetov, ki so jim do. 
slej nudili več kot drugim. 

Kmetje pa imajo vse vei 
pravih prijateljev. Celo me<j 
ljudskimi poslanci. Zato lah. 
ko upajo, da bo nov zakon q 
njihovem združevanju veliko 
boljši, kot so popravljeni 
predpisi o upravljanju njiho. 
vih gozdov. V dosedanjih ras 
pravah so poslanci opozarjali, 
naj zakon natančneje dolo^ 
pravice kmetov kot v go» 
darstvu, da jih ne bo mogel 
nihče izigravati ali tolmačiti 
v svojo korist in škodo km& 
tov. Sicer pa naj predvsenj 
kmetje povedo, kakšne orga. 
nizacije si želijo. 

Doslej so imeli kmetje, ki 
so se želeli gospodarsko pove-
zovati mimo obstoječih orga-
nizacij, veliko prikritih in od-
kritih nasprotnikov. Očitali 
so jim, da bi se radi politič-
no povezovali, da želijo razvi, 
jati kulaštvo in še druge gre-
he. 

Kdor ve, kaj pomeni t»©' 
seda kulak — bogat kmet, ki 
izkorišča druge — bo brez 
oklevanja priznal, da se vsi 
kmetje ne morejo spremeniti 
v kulake. Zakaj torej ovirati 
vse kmete, da bi se povezo-
vali po svoji volji pri obde-
lovanju kmetij in prodaji pri-
delkov. Zakaj ne bi vodili 
stroge politike le proti ti-
stim, ki bi bili na poti, da 
postanejo kulaki? In še to v 
sodelovanju g kmeti, ki niso' 
tako netmini, da bi se pusti-
li izkoriščati, kadar lahko 
to preprečijo. 

široka ali množična orga-
niziranost kmetov pa ne mo-
re škodovati tistim, ki radi 
naštevajo nerešene probleme 
v kmetijstvu. Močna organi-
zacija bo s tehtnimi dokazi 
gotovo laže prepričala tiste, 
ki odločajo o stvareh, kot ne 
organizirana množica. 

Kmečki pridelki niso po 
trebni le kmetom, ampak tu-
di vsemu prebivalstvu, kot su-
rovina pa še industriji. Kdor 
to upošteva, ne more biti na-
sprotnik kmetov niti mu 
kmetje ne morejo biti deve-
ta briga. Ker pa tisti, ki so 
od neorganiziranih kmetov 
imeli največ koristi, ne miru-
jejo, kmetje ne smejo čaka-
ti, da se bodo stvari izbolj-
šale brez njihovega odločnega 
sodelovanja. Biti morajo ena-
ko vztrajni kot nasprotniki. 
Le takrat ne bo ostalo po sta-
rem. Jože Petek 

NOTRANJEPOLITIČNI PREGLED 
Na vseh ravneh našega no-

tranje političnega in gospo-
darskega dogajanja opažamo 
v zadnjem času — in tudi 
dnevi minulega tedna v tem 
pogledu niso biili kakšna iz-
jema — nekakšno zatišje; bo-
lje rečeno: povsod opažamo 
nekakšne okvirne PRIPRAVE 
NAČRTOV BODOČE DEJAV-
NOSTI, kar bi pravzaprav 
lahko označil za začetek iz-
vajanj naše začrtane politike, 
oprte na sklepe iz obdobja 
zadnjega meseca ali dveh. 

Vsesplošne priprave na ne-
kakšno spremembo, na zače-
tek novega akcijskega obdob-
ja, na nove sistemske reši-
tve so tudi razumljive: navse-
zadnje smo sedaj skoraj tik 
pred začetkom uveljavljanja 
napovedanih ustavnih spre-
memb s celo kopico sistem-
skih novosti, v podrobnostih 
še vedno potekajo priprave 
za vsestransko izvajanje to-
kratnih BRIONSKIH SKLE-
POV, razen tega pa, mimogre-
de povedano, prav sedaj tu-
di potekajo vsestranske pri-
prave za sprejem SREDNJE-
ROČNIH NAČRTOV za razvoj 
in dejavnost naših družbenih 
skupnosti v prihodnjem pet-
letnem obdobju. 

V takšnem okviru se je to-
rej gibala, kot rečeno, tudi 
naša notranje politična de-
javnost v dneh minulega ted-
na. Prejšnjo sredo smo izve-
deli za vsebino razprave ko-
ordinacijske komisije ZIS, ki 
je dva dni obravnavala vr-
sto predlogov za UREDITEV 
NEKATERIH SISTEMSKIH 
VPRAŠANJ (za ureditev zu-
nanje tr.govinskega in deviz-
nega sistema, razen tega pa 
je komisija razpravljala še o 
zamislih novega davčnega si-
stema in sistema financiranja 
funkcij federacije). Stališča 
v koordinacijski komisiji — 
seji na Brionih so prsostvo-
vali tudi pred.sedniki repubü-
ških in pokrajinskh izvršnih 
svetov — o teh vprašanjih 
so se sedaj že precej zbliža-
la, tako da - bodo pristojni 
organi že lahko začeli v zve-
zi z načetimi vprašanji pri-
pravljati ustrezne zakonske 
predloge. 

Minulo sredo se je odprla 
tudi razprava o politični de-
javnosti ZKJ pri uresničeva-
nju sklepov brionske seje in 
sklepov kongresa samouprav-
Ijavcev (o tem je razprav-
ljalo predsedstvo ZKJ). Iz 
ražena je bila nujna potreba 
po ustreznem AKCIJSKEM 

PROGRAMU na vseh ravneh 
v zvezi s temi nalogami. V 
enem izmed sprejetih skle-
pov predsedstva ZKJ je iz-
ražena pozitivna ocena ukre-
pov, ki jih je ZIS že spro-
žil v smislu stabilizacije na-
ših gospodarskih gibanj —in 
izražen predlog, naj ZIS u-
stanovi medrepubliško koor-
dinacijsko telo za uresničeva-
nje in nadaljnjo izpopolnitev 
stabilizacijskega programa v 
duhu ustavnih dopolnil, ne 
da bi čakal na trenutek, ko 
bodo ta dopolnila dokončno 
sprejeta. Konkretno je o ak-
cijskih programih minuli pe-
tek razpravljal tudi sekre-
tariat CK ZKS — ki je ob-
ravnaval in sprejel program 
za uresničevanje sklepov zad-
nje seje CK ZKS. Med dru-
gim je bilo ob tem rečeno, 
da morajo hkrati z akcij-
skim programom republiške-
ga izvršnega sveta podobne 
programe pripraviti tudi vse 
družbeno politične organiza-
cije — v Zvezi komunistov 

pa je treba pripraviti akcij-
ske programe vse do organi-
zacij v delovnih kolektivih 
in do krajevnih skupnosti. 

Precej konkretneje od vse-
ga, kar smo registrirali zgo-
raj, pa je izzvenela razprava 
(bila je minulo sredo) v 
eni izmed komisij CK ZKS, 
ki je razpravljala o akcij-
skem programu republiškega 
izvršnega sveta za URESNI-
ČEVANJE STABILIZACIJ-
SKIH NALOG našega gospo-
darstva, oziroma vse naše 
družbene skupnosti. Med to 
razpravo so spregovorili o 
podatkih o gospodarskih gi-
banjih v zadnjem času — in 
ti podatki kažejo, da se je 
stanje prej poslabšalo kot 
pa izboljšalo, saj so se na 
primer osebni dohodki do 
konca aprila povečali za 23 
odstotkov, cene v Sloveniji 
za 12,3 odstotke, izvoz se je 
povečal v Sloveniji komaj za 
1 odstotek (v celoti za vso 
državo pa je celo manjši od 

lanskega) ob sočasnem občut-
nem povečanju uvoza (v Slo-
veniji kar za 34 odstotkov in 
v Jugoslaviji še več, za 36 
oćtštotkov) in še in še. Za-
torej so v komisiji CK ZKS 
menili, da je akcijski pro-
gram republiškega izvršnega 
sveta v smislu dejanske sta-
bilizacije resnično nu^en in 
da ga ljudje tudi pričakuje-
jo, pa čeprav so v njem na-
povedani tudi nekateri admi-
nistrativni ukrepi z določe-
nimi omejitvami. In še nekaj 
so poudarili: v Sloveniji si 
z vsemi močmi prizadevamo 

. doseči stabilnost na vseh rav-
neh, sklepamo razne družbe-
ne dogovore, npr. o delitvi 
dohodka, bojujemo se z raz-
nimi ukrepi proti pereči ne-
likvidnosti — vendar sami v 
tem ne bomo uspeli, kolikor 
ne bo doseženo enotno do-
govarjanje o rešitvi teh vpra-
šanj med vsemi republikami. 

Javna razprava, ki je pote-
kala po vsej državi — in 

seveda tudi v Sloveniji — o 
predvidenih ustavnih spre-
membah, je bila svojevrsten 
referendum naših ljudi, ki so 
izrazili POLNO PODPORO 
spremembam oziroma dopol-
nilom ustave, kot si jih se-
daj zamišljamo. Spremembe 
v ustavi so naši l judje oce-
nili kot pomemben korak na-
daljnjega razvoja našega 
družbenega sistema — to so 
ugotovili na seji zvezne u-
stavne komisije, ki je prej-
šnji teden že razpravljala o 
dokončnem besedilu predvi-
denih ' ustavnih sprememb. 
Zyezna skupščina bo do kon-
ca tega meseca odločala o 
sprejemu ustavnih dopolnil 
— in julija se bodo neka-
tera od teh dopolnil že za-
čela uveljavljati: izvolili bo-
do predsednika republike 
(kot je znano, je bil soglasno 
spet predlagan predsednik 
Tito), proglasili bodo izbor 
predsedstva SFRJ, izbrali bo-
do ölane ZIS in funkcionarje 
zvezne uprave, še pred tem 
pa bodo morale republiške 
oziroma pokrajinske skupšči-
ne izbrati svoje zastopnike 
za predsedstvo države. 

RAZPIS 
Gimnazija < Celje razpisuje 
vpis učencev v 1. razred 
za šolsko leto 1971/72. V 
1. razred bo sprejetih 240 
učencev, ki so uspešno 
končali osnovno šolo (z 
odličnim, prav dobrim ali 
dobrim uspehom) in niso 
starejši od 17 let. 
Kandidati naj pošljejo na 
Gimnazijo v Celju najka-
sneje do 24. junija nasled-
nje: 
1. Prijavo (obr. 1,20 DZS), 
kolkovano z 1 dinarjem; 
2. Originahio spričevalo o 
uspešno dokončani osnov-
ni šoli 
V prijavi navedite, katere-
ga od treh tujih jezikov 
(francoski, ruski, latinski) 
bi se želeli učiti kot drugi 
tuji jezik. 
Spisek sprejetih kandida-
tov bo objavljen na oglas-
ni deski Gimnazije od 28. 
junija dalje. 



SMRT NA CELJSKIH CESTAH 
ŽE 39 MRTVIH V PROMETNIH NESREČAH NA CELJSKEM 

OBMOČJU 

Snio na pra^u vročih me-
fcev in turistične sezone, ki 
^ nosi s sabo tudi povečan 
lestni promet in veliko več 
jromelnih nesreč, kot je obi-
;дјпо za druge mesece. Ved-
,0 več je nesreč pri katerih 
,j težko govorili o objektiv-
,ih vzrokih, torej slabih ce-
itali ali neurejeni signaliza-
;iji. 2al je promet na celj-
ilicm območju postal divja-
jje, kjer se mnogi neprevidni 
vozniki izživljajo s pritiska-
jjem na plin ter tako sprav-
jajo v nevarnost sebe ш 
jruge. Miličniki, ki jih je 
?edno premalo, delajo koli-
{or zmorejo, toda kazni so 
povsem neobčutne. Vpraša-
ije je koliko žrtev bo še 
|)Otrebno, da bo spremenjen 
(akun o najvišjih kaznih za 
prometne nesreče. Mandatne 
^azni so blago povedano za 
marsikoga povsem nepo-
membne in zato ni čudno, če 
mova in znova ugotavljamo, 
da je vedno več izsiljevanj 
prednosti, prehitevanja v 
škarje in prekoračenih hitro-
sti. Tudi pešči in kolesarji 
so skrajno neprevidni, če-
prav so najmanj zaščiteni. 
Rdečo luč na semaforju upo-
števajo le, če je v bližini mi-
ličnik s piščalko. 

Pretekli teden v petek, sta 
se zgodili dve prometni ne-
sreči, ki sta zahtevali člove-
ško življenje. Tako je število 
žrtev cestnega prometa na 
celjskem območju nenadoma 
poskočilo na 39. Tako se lah-

ko danes realno vprašujemo 
kdo bo 40. žrtev, koncem leta 
pa bomo govorili o 100. žrtvi. 
Toliko mrtvih lahko predvi-
devamo, pa naj bo to še tako 
žalosto. 

V petek je Alojz Škorjanc, 
doma v Volčjem potoku, vo-
zil z osebnim avtomobilom iz 
Vranjskega proti Celju. Po 
levi struni ceste mu je pri-
peljal nasproti s kolesom 21. 
letni Vlado Trnanič iz Cvr-
stac vasi. Trnanič je tik pred 
avtomobilom nenadoma za-
peljal na desno stran ceste, 
škerjanc se mu ,je sicer po-
skušal izogniti, toda nesreče 

ni bilo mogoče preprečiti. 
Kolesar je obležal mrtev na 
kraju nesreće. 

Drugo težko nesrečo so za-
beležili na cesti IV. reda v 
Zagrebenu pri Libojah. 20-
letni moped ist Silvo Ramšak 
iz Liboj in .45-letni motorist 
brez izpita Andrej Guček iz 
Liboj sta si pripeljala na-
sproti po sredini ceste, ker 
sta se oba izogibala mlakam. 
Guček je vozil zelo hitro. V 
silovitem trčenju je Ramšak 
umrl, Gučka pa so prepelja-
li v bolnišnico zaradi težkih 
poškodb. 

M. SENICAR 

MOTORKA GA JE ZADELA 
V DELOVNI NESREČI UMRL 57-LETNI 

H.ŽEKAR 
Delovna nesreča na železni-

ški progi se praviloma konča 
tragično. Tokrat je bilo tudi 
pred dnevi, ko se je ponesre-
čil 57-letni Hinko žekar, oče 
šestih otrok iz Nove vasi 
pri Šentjurju, zaposlen kot 
kvalificirani progovni pre-
glednik. 

žekar je s sodelavcem Ma-
rjanom Zgorelcem v bližini 
celjske železniške postaje pri-
vijal vijake na kretnici. Na 
postajo je iz smeri Savinj-
ske doline vozil motorni vlak 
s strojevodnjo Ivanom Hla-
dinom IZ Strmca. Umaknila 
sta se tako, da sta stopila 
vsak na svojo stran proge. 
Hladin je z zvočnim signalom 
opozaijal ljudi in z zavira-
njem zmanjšal hitrost na 10 
kilometrov. V trenutku, ko je 
bila motorka pri Žekarju je 
ta stopil nazaj. Motorka ga je 
zadela. Udarec je bil tako 

močan, da je bil žekar , takoj 
mrtev. 

Baje je nekdo opazil, da 
žekar stoji preblizu motor-
nega vlaka in mu zaklical: 
»Pazi«, žekar je naredil ko-
rak stran To je bil korak 
v smrt. M. S. 

POŽAR NA 
LJUBNEM 

v ponedeljek popoldne je 
udarila strela v kozolec ER-
NESTA PODPEČANA na Ljub-
ném. Prihiteli so člani štirih 
prostovoljnih gasilskih druš-
tev, ki pa kljub požrtvovalne-
mu gašenju niso uspeli umiri-
ti silovitega ognja. Gre pa jim 
zahvala, ker so obvarovali so-
sednje stavbe, katere bi lahko 
ogenj zajel. Kozolec je zgorel, 
škodo so ocenili na 80.000 di-
narjev. 

ZADUŠITEV V PIREŠICI 
33-LETNI ADOLF PAŠ SE JE PONESREČIL PRI DELU 

V PESKOKOPU 

Zadnja nesreča v Pirešici 
nas znova prepričuje o tem, 
kako pomembno je spošto-
vanje predpisov o varnosti 
na delovnem mestu. Ce bi 
33-letni Adolf Paš doma iz 
Pongraca upošteval navodila, 
Se nesreča verjetno ne bi 
zgodila. 

Obratovodja v peskokopu 
podjetja Montana Žalec je 
določil Paša, da natovori na 
tovornjak suh material za 
cement. Paš je odprl prvi in 
drugi zapah na sipalniku in 
tako pričel polniti tovornjak. 
Toda pri t ret jem zapahu si-
palnika je ugotovil, da je ta 
zamašen. Brez vednosti ob-
ratovodje — čeprav bi mu 
moral povedati — se je od-
pravil ^ bunker, da bi odma-
šil zapah, šofer tovornjaka 
ni vedel, kam je odšel Paš 
in premaknil avtomobil. 
Medtem so drugi delavci od-
prli še 4. in 5. zapah in si-
pali material. Avtomobil je 
bil kmalu poln in šele tedaj 
so ugotovili, da Paša ni ni 
kjer. Menili so, da je morda 
stopil v bližnji gozd. 

četrt ure pozneje, približ-
no ob 20.45 je prišel na delo 
eden izmed delavcev ter 
skupno z obratovodjem ugo-
toiril, da je tretj i zapah za-

mašen. Stopila sta v bun-
ker in z železnim drogom 
sprožila material. Ko je ta 
začel odtekati sta zagledala 
Paša, katerega je suh mate-
rial pri odpiranju zapaha za-
dušil. Zdravnik, ki so ga 

poklicali je bil brez moči. 
Komisija je na kraju ne-

sreče ugotovila, da bi se mo-
ral Paš privezati preden se 
je spustil v bunker, še prej 
pa obvestiti obratovodjo ozi-
roma nadzornika. 

PADLA JE Z VOZA 
59-letna MATILDA RAT A J 

iz Hruševca pri Šentjurju je 
domačim pomagala pri sprav-
ljanju sena. Stala je na vozu 
v katerega je bil vprežen konj 
in tlačila seno. Nenadoma je 
konj potegnil in premaknil 
voz. Ratajeva je izgubila rav-
notežje, padla z voza in si 
zlomila tilnik. Zdravnik je lah-
ko ugotovil le še smrt-. 



28. — Minili so časi, ko smo takole priprav-
ljali večerjo! je zvišala glas Klara, ko je opazila, 
da je užgala s svojim govorom. 

— Atomska doba je tu! Naše jedi so pri-
pravljene v petih minutah, in to brez najmanj-
šega truda! je nadaljevala Klara. — Namesto, 

da bi se potili ob loncu, se predajmo kulturnim 
užitkom! 

Klara je izvlekla ličen tranzistorček in ga 
podala poglavarju. Ta je zavzet obrnil gumbek 
in tranzistorček je zapel kot škrjanček: 

ČE SE KUHA, 
NAJ SE KUHA 

VEDNO LE 
POSAVKA JUHA. 

— Tako je pribila Klara in odprla prtljažnih 
Izvlekla je naročje zavitkov odlične paradižn^j 
kove juhe. Stopila je h kotlu. | 

- Ven, nesnaga! je zavpila na Paradižnika 
vsula v vodo vse, kar je bilo v zavitkih. 





PREDSTAVNIKI ZVEZE KOMUNISTIČNE MLADINE V CELJU — V soboto so 
na povabilo celjske občinske konference ZMS prispeli v Celje predstavniki Zveze 
komunistične mladine Italije. V devetčlanski delegaciji je bilo tudi pet slovensko 
govorečili mladih ljudi. Po prisrčnem sprejemu v hotelu Celeia so si ogledali me-
sto. Milan Bratec, sekretar občinske konference ZMS in Ugo Poli, tajnik' pokra-
jinske ZKMI sta v zdravicah izrekla željo za še tesnejšim sodelovanjem mladih 
iz Jugoslavije in Italije. Popoldne so si italijanski gostje ogledali Dobrno in se 
s člani predsedstva OK ZMS Celje pogovarjali o zunanje političnih dogodkih, delu 
obeh organizacij in nadaljnjem sodelovanju. Verjetno bodo še letos mladi Celjani 
vrnili obisk. Foto: T. V. 

Občinskega gasilskega tekmovanja žalske občine se 
je udeležilo 16 članskih desetin. Najboljša je bila 
desetina Prebolda, pred Kapljo vasjo, Tovarno noga-
vic Polzelo itd. Na sliki tekmovalca ekipe Tovarne 
nogavic Polzela, na desni pa sodnik Ivan Gros iz 
Šempetra. 

Foto: T. Tavčar 

»Gaudeamus i g i t u r . . K d o ve, kolikokrat se je te dni na celjskih ulicah oglasila 
stara študentska pesem, tista, ki v naših časih oznanja zaključek šolskega leta ¡ц 
napoveduje za absolvente srednjih šol začetek novega dela, na višjih in visokili 
šolah. Da bi bilo tudi nadaljnje delo in učenje teh mladih ljudi vedno veselo in 
zdravo. . . (Foto: MB) 

Na Igli ob cesti v Logarsko dolino vihra nova zastava. Pred leti je splezal na Iglo, to nenavadno čudo narave, 
Mirko Supin iz Luč in tamkaj namestil manjšo zastavico, ki jo je vreme dodobra zdelalo. Minulo nedeljo pa 
se je na Iglo povzpel ALBIN ROBNIK, prav tako iz Luč in izobesil novo, precej večjo slovensko zastavo. Na 
prvi sliki ga vidimo, ko je dosegel zgornjo polico, od koder je po zadnji strani nadaljeval in dosegel vrh (dre 
ga slika). Potegnil je za sabo še zastavo in jo namestil v že prej pripravljen tulec, ki so ga zabetonirali v sk» 
lo (tretja slika). Po opravljenem delu je še privzdignil klobuk in veselo zavriskal (četrta slika). Mnogi izletnife 
ÎO z navdušenjem spremljali pogumnega planinca. (Foto: B. SI 

ZMAGALA JE 
LJUBEZEN 

Konec je bil tak kot v pravljici — zmagala je pra-
vica, zm.agala je dobrota in zmagala je ljubezen. Kaj 
hoćemo še več! In ljudje, ki so prej v bližnji in daljnji 
soseski stikali glave in čakali hujših zapletov — mkaj 
jih je pač bilo — so potem utihnili. Njihove radovedno-
sti je bilo konec, življenje je stopilo na normalne ižre 
in zdaj lahko zapišemo le še to — in potem sta živela 
srečna še dolgo vrsto let. Tako bi si pač želeli in tako 
želimo zlasti njima, ki sta stopila na skupno življenjsko 
pot rmvzlic vsem preprekam. 

Da, to velja in bi naj veljalo za novoporočenca Ja-
koba Srnovršnika in Štefko Osetič iz Šmartna v Rožni 
dolini oziroma iz tamošnje okolice. 

čeprav ne več mlada, on jih ima triinsedemdeset, 
ona pa šestinštirideset, sta se odločila za skupno ^iv-
ljenje. Vezala ju je ljubezen in spoznanje, da lahko 
drug drugemu hvaležno izpolnita življenje. Materialne 
dobrine sta pri tem sklepu izločila. Jakobovi otroci iz 
prejšnjih dveh zakonov niso bili v ničemer prizadeti, 
materialno namreč. Navzlic temu se je zapletlo. 

Prva poroka bi naj bila februarja letos, pa so jo rije-
govi otroci preprečili. Nevesto so astrigli na balin. Dru 
gi poskus je bil napovedan za 15. maj. Pa tudi ta se ni 
posrečil. Otroci so tokrat očeta ugrabili in ga odpeljali 
z avtomobilom. 

Dogodek je vzbudil pozornost ne samo doma, ne sa-
mo v okolici, marveč tudi v tujini. Tanjiigova vest o 
preprečeni poroki je privabila v Celje mnoge tuje čas-
nikarje. Prepovedana ljubezen je dobila mednarodno 
razsežnost, toda v srcih tistih, kjer je vzplamtela. ni 
ugasnila. 

V tretje gre rado. Bil je 26 maj. dan, ko sicer v Ce-
lju m porok. Toda. če je vmes posebna želja, tudi ustre-
žejo. In tako sta se Jakob in Štefka tokrat le znašla 
pred občinskim odbornikom. Ustrašila se je le ena pri-
ča in tako sta poroko izpeljala in eno pričo nadomesti-
la novinarja Arene in Dela. 

šele 26. maja sta lahko rekla svoj da! Zmagala Ј^ 
ljubezen. 

Poročno kosilo je bilo skromno, bolj malica . . toda. 
oba sta si želela, da bi ga pozneje opravila skupaj z 
otroki. Rada bi živela v miru in zadovoljstvu ter v spo-
razumu z vsemi, zlasti s tistimi, ki so iima toliko na-
sprotovali. To pa je pobuda, ki je ni moč prezreti, saj 
pomeni tisto, kar velikokrat pogrešamo. Gre za pomiri-
tev vseh duhov, za sožitje, za medsebojno spoštova-
nje ... za vse tiste odlike, ki sicer ne dvigujejo na no-
ge soseščine in ne dajejo materiala za slikanje gli^v, 
marveč so osnova za normalno življenje m ne na kon-
cu za tisto, kar jima nihče ne more vzeti — za skupno 
življenje, za ljubezen. ^^ ^ 


